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که کی روش قطعا به جام جهانی می برد  ۱۵    بازیکنی 
اینطور که پیداســت باتوجه به اعتقاد کارلوس کی روش به اســتفاده از فوتبالیست های لژیونر در ترکیب 

 تیم ملی، تکلیف حدود ۱۵ بازیکن از ۲۶ بازیکنی که می توانند به قطر بروند مشــخص است . 
  نخســتین دور تمرینات تیم ملی فوتبال ایران در حالی با بازیکنان داخلی پیگیری شــد که ۱۶ بازیکن 
 از ســوی کارلوس کی روش به این اردو دعوت شدند. سرمربی تیم ملی ایران در حالی بازیکنان  منتخب 
خــود را از دل بازی هــای لیگ برتر ایران انتخــاب کرد که به اندازه همین تعداد نفــرات، بازیکن  لژیونر 

انتخاب کرده است . 
کی روش حالا با ۳۲ بازیکن برای موفقیت در جام جهانی ۲۰۲۲ قدم بر می دارد اما بر هیچکس  پوشیده 

نیســت او چاره ای جز انتخاب ۲۶ بازیکن نهایی برای سفر به قطر ندارد . 
متن کامل در صفحه 6

فقط 330 هزار نفر پول ریختند

طرح دولت برای مسکن به زمین خورد؟
گروه اقتصاد :گزارش ســازمان ملی زمین و مســکن درباره آخرین وضعیت 
پروژه های نهضت ملی مســکن حاکی از آن اســت که  بیــش از ۵ میلیون و 
۵۵۱ هزار نفــر تاکنون در این طرح ثبت نام کرده اند کــه از این میان حدود 
۳ میلیون و ۸۲۷ هزار نفر حائز  شرایط، یک میلیون و ۵۱۲ هزار نفر حائز شرایط 
فعال و بیــش از یک میلیون و ۲۹۴ هزار نفر نیز مــورد تایید نهایی تجمعی 
قرار  گرفته اند. جزئیات تازه ترین گزارشی که در خصوص وضعیت طرح ساخت 
یک میلیون مســکن در سال توســط ســازمان ملی زمین و مسکن  وابسته 
به وزارت راه وشهرســازی منتشر شده ، حاکی اســت، از بین یک میلیون و 
۵۱۲ هزار نفر حائز شرایط فعال در این طرح  تنها ۳۳۳ هزار نفر اقدام به واریز 
آورده اولیــه ۴۰ میلیون تومانی کرده اند. این موضوع نشــان می دهد از میان 
متقاضیانی که بعد از واجد شرایط شــناخته شدن و ارسال پیامک، اقدام به 
تکمیل مدارک خود  کرده انــد )متقاضیان فعال(، یک میلیون و۱۷۹ هزار نفر، 
هنوز نســبت به واریز آورده اولیه اقدام نکرده اند. این در حالی است که  دولت 
اعلام کرده است، بعد از ارسال سومین پیامک به این افراد، فقط یک ماه ونیم 
فرصت دارند که نســبت به واریز آورده  اولیه در شبکه بانکی اقدام کنند. این 
آمار یک میلیون و۱۷۹ هزار نفری، البته، حداقل تعداد تماشاچی ها در مسکن 
دولتی را نشان می دهد. چرا که بر اساس تعداد  متقاضیان فعال یعنی افرادی 
که بعد از واجد شــرایط شناخته شدن وارســال پیامک به آنها برای تکمیل 
مدارک، مراجعه کرده و  ثبت نام خود را کامل کرده اند، محاسبه شده است. این 
در حالی اســت که بیش از ۳ میلیون نفــر از ثبت نام کننده ها در مرحله اول 
پالایش، واجد شرایط شناخته شده اما آمارها نشان  می دهد بیش از نیمی از 
آنها برای تکمیل ثبت نام خود، مراجعه نکرده اند. با این حال، از آنجا که شرط 
نهایی برای قرارگرفتن  متقاضیان در لیســت نهایی افراد واجد شرایط مسکن 
دولتی، افتتاح حســاب و واریز سهم آورده متقاضی است عملا هم اکنون تنها 
  ۳۳۳ هزار متقاضی، از مجموع بیش از ۳ میلیون نفر متقاضی واجد شــرایط و 
بیــش از یک و نیم میلیون نفر متقاضی فعال که  اقدام به تکمیل مدارک خود 
کرده اند، متقاضی پای کار در این طرح هســتند. گزارش سازمان ملی زمین و 
مسکن درباره آخرین وضعیت پروژه های نهضت ملی مسکن حاکی از آن است 
کــه بیش از   ۵ میلیون و ۵۵۱ هزار نفر تاکنــون در این طرح ثبت نام کرده اند 
کــه از این میان حدود ۳ میلیون و ۸۲۷ هزار نفر حائز شــرایط،  یک میلیون و 
۵۱۲ هزار نفر حائز شرایط فعال و بیش از یک میلیون و ۲۹۴ هزار نفر نیز مورد 
تایید نهایی تجمعی قرار  گرفته اند. تاکنون )دهه اول مهرماه سال جاری( حدود 
۵۰۰ هزار نفر از ۵ میلیون نفر ثبت نام کننده به افتتاح حساب اقدام کرده اند و 
 تخصیص پروژه نیز برای آنها انجام شــده است. بر این اساس حدود ۲۹۸ هزار 
نفر متقاضی تخصیص پروژه بوده و حدود   ۳۳۳ هزار نفر، آورده اولیه ۴۰ میلیون 
تومانی خود را واریز کرده اند. مطابق قانون، چنانچه متقاضیان پس از ارســال 
سه دوره پیامک تا یک ماه و نیم اقدام به افتتاح حساب و واریز وجه نکنند از 

 سامانه ثمن )سامانه طرح نهضت ملی مسکن( حذف خواهند شد. 

نگاه روز
رخدادی زیر فشار افکار عمومی؛

اوج گیری یک بحران در روابط ایران و اروپا
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وقتی از کودکان کار برای رونق واحد صنفی استفاده می شودوقتی از کودکان کار برای رونق واحد صنفی استفاده می شود

کار کودک  کار  کودک  فروش بیشتر بافروش بیشتر با 
با فیلترینگ اینستاگرام و واتساپ  

ونیک  تجارت الکتر
دود شد، رفت هوا

نفت تسلیم نگرانی های 
اقتصادی شد

ی  وی ۱۰ هزار دلار خودر
استاندارد ملی را پاس نمی کند  

صفحه3

صفحه7

صفحه 3

عقیده کارشناســان توسعه کســب و کارهای اینترنتی محور اصلی 
اقتصاد دیجیتال در کشــور اســت. از  ســوی دیگر طی یک دهه گذشته 
دولتمردان مختلف بر توســعه تجارت الکترونیک در کشــور تاکید بسیار 
 کرده اند. مطابق برخی آمارهای غیر رســمی، اقتصاد دیجیتال در کشــور 
افراد زیادی را به عنوان مشتری  و یا فروشنده به خود مشغول کرده است 
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اظهارات مداخله جویانه 
بایدن درباره ناآرامی ها در 

ایران

رئیس جمهــوری آمریکا بار دیگر به بیــان اظهاراتی 
مداخله جویانه درباره ناآرامی ها در ایران پرداخت.

رئیس جمهــوری آمریکا بار دیگر به بیــان اظهاراتی 
مداخله جویانه درباره ناآرامی ها در ایران پرداخت.

در حالی که تحریم های آمریکا وضعیت شــهروندان 
ایرانی را به ویژه در حوزه سلامت و درمان به مخاطره 
انداخته است، بایدن مدعی شد که کشورش در کنار 

مردم ایران ایستاده است!
وی در ادامه افزود که آنچه در ایران بیدار شده است، تا 

مدت های طولانی خاموش نخواهد شد.
پیش از این نیز، وزارت خزانه داری آمریکا پلیس امنیت 

اخلاقی ایران را در فهرست تحریم ها قرار داده بود.
وزارت خزانه داری آمریکا همچنین تحریم هایی را علیه 
مدیران ارشــد وزارت اطلاعات و امنیت ایران، نیروی 
مقاومت بسیج، نیروی زمینی ارتش و نیروی انتظامی 

وضع کرده است.

الکاظمی به سرپوش گذاشتن 
بر جنایت ترور فرماندهان 

پیروزی متهم شد

یک فراکســیون پارلمانی عراقی مصطفی الکاظمی را 
به تعلل و سرپوش گذاشتن بر جنایت ترور فرماندهان 
پیروزی)سردار سلیمانی و ابومهدی المهندس( متهم 
کرد. احمد الاسدی، رئیس فراکسیون پارلمانی "السند 
الوطنــی" عراق در گفت وگو بــا خبرگزاری المعلومه، 
دولت مصطفی الکاظمی، نخست وزیر دولت پیشبرد 
امور عراق که ماموریت آن به پایان رسیده است را به 
تعلل و ســرپوش گذاشتن بر جنایت ترور فرماندهان 
پیروزی)شهید قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس( 

متهم کرد.
وی گفت کــه دولت مصطفی الکاظمی به وعده خود 
درخصوص اخراج نیروهای خارجی از خاک عراق و در 

راس آن ها نیروهای آمریکایی عمل نکرد.
الاسدی گفت که جنایت ترور فرماندهان پیروزی که 
آمریکا مرتکب آن شــد، نقض آشکار حاکمیت عراق 
به شــمار می رود و اقدامات اتخاذ شده در این راستا 

متناسب با حجم جنایت آمریکا نیست.
رئیس فراکسیون "السند الوطنی" در ادامه تاکید کرد 
که پرونده اخــراج نیروهای بیگانه از خاک عراق و در 
راس آن ها نیروهــای آمریکایی از اولویت های ما در 

مرحله آتی خواهد بود.

رسما اعلام شد:

نقشه راه ایران برای اینترنت 
ماهواره ای استارلینک ملی

رئیس سازمان فضایی ایران خبر از انجام اقداماتی 
برای ساخت منظومه ماهواره ای شبیه به استارلینک 
در کوتاه مــدت داد و اعلام کرد کــه برای تحقق 
این موضوع، نیاز به شــکل گیری یک کنسرسیوم 
بین المللی برای همکاری با کشورهای علاقه مند به 

این کار وجود دارد.
»حسن سالاریه« تاکید کرد قرار است با شرکت های 
دانش بنیان فعال این حوزه همکاری کنند و ضمن 
حمایــت از آنها، به این فناوری دســت پیدا کرد: 
»در آینده نزدیک و با اســتفاده از بخش خصوصی 
نمی توان به این موضوع رسید اما نقشه راه ماه این 
است که با کشورهای علاقه مند دیگر برای ساخت 

منظومه ماهواره ای اقدام کنیم.«
پیش تر دبیر ســندیکای مخابرات بر لزوم ساخت 
استارلینک ایرانی تاکید کرده بود و در همین رابطه، 
سالاریه اعلام کرد سازمان فضایی ایران در خصوص 
ساخت منظومه های ماهواره ای برنامه مدونی دارد: 
»برنامه به این صورت اســت که از شــکل گیری 
شرکت های دانش بنیان فعال در این حوزه حمایت 
کنیم تا به مرور زمان به یک کنسرســیوم تبدیل و 
ســازنده ماهواره های مخابراتــی کوچک )تا ۳۰۰ 

کیلوگرم( شوند.«
معاون وزیر ارتباطات تأکید کرد: »در گام نخســت 
قصد داریم یک منظومه مخابراتی تشکیل شده از 
ریز ماهواره ها طراحی کرده و بسازیم. این منظومه 
برای کارهای بانــد باریک و اینترنت اشــیا مورد 
استفاده قرار می گیرند. منظومه های ریز ماهواره ای 
کوچک و زیر ۵۰ کیلوگرم است و بخش خصوصی 
به راحتــی می تواند آن را بســازد. در این خصوص 
مطالعات امکان ســنجی زیادی انجام گرفته است و 
امیدواریم شرکت های دانش بنیان در این بخش با 

جدیت به کار خود ادامه بدهند.«
به گفته ســالاریه پس از شناســایی شــرکت ها و 
توانمندسازی آنها، دولت آنها را به سمت گام اصلی 
که ساخت ماهواره برای ارائه خدمات پهن باند است 
هدایت می کند: »ســاخت منظومه ماهواره ای در 
کشور ما به صورت انفرادی جلو نخواهد رفت. برای 
رســیدن به این هدف باید برای ارتفاعات مختلف 
چند ۱۰۰ و چند هزار ماهــواره در زمان کوتاه به 
مدار موردنظر پرتاب شــوند.« او تاکید دارد صرفاً 
با اســتفاده از ظرفیت بخش خصوصی، نمی توان 
منظومه ماهواره ای ساخت: »در اهداف این چنینی 
باید کنسرسیوم بین المللی شکل بگیرد. نقشه راه 
ما این است که ایران همراه با چند کشور علاقه مند 
دیگر که بــا آن ها رایزنی کرده ایم، برای ســاخت 

منظومه ماهواره ای همراه شوند.«
رئیس سازمان فضایی کشور تشکیل این کنسرسیوم 
و ایجاد یــک منظومه ماهــواره ای را رقیبی برای 

استارلینک معرفی کرده است. 

سیاسی

در پــی وقوع اعتراضات و اغتشاشــات در ایران پس از فوت 
مهســا امینی، جریان های سیاسی و رسانه ای خارجی و به 
طور خاص کشورهای غربی، سیاست ها و رویه های ویژه ای 
را در این رابطه اتخاذ کردند. در این چهارچوب، ایالات متحده 
آمریکا و مقام های ارشد این کشور در حوزه سیاست خارجی 
و امنیتی ملی، به صورت مســتقیم علیه ایران موضع گیری 
کرده و از وضع برخی تحریم ها علیه افراد و نهادهایی خاص 

در کشورمان خبر داده اند.
در عین حال، کشــورهای اروپایی نیز که بعضا با فشار افکار 
عمومی خود رو به رو شــده اند، در حال شکل دهی به یک 
اجماع علیه ایران و اتخاذ سیاســت های محدود کننده علیه 
ایران هســتند. در این راستا، به طور خاص در روزهای اخیر 
برخی کشورهای اروپایی از شهروندان خود درخواست کرده 
اند که از سفر به ایران خودداری و اگر در ایران هستند، فوری 

از این کشور خارج شوند. 
در عین حــال به تازگــی در تحولی جدیــد، برخی منابع 
دیپلماتیــک اروپایی از ایجاد توافق میان کشــورهای حوزه 
اتحادیــه اروپا جهت وضع برخی تحریم های هماهنگ علیه 
ایران خبر داده اند و به طور خاص به این نکته نیز اشاره شده 
که اروپا بســته تحریمی را علیه 15 فرد و نهاد ایرانی تدوین 

کرده که به زودی آن را اجرایی خواهد کرد.
مساله ای که هنوز ابعاد و ماهیت جزئی و دقیق آن مشخص 
نشده است. در این راســتا به طور خاص یک سوال اساسی 
مطرح می شــود و آن این است که: آیا روابط ایران و اروپا در 
آستانه یک بحران و و تنشِ وخیم قرار گرفته است؟ بحران و 
تنشی که به عنوان مثال نمونه آن را در تحولات پس از وقوع 

حادثه میکونوس شاهد بودیم.
در این راســتا، در گفتگــو با "عبدالرضا فرجی راد"، اســتاد 
ژئوپلیتیک و ســفیر سابق ایران در شــماری از کشورهای 
اروپایی نظیر نروژ و ایســلند و همچنین "مهدی مطهرنیا"، 
استاد علم سیاست و کارشناس سیاست خارجی، به واکاوی 
ابعاد مختلف این پرسش و پاسخ های محتمل به آن پرداخته 
ایم. مشــروح پاسخ عبدالرضا فرجی راد و مهدی مطهرنیا به 

سوال فوق الذکر را در ادامه مطالعه فرمایید.
دولت های اروپایی امضا توافق اتمی با ایران را اولویت اصلی 

می دانند و به دنبال بحران زاییِ جدید علیه تهران نیستند
"عبدالرضا فرجی راد"، اســتاد حوزه ژئوپلیتیک و کارشناس 
سیاست خارجی در ابتدای سخنان خود در مورد احتمال اوج 
گیری یک بحران در روابط ایران و اروپا در پی وقوع اعتراضات 
اخیر در ایران گفت: »من تصور نمی کنم که ما با شــرایطی 

شبیه به دوره پس از پرونده میکونوس و یا چالش هایی که با 
اروپا بر سر مساله سلمان رشدی پیدا کردیم، رو به رو شویم. 
در این رابطه دلایل مختلفی را نیز می توان ذکر کرد. به طور 
خاص اکنون اروپا و به طور کلی غرب)چه اروپا و چه آمریکا(، 
همچنان اولویت نخست خود در مورد ایران را در چهارچوب 

امضای یک توافق اتمی با تهران تعریف کرده اند«.
فرجی راد افزود: »از این رو، آن ها به شــدت متمرکز بر این 
مساله هستند که مبادا بحران ها و تنش های دیگر، موجب 
شــوند که روند رایزنی های دیپلماتیک آن ها با ایران جهت 
امضای یک توافق اتمی و احیای برجام، تضعیف شود. اگرچه 
کــه آن ها به صورت قطعی هم اطمینان ندارند که توافقی با 
ایران امضا خواهد شد با این حال تلاششان را انجام می دهند 
تا این سناریو محقق شود. در مدت اخیر نیز که شاهد وقوع 
برخی اعتراضات در کشورمان بوده ایم، این فشار افکار عمومی 
اروپا بوده که دولت های اروپایی و نهادهای اتحادیه اروپا نظیر 
پارلمان اروپایی را تحت فشار قرار داده تا علیه ایران دست به 

موضع گیری و انجام اقداماتی بزنند.«
سفیر سابق ایران در نروژ و ایسلند گفت: »در این چهارچوب، 
شــاهد بودیم که "جوزپ بورل" مســوول سیاست خارجی 
اتحادیه اروپا نیز در پارلمان اروپایی سخنرانی کرد و قول داد 
که اقداماتی در چهارچوب نشست وزرای خارجه هفت کشور 
مهم اروپایی علیه ایران انجام شــود. با این همه، من فکر می 
کنم که کشــورهای اروپایی در حال زمان خریدن هستند و 
نمــی خواهند به گونه ای رفتار کنند که رویه های بعضا تندِ 
آن ها، بر روند مذاکرات اتمی با ایران سایه بیفکند و تحرکات 

دیپلماتیک اروپایی ها در قبال ایران و میانجی گری های آن 
ها میان تهران و واشینگتن با محوریت اقدامات جوزپ بورل و 

یا انریکه مورا را تحت الشعاع قرار دهد.«
عبدالرضا فرجی راد در ادامه تصریح کرد: »به نظر من حتی 
آمریکایی ها نیز در وضعیت و موقعیتی شــبیه به اروپایی ها 
هســتند و آن ها هــم در پی اتخاذ مواضعــی از همین نوع 
می باشــند. این تحریم هایی نیز که اخیرا به ویژه از جانب 
کشــورهای اروپایی صحبتِ آن ها شده و قرار شده که علیه 
ایران اعمال شــوند، بیش از همه تصمیمات سیاســی و نَه 
اقتصادی هستند و درست به همین دلیل است که می توان 
گفت ماهیتی نمادین دارند. در واقع اروپایی ها در کنار آمریکا 
نمی خواهند تند بروند بلکه می خواهند با وضعیتِ زمان پیش 
روند. از این منظر، با توجه به آنچه تاکنون گفتم، من حداقل 
فکر نمی کنم که ما در آســتانه یک بحران حاد و وخیم در 
روابط خود با کشــورهای اروپایی باشیم. البته اگر مسائل و 
تحــولات جاری در ایران وضصعیتی آرام تر به خود گیرد، به 
نظر من اروپایی ها حتی همان تحریم هایی را نیز که اکنون 
صحبــت از تحمیل آن ها علیه ایــران می کنند را هم کنار 

خواهند گذاشت«. 
فرجی راد در پایان خاطرنشــان کرد: »با این حال، اگر روند 
تحولات در ایران ماهیتی تُند تر به خود بگیرد، طبیعتا امکان 
دارد کشورهای اروپایی نیز به انجام اقداماتی گسترده تر علیه 
ایران با توجه به تشدید فشار افکار عمومی کشورهایشان علیه 
خود دست بزنند. با این همه، همانطور که پیشتر نیز گفتم، 
اولویت اصلی اروپا و آمریکا در رابطه با ایران، دستیابی به یک 

توافق با تهران در چهارچوب معادله اتمی این کشور است.«
تغییر ماهیتِ روابط ایران و غرب پس از امضا توافق برجام در 
سال 2015، شانس اوج گیری تنش ها در روابط ایران و اروپا 

در وضعیت کنونی را افزایش داده است
"مهدی مطهرنیا" اســتاد علم سیاست و کارشناس سیاست 
خارجــی در رابطه با احتمال وقوعِ بحــران در روابط ایران و 
اروپا در پیِ اعتراضات و اغتشاشات اخیر در کشورمان گفت: 
»باید این نکته را مد نظر داشته باشیم که چندین سال است 
که نگرش غرب و به طور خاص کشورهای اروپایی علیه ایران 
تغییر کرده اســت. در این زمینه بــه طور خاص پای پرونده 
برجام را باید به میان کشــید. از سال 2015 که توافق برجام 
امضا شــد، کشورهای غربی به طور خاص به دنبالِ کشاندن 
ایران به میز مذاکره و واداشتن این کشور به انجام گفتگو در 
مورد دیگر مسائل و چالش های مطرح در رابطه با آن بودند. 
در واقع، غرب با این تفکر که توانســته در مورد مساله اتمی 
ایران با این کشــور به توافق برســد، عملا به دنبال گسترده 
کــردنِ دامنه مذاکرات خود با ایــران و تبدیل ایران به یک 
کنشگر عادی)از منظر خود( در عرصه معادلات بین المللی 
بود.« مطهرنیا افزود: »با این همه، در همان دوران خیلی زود 
این نکته روشن شد که اساسا تحقق یک چنین دستورکاری 
ممکن نیست و ایران شــدیدا در برابر آن مقاومت می کند. 
تهران این تفکر را داشت که با دستیابی به یک توافق در مورد 
پرونــده اتمی ایران، تمامی تحریم ها علیه ایران لغو خواهند 
شــد با این حال، این برداشت مورد تایید آمریکا نبود. مساله 
ای که البته مورد تاکید رهبر معظم انقلاب اســلامی نیز بود 
و به نظر می رســد تا حد زیــادی در جریان نامه نگاری ها با 
مقام های وقت آمریکایی و به طور خاص رئیس جمهور وقتِ 
این کشــور "باراک اوباما" نیز مورد تاکید قرار گرفته بود. در 
این فضا، خیلی زود اختلافات میان تهران و واشینگتن خود 
را آشــکار کرد و متعاقبا هرگونه گفتگویِ ایران با طرف های 
غربی در مورد دیگر مســائل نیز منتفی شد.« وی افزود: »در 
این فضا، آمریکا نیز رویه های خاصی را در قبال معادله اتمی 
ایران در پیش گرفت و صرفا تحریم های محدودی علیه ایران 
لغو شد. از این منظر، آمریکایی ها محدودسازی همکاری های 
بین المللــی ایران و محاصــره منطقه ای این کشــور را در 
دســتورکار قرار دادند. دستورکاری که البته در دوره ریاست 
جمهوری ترامپ شــدت گرفــت و اوج گیری تنش ها میان 
تهران و واشینگتن را در پی خروج آمریکا از برجام سبب شد. 
در این فضا، اروپایی ها نیز با نوعی شکست جهت کنشگریِ 

موثر برای رفع بحران های جدید مواجه شدند.«

حذف ضرغامی کلید خورد؟
وزیری که می خواهد

 زیر میز دولت بزند

عزت الله ضرغامی در ادامه تلاش هایش برای چهره سازی 
تلاش کرده است در این روز های عجین شده با اعتراضات 
خط و ربط خود از دولت رئیســی را جدا کرده و نقش یک 

مخالف رویکرد گشت ارشاد و امر به معروف را ایفا کند.
اینســتاگرام و توئیتر آقای وزیر در همین روز های عجین 
شده با اعتراضات و فیلترینگ همچنان فعال است، آنقدر 
که صدای برخی هم کیشــان و هم طیفان سیاســی او را 
هم درآورده اســت.عزت الله ضرغامی که از رویای پاستور 
تنها صندلی ریاســت یک وزارتخانه به او رسیده است، در 
مدت حضورش در پاستور نه تنها رویای ریاست جمهوری را 
رها نکرده است بلکه در ادامه تلاش سال های اخیرش برای 
چهره سازی، بازهم تلاش کرده است چهره وزیری متفاوت 
و گا ها غیرهمسو با دولت رئیسی را از خود به نمایش بگذارد 
تا شاید اگر روزگاری مجوز کاندیداتوری در انتخابات ریاست 
جمهوری را از شورای نگهبان گرفت، چهره دوران حضورش 

در صداوسیما کمتر برای ایرانیان بازتعریف شود.
به عبــارت دیگر ضرغامی تمایلی ندارد چهره ســاخته و 
پرداخته شــده به عنوان منتقد وضع موجود و تحول خواه 
را کنار بگذارد و همرنگ جماعت دولت ســیزدهم شــود. 
مشخص است که هنوز رؤیای رئیس جمهورشدن از سرش 
بیرون نرفته است. ضرغامی که مسیرش برای تحول خواهی 
را با برگزاری صبحانه های سیاسی کلید زده بود، همچنان 
جلســات ویژه اش با برخی چهره هــای خاص را در دوران 
وزارت هم ادامه داده اســت. او همین روز ها که اینستاگرام 
فیلتر شــده است تصویری از جلســه خود با بهمن فرمان 
آرا را منتشــر کرد. ضرغامی حتی پا را فراتر گذاشته و در 
روز هایی که تجمعات اوج گرفته است توئیت هایی انتقادآمیز 
به وضعیت امر به معروف و گشت ارشاد منتشر کرده است. 
آنچنــان که چند روز پیــش در انتقاد به اظهــارات دبیر 
ســتاد امر به معروف و نهی از منکر نوشت؛ »مدتی پیش 
در مورد ســتاد امربه معروف توئیت زدم و مورد گلایه قرار 
گرفتــم، که چرا این نهاد مقدس را تضعیف می کنم! امروز 
که ظاهرا همه ی آن دوســتان به همین نتیجه رسیده اند، 
میگم: »باباجون مردم اگر نخوان امربه معروف بشــن کیو 

باید ببینن؟!«
این اظهارات ضرغامی البته بدون پس لرزه نبود و تندرو های 
مجلــس او را به باد نقد گرفتند و حتــی او را با کفترباز ها 

مقایسه کردند.
محمدتقی نقدعلی، نماینده خمینی شهر در تذکری درباره 
این توئیت ضرغامی گفته بود؛ ما در قدیم کفترباز داشــیم 
که خیلی هم به کفتربازی علاقه داشتند؛ امروز هم عده ای 
توئیت باز داریم که نمونه های آن را در دولت قبل دیدیم و 
متأسفانه در دولت فعلی هم شاهد نمونه هایی از آن هستیم. 
ایــن افراد به جای رســیدگی به امــورات وزارتخانه تحت 

امرشان، شب و روز در حال توئیت بازی هستند.
وی این اقدامات ضرغامی را تلاشــی برای کاندیداتوری در 
۱۴۰۴ دانســته و با استفاده از این عبارت که »چون قافیه 
تنگ آید، شــاعر به جفنگ آید« گفته بود: با این وضعیت 
کم کم به »جوک و جفنگ« می افتید و شــروع به خاطره 
تعریف کردن می کنید! ســه ســال دیگر زمــان انتخابات 
ریاست جمهوری دوره چهاردهم است پس برخی از آقایان 

این کار ها را انجام ندهند.
حسن نوروزی هم در انتقاداتی گفته بود؛ »آقای وزیر شما 
یکی از شــخصیت های برجسته هســتید؛ باید بدانید که 
اصل ۸ قانون اساســی درباره امر به معروف و نهی از منکر 
است پس شما باید پرچمدار امر به معروف و نهی از منکر 
باشید؛ منتها اگر نمی خواهید امر به معروف و نهی از منکر 
را ببینید ذهن خــود را تغییر داده و خود را چهره انقلابی 

معرفی نکنید.«
ضرغامی عقب نشینی نکرد  

ضرغامی البته تلاش کرد ابهامــات درباره توئیتش را رفع 
کند، اما عقب نشینی از مواضعش نکرد. او در یادداشتی در 
پاسخ به انتقادات گفته بود؛ »امر به معروف و نهی از منکر 
از ضروریات دین است که در توییت قبلی ام با جمله: "امر به 
معروف و نهی از منکر وظیفه ای همگانی است"، بر اهمیت، 
ضــرورت و فراگیری این اصل مهم تاکید کرده ام. معتقدم 
این وظیفه اگر براســاس نگاه حکیمانه شهید مطهری و با 
رعایت همه اصول و ضوابط مکتبی صورت گیرد، بسیاری 
از مشــکلات جامعه اصلاح خواهد شد. متاسفانه برخی از 
دوســتان بدون توجه به صراحت من در توییت اول، صرفا 
براساس جمله کنایه و مطایبه توییت دوم که کاملا روشن 
و قابل درک اســت، برداشــت ناقصی از موضوع داشته اند 
که قابل احترام اســت. وظیفه می دانم در مقابل فتنه ها و 
کژی ها با روش خاص خودم در فضای مجازی نقش آفرینی 
مؤثر داشته باشم.« او روز گذشته بازهم مواضعش را تکرار 
کرد و گفت؛ »بعضی ها معروف را نمی شناسند و رفتارشان 
بزرگترین منکر اســت یک نفر باید آن هــا را نهی کند از 
رفتارشــان که با رفتار غلط در این حوزه وارد می شــوند و 
ضربه ای که به اســاس دین می زننــد بالاتر از هر ضربه ای 
اســت. امر به معروف و نهی از منکــر وظیفه ای عمومی و 
همگانی است و وظیفه تک تک آحاد مردم در کشور است. 
از این رو اگر همه بر اســاس اخلاق آداب اســلامی، آداب 
ایرانی آن طور که شایسته ایرانیان است این اصل را توجه و 
رفتار کنند بسیاری از مشکلات کشور حل خواهد شد. اما 
اگــر خدای نکرده بنده با اخلاق و رفتار غیر ثواب و صحت 
وارد عرصه ای شوم و صلاحیت نداشته باشم و رفتارم سبب 
ضربه زدن به دین و اعتقادات مردم انجام شود حتما نتیجه 
منفی دارد.« ضرغامی البته در قامت وزیر میراث هم تلاش 
کرده ادبیاتش را روشنفکرانه و متفاوت از دولت رئیسی کند 
و بــه قول خودش زیر میز بزند، آنچنان که اظهاراتی گفته 
بود؛ دوقطبی بین ایران باســتان و ایران پس از اسلام بین 
علما و برخی افراد مســئول بسیارجدی بود؛ اما امروز این 
مسئله را من حل کردم. یکی از جا هایی که من زیر میز زدم 
همین موضوع بود و امروز وقتی در مورد کوروش و داریوش 
و کتیبه های تاریخی و... صحبت می کنم، کسی نمی گوید 
ضرغامی هم سکولار و طاغوتی شده است! متأسفانه از بعد 
از انقلاب با افرادی مواجه هســتیم که با شادی و زیبایی و 
اصلًا حتی با معماری مشــکل دارند و می گویند این کار ها 
طاغوتی اســت.« او حتی در جایی دیگر در پاســخ به این 
سؤال که در چند سال اخیر در برخی از شهر ها مثل مشهد 
با یک سری اظهارات، اقدامات و محدودیت ها روبه رو بوده ایم 
شــما اثرگذاری این محدودیت ها را قبول دارید و ممکن 
است که اعمال نفوذی در جهت اصلاح داشته باشید؟ گفته 
بود؛ »اگر منظور شما این است که در مورد آقای علم الهدی 
صحبــت کنم، در حــال حاضر چنین برنامــه ای ندارم و 
فعلًا مسئله من نیســت. اما برای سیاست های گردشگری 
وزارتخانه، هیچ خط قرمزی قائل نیستیم و با توجه به اینکه 
گردشــگری و شــادی و تفریح حق همه مردم است، این 
سیاست ها را در همه کشور اعمال می کنیم و هر جایی هم 

مانعی باشد، مانع را برطرف می کنیم.

رییس جمهور مخاطب محوری و چابک سازی دستگاههای فرهنگی را مورد تاکید قرار داد 
و گفت: به روز رســانی قوانین در حوزه فرهنگ و توسعه سواد مجازی یک ضرورت اجتناب 
ناپذیر اســت.  آیت الله سیدابراهیم رئیسی در همایش ملی منطق بازسازی انقلابی ساختار 
فرهنگی کشور در مرکز همایش های صدا و سیما اظهار داشت: حذف دوباره کاری ها و تبدیل 
دستگاههای فرهنگی به دستگاهای نقش آفرین و مساله محور با رویکرد توجه مخاطبان خود 
ضرورت دارد. وی خواســتار توجه دستگاههای فرهنگی به مخاطبان خود شد و با تاکید بر 
اینکه نگاهها باید بر حل مساله معطوف باشد، خواستار تدوین شاخص هایی برای اندازه گیری 

عملکرد دستگاهها شد.  رئیسی خاطر نشان کرد: تمام ساختار، سازمان و اعتبارات تخصیص 
یافته به دستگاههای فرهنگی برای انجام و تحقق ماموریتی و حال سوال این است که از آن 

ماموریت چه خبر؟  
رئیسی تاکید کرد: در بررسی ساختارهای فرهنگی حتما لازم است قوانین بازنگری و به روز 
رسانی شود و در همین راستا رهبر معظم انقلاب اسلامی به هر سه قوه دستور دادند تنقیح 
قوانین را دنبال کنند.رئیس جمهور بار دیگر بر انجام مطالعات برای بروزسانی قوانین تاکید و 
آن را ضرورت اجتناب ناپذیر عنوان کرد و گفت که تمرکز بر اصلاحات در حوزه تعلیم و تربیت 

باید صورت بگیرد و در کنار آن طراحی شاخص های سنجش میزان موفقیت 
برای حوزه فرهنگی که شاخص های کمی و کیفی را ارزیابی و مورد سنجش 

قرار داد، هم از دیگر موضوعات مهم و اجتناب ناپذیر است.
آیت الله رئیسی توسعه سواد مجازی را یک  ضرورت برای خانواده ها و برای همه 

عنوان کرد و گفت: توسعه سواد مجازی خود یک سوادی لازم دارد که باید 
به تمام ابعاد اشراف داشته باشند و مسئول ان آموزش و پرورش است.

رئیس جمهور در همایش ملی منطق بازسازی انقلابی ساختار فرهنگی:

به روز رسانی قوانین فرهنگی و توسعه سوادرسانه ای ضروری است

رخدادی زیر فشار افکار عمومی؛

اوج گیری یک بحران در روابط ایران و اروپا 

کمونیست چین در شهر پکن/ رویترز  موزه حزب  گیری در مورد قطعنامه   سفیر دایم اوکراین در سازمان ملل، در جلسه رای 
کشــورها در مجمع  محکومیت الحاق بخش هایی از اوکراین به روســیه، تابلوی آرای 

کند./ رویترز عمومی را با دوربین نگاه می 

وزیر خارجه قطر: 

جنگ اوکراین نباید بر 
موضوع هسته ای ایران 

تاثیر بگذارد

وزیر خارجه قطــر تاکید کرد که 
نباید  اوکرایــن  جنگ روســیه و 
بر مســائل منطقه ای مانند موضوع هســته ای ایران و مساله سوریه و 
لیبی تاثیر بگذارد. محمد بن عبدالرحمن آل ثانی، وزیر خارجه قطر در 
نشســت خبری مشترک با مولود چاوش اوغلو، همتای ترکیه ای خود 
تاکید کرد که در دیدار با وزیر خارجه ترکیه درخصوص برخی مسائل 

منطقه ای و امور دیگر رایزنی کردند.
وی در این نشست خبری که در استانبول برگزار شد گفت که مسائلی 
مانند پرونده هســته ای ایران و مساله سوریه و لیبی نباید تحت تاثیر 

درگیری های روسیه و اوکراین قرار گیرند.
وزیر خارجه قطر در این راســتا بر اهمیت گفت وگو و ایجاد کانال های 
ارتباطی با تمامی اطراف تاکید کرد. وزیران خارجه قطر و ترکیه همچنین 
بر تقویت روابط دو جانبه به صورت مستمر در زمینه اقتصادی، سرمایه 
گذاری و تجاری توافق کردند. ناصر کنعانی، ســخنگوی وزارت خارجه 
کشــورمان در گفت وگوی روز دوشنبه خود با خبرنگاران در پاسخ به 
سوالی در خصوص مذاکرات رفع تحریم ها و آخرین روند این مذاکرات 
اظهــار کرد: همانطور که پیش از این نیز گفتم و آقای وزیر خارجه نیز 
بر آن تاکید کردند رویکرد جمهوری اسلامی ایران همچنان پایبندی به 
مسیر مذاکرات است. به منظور دستیابی به توافقی پایدار و ماندگار که 

منافع ملت ایران را تامین کند.

سخنگوی کمیسیون فرهنگی 
مجلس:

هیچ کس دنبال 
محدودسازی دسترسی 

به اینترنت نیست

فرهنگی  کمیســیون  سخنگوی 
مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: هیچ کس دنبال محدودسازی 
دسترســی به اینترنت نیســت اما وقتی هیچ پلتفرمی به شما 
پاسخگو نیســت و پلتفرم ها به بستری برای طراحی آشوب ها و 
اغتشاشات تبدیل می شوند، این امنیت کشور شما را به مخاطره 

می اندازد.
احمد راستینه درباره اعمال محدودیت در دسترسی به اینترنت، 
بــا تاکید بــر اینکه وقتی فضــای مجازی متاســفانه به عنوان 
مهمترین بســتر آشــوب و ناامنی تبدیل می شود، دیگر فضای 
انتقال داده و اطلاعات و همچنین مراودات فرهنگی و اجتماعی 
نیست، گفت: فضای مجازی نیازمند قانونمند شدن است و باید 

به سمت اصلاح و مشخصاً حاکمیت قانون بر آن حرکت کنیم.
وی اظهار کرد: امروز متاســفانه به خاطر حجم ســوء اســتفاده  
شبکه های سازمان منافقین از بستر فضای مجازی برای توسعه 
آشوب ها و اغتشاشات، دچار محدودیت فضای مجازی شده ایم؛ 
به همین دلیل است که باید سریعاً به سمت توسعه شبکه ملی 
اطلاعات و ارتقای پلتفرم های داخلی حرکت و نظام بازآموزی و 
ارتقای سواد رســانه ای را ایجاد و در نظام آموزشی از ابتدایی تا 
دانشگاه در حوزه فضای مجازی و سواد رسانه ای بازنگری کنیم.

امیرعبداللهیان: 

 ایران سرزمین کودتای 
مخملی نیست

وزیر امــور خارجه با تاکید بر اینکه 
ایران ســرزمین کودتای مخملی یا 
رنگین نیست، به اروپایی ها توصیه 
کرد بــا رویکردی واقــع بینانه به 
موضوعات بنگرند. حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه و جوسپ 
بورل نماینده عالی سیاست خارجی اتحادیه اروپا در گفت وگوی تلفنی 
در مورد آخرین تحولات مربوط به مذاکرات لغو تحریم و روابط دوجانبه 

با اتحادیه اروپا و مسائل اخیر در ایران تبادل نظر کردند.
امیرعبداللهیان ضمن قدردانی از تلاش های سازنده جوسپ بورل برای 
کمک به بازگشــت همه طرف ها به تعهــدات خود در توافق گفت: به 
رغم برخی اظهارات متعارض رسانه ای طرف آمریکایی، اکنون گامهای 
رســیدن به توافق در مسیر درســتی قرار دارد و در همین راستا، ما از 
همکاری آژانس بین المللی انرژی اتمی در مسیر فنی استقبال کردیم.

وی در خصوص تحولات جاری کشور گفت: مرگ مرحوم مهسا امینی 
مایه تاسف همه ماست. در این خصوص گزارش دقیق و علمی پزشکی 
قانونی از سوی تعداد قابل توجهی از پزشکان فوق تخصص و افراد خبره 
ارائه شده است. همچنین اقدامات قضایی نیز در جریان است، البته این 

موضوع برای برخی مقامات غربی فقط یک بهانه است. 
وی یادآور شــد: جمهوری اســلامی ایران از پشــتوانه قوی مردمی 
و دموکراســی کارآمــد برخــوردار اســت. اینجا ســرزمین کودتای 
 مخملی یا رنگین نیســت. ایران لنگرگاه ثبات و امنیت پایدار منطقه

 است. 

به روایت تصویر

تحلیل

چهره ها

کوتاه از سیاست
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سمیه شوریابی/  گروه  اقتصادی  
  فردین آقابزرگی کارشــناس بازار ســرمایه در خصوص سیاست های متناقض 
در رابطه با بازار، اظهار  داشــت: بازار سرمایه علی رغم سطح ارزندگی مناسبی 
کــه قرار دارد به دلیل افت پیاپی قیمت ها و نحوه  مدیریت ناصحیح شــاخص، 
باعث آزرده خاطر شــدن اغلب ســهامداران و ســرمایه گذاران شده است و در 
 مقابل موجب جذابیت و ایجاد زمینه مناســب برای پیشــبرد اهداف مقطعی و 
کوتاه مدت دولت برای تأمین  مالی از بازار ســرمایه می شود . وی می گوید: عدم 
جذابیت ســهام مساوی است با جذاب تر شــدن زمینه  سرمایه گذاری در انواع 
اوراقی که به طرزی ناصحیح به صندوق های ســرمایه گذاری، نهادهای وابسته 
 به دولت چه به صورت مستقیم و یا غیر مستقیم، تکلیف شده است، این اعمال 
دســتور در خرید اوراق،  فضای بازار سرمایه را به ترتیبی تحت شعاع قرار داده 

است که شــاهد عدم وجود نقدینگی در بازار  هستیم . آقابزرگی در ادامه با بیان 
اعمال سیاست های ناصحیح از جانب دولت و تحت تأثیر قرار دادن سود  شرکت 
های بورســی و فرابورسی )بالغ بر ۷۵۰ هزار میلیارد تومان سود این شرکت ها 
می باشــد که  برابری می کند با هزینه های عمومی یک سال دولت( تأکید کرد: 
با در نظر گرفتن این مختصات و سطح  اهمیت سود این شرکت ها در پی اعمال 
این گونه سیاســت هــای متناقض و کوتاه مدتی که بعضاً متغیر هم  هســتند، 
بیزینس پلن ها و فلسفه وجودی سرمایه گذاری و افزایش بهره وری تحت تأثیر 
قرار می  گیرد . مدیرعامل ســبدگردان نیکان با بیان گره گشــا نبودن جلسات و 
نامه نگاری های مسئولین در زمانی که  دستورالعمل و یا قانونی بازدارنده باشد 
و نیز بازخورد خوبی در ســطح بازار سرمایه نداشــته باشد، داشتن  یک برنامه 
بلندمدت را مهم و لازم دانست . آقابزرگی در ادامه خاطرنشان کرد: تأمین مالی 

از طریق  انتشــار اوراق بدهی از بهترین گزینه ها در تمام کشورها بوده و هست 
ولی در کشــور ما ساختار تورم به  نحوی نهادینه شده است که پی در پی شاهد 
افزایش سطح هزینه های دولت هستیم و عمدتاً این منابع مالی  ناشی از انتشار 
اوراق، صرف پوشش هزینه های دولت می شود که اگر این استقراض در راستای 
 زیرساخت های اقتصاد، افزایش ظرفیت های تولید، بهینه سازی خطوط تولید و 

یا احداث کارخانجات  جدید باشد مناسب است . 

رئیس کانون انبوه ســازان گفت: متقاضیان طرح نهضت ملی مسکن بعضا توان پرداخت آورده ندارند و  بانک هایی که باید به 
این پروژه وام بدهند از بخش مسکن گریزانند؛ در این شرایط انبوه سازان پیشنهاد  تامین منابع این طرح را دادند که از سوی 

وزارت راه و شهرسازی چندان مورد استقبال قرار نگرفت . 
ســید محمد مرتضوی رئیس کانون انبوه سازان اظهار کرد: در سال جاری رکود و کاهش تمایل به  سرمایه گذاری در صنعت 
ســاختمان فراتر از پیش بینی ها بود. انبوه سازان در سال گذشــته انتظار کاهش تا   ۳۰ درصدی صدور پروانه را برای امسال 
داشتند اما این افت به حدود ۵۰ درصد رسید.وی با اشاره به  آمار بهار امسال درخصوص کاهش ۴۶ درصدی صدور پروانه در 
تهران و ۱۳ درصدی در کل کشور  گفت: آمار پروژه نهضت ملی مسکن به کمک آمار کشور آمده است. اما در شهر تهران که 
مسکن حمایتی  وجود ندارد تصویر بهتری از رکود را به ما نشان می دهد.رییس کانون انبوه سازان، عواملی همچون  تورم ۴۲ 
درصد و افزایش ۵۷ درصدی دستمزدها را افزایش هزینه ساخت مسکن موثر دانست و گفت:  کارگران برای تامین معیشت 
به افزایش دستمزد نیاز دارند اما آثار تورمها برای بخش مسکن ناخوشایند  است. ریسکهای غیراقتصادی نیز کماکان وجود 
دارد و این مسائل منجر به انسداد فعالیت ها در اقتصاد  مسکن شده است.مرتضوی تاکید کرد: شاید بهتر بود قبل از اجرای 

قانون جهش تولید و تامین مسکن،  مطالعات اجتماعی بیشتری درخصوص توان طرف تقاضا صورت می گرفت. 

معاون دبیرکل خانه کارگر با اشاره به اینکه بیان مطالبات صنفی کارگران به سیاسی کاری تبدیل نخواهد  شد، گفت: جامعه 
کارگری در اتفاقات اخیر هوشیارانه عمل خواهد کرد و نه تنها اسیر بازی های سیاسی  نخواهد شد بلکه با هرگونه مطالبه گری 
صنفی که بخواهد رنگ وبوی سیاسی بگیرد مقابله خواهد  کرد . حسن صادقی اظهار کرد: فضایی که در پی اتفاقات اخیر در 
کشــور بوجود آمده اســت باید مدیریت  شود. نباید دچار احساسات زودگذر شویم و نباید یادمان برود که نیروهای انقلاب و 
پایبند به آرمان های  نظام اســلامی هســتیم و باید در جهت آرام کردن فضای کشور حرکت کنیم . وی با اشاره به مشکلات 
عدیده  پیش روی جامعه کارگری گفت: جریان کارگری همواره مطالبات صنفی خود را مطرح می کند اما نباید  در شــرایط 
کنونی اجازه دهیم اساس نظام سیاسی کشور دچار مشکل شود و فضای جامعه ملتهب شود.  دشمنان می دانند ایران قدرتمند 
و قوی در حال حرکت است و به دنبال فتنه انگیزی هستند . وی با بیان  اینکه بخشی از مشکلات کشور ناشی از سوء مدیریت 
نشات گرفته از نگرش اقتصادی است، گفت:  اقتصادی که می توانست آرامش را در کشور حاکم کند به سمت دستوری شدن 
حرکت کرد و طبیعی است  که چنین اتفاقاتی بوقوع می پیوندد . او با بیان اینکه سیاستگذاری در کشور نباید به گونه ای باشد 
که زمینه  بحران را ایجاد کند، تصریح کرد: هرگونه بیان مطالبه صنفی جامعه کارگری نباید تبدیل به بحران شده و  رنگ وبوی 

سیاسی به خود بگیرد . 

طلا و سکه بخریم یا نخریم؟
طلا و ســکه بخریم یا نخریم؟ این سوال بسیاری از مردم است. قیمت طلا و 
سکه در روز های گذشــته  روندی افزایشی را طی کرد. کارشناسان می گویند 
بــا توجه به این که قیمت طلا و ســکه در کشــور متاثر از  نرخ دلار اســت، 
قیمت طلای آب شــده یا سکه، با افزایش همراه خواهد بود . فردین آقابزرگی، 
کارشناس  بازار های مالی گفت: قیمت طلا و سکه در ایران، غیرقابل پیش بینی 
شــده و عموما به نوسانات دلاری  وابسته است. او توضیح داد: به نظر می رسد 
اختلاف میان قیمت واقعی دلار و قیمت کنونی آن، ناشــی از  نرخ تسعیر ارز 
بــرای واردات کالا هایی مانند کالا های لوکس، لوازم الکترونیک و … اســت. 
واردات این  کالا ها با دلار کنترل شــده، نشان می دهد که قیمت دلار در بازار 
غیرمتشــکل یا سامانه نیما، نرخ واقعی  نیســت . وی افزود: حبابی که در سکه 
مشــاهده می شــود، انتظارات تورمی و نرخ پیش بینی شــده دلاری است  که 
براســاس آن، قیمت ســکه را ارزیابی می کنند. آقابزرگی ادامه داد: بر اساس 
پیش بینی موسســات  مطالعاتی در دنیا، تغییــرات چندانی در قیمت جهانی 
طلا تا پایان سال ۲۰۲۲ میلادی دیده نمی شود. اما با  توجه به این که قیمت 
طلا و ســکه در کشور متاثر از نرخ دلار است، قیمت طلای آب شده یا سکه، 

با  افزایش همراه خواهد بود

ا قتصادی

عدم هماهنگی وزارت صمت و استاندارد در واردات

خودروی ۱۰ هزار دلاری 
استاندارد ملی را پاس نمی کند  

  واردات خــودرو بــه دلیل ســو مدیریت و عدم آگاهی مســئولان 
سیاستگذار هر روز به کلاف سر درگمی  تبدیل می شود که باز کردن 
»گره« آن ســخت تر از گذشته می شود. به زعم کارشناسان؛ با آیین 
نامــه  فعلی واردات خودرو، محصولی راهی بازار و جاده های کشــور 
نخواهد شد. از سوی به تازگی مهدی  اسلام پناه رییس سازمان ملی 
اســتاندارد در نشست خبری اعلام کرده است که خودروهای وارداتی 
باید  تاییدیه استاندارد را بگیرند در غیر این صورت طبق قانون برخورد 
خواهیم کرد. مزید اطلاع رییس  ســازمان ملی اســتاندارد؛ در حدود 
گذشت پنج سال از عمر تدوین استانداردهای ۸۵ گانه، تمام و کمال 
این  استانداردهای بین المللی در صنعت خودرو کشور جاری و ساری 
نشده اســت؛ »به طور مثال در  اســتانداردهای بین المللی سیستم 
پایش نقطه کور وجود دارد، ولی در خودروهای داخلی این سیســتم 
وجود  ندارد.« گفته می شــود، مدیران اسبق وزرات صمت در دولت 
دوازدهم مدعی بودند که با تدوین  استانداردهای ۸۵ گانه بین المللی 
دیواری مقاوم در برابر واردات کشیدیم . اســلام پناه، رییس ســازمان 
ملی  استاندارد در نشســت خبری مدعی شده است؛ »خودرویی که 
دارای استاندارد باشــد و معیارهای کیفی را  از نظر استاندارد رعایت 
کرده باشــد باید وارد کشور شود.« فحوای سخن رییس سازمان ملی 
اســتاندارد به  عنوان معاون رییس جمهور نشــان می دهد در دولت 
سیزدهم مابین وزرات صمت و ســازمان استاندارد  احتمالا همانگی 
وجود نداشته یا شاید اختلاف نظر وجود دارد. زیرا آیین نامه اجرایی 
واردات خــودرو،  واردکنندگان را مکلف بــه واردات خودروهای ۱۰ 
هزار دلاری و البته ارزان تر با شــعار »خودرو  اقتصادی« کرده است. 
موضوعی که می تواند استانداردهای بین المللی ۸۵ گانه وضغ شده 
را به چالش  بکشــد. مهدی دادفر، دبیر انجمن واردکنندگان خودرو 
طی گفت و گویی به اظهار نظرهای رییس ســازمان  ملی استاندارد 
پاســخ داد.وی  گفت:خودروهای که در گذشــته به کشور وارد می 
شدند، باید اســتانداردهای  ملی را پاس می کردند. به تازگی رییس 
ســازمان ملی اســتاندارد در نشســت خبری اعلام کرده اســت که 
 خودروهای وارداتی باید تاییدیه اســتاندارد را بگیرند، این تاییدیه چه 
تفاوتی با تاییدیه های گذشته  دارد؟موضوع مطرحی از سوی رییس 
ســازمان ملی استاندارد تازگی نداشــته و همانطور که اشاره کردید، 
 سابق براین نیز درخصوص تاییدیه استانداردها طی سالیان متمادی 
نسبت به این موضوع اعتراض  ساختاری داشته و داریم. زیرا مملکت 
با »دو قانون« نمی شــود، به بیانی بهتر ایجــاد تفاوت فرا قانونی در 
 موضوع اســتانداردهای ۸۵ گانه برای خودروهــای داخلی و وارداتی 
درست نیست. ســازمان ملی استاندارد  می توانست برای محصولات 
داخلی و وارداتی اســتانداردهای جداگانه تدوین کند . استانداردهای 
۸۵ گانه  تلفیقی از چندین منبع اســتانداردی مانند؛ استاندارد اروپا، 
اســتاندارد آفریقا، استاندارد آسیایی و استاندارد  حوزه خلیج فارس و 
غیره اســت. سازمان ملی اســتاندارد با اغماض در بسیاری از موارد، 
می پذیرد که  خودروهای داخلی دارای استانداردهای ۸۵ گانه هستند. 
این استانداردهای ۸۵ گانه نیز مانند آیین نامه  واردات خودرو کلاف 
سر درگم اســت، لااقل استانداردها را براســاس توان تولید داخل و 
گرایش افزایشی  به سمت بهینه سازی وضع می کردند، نه اینکه یک 
باره ۸۵ اســتاندارد موسوم به بین الملل وضع کنند.  آمایش سرزمین 
و اقلیم شناســی نعمت خاصی است که هرکس آن را ندارد، آن سال 
که خانم نیره پیروز  بخت و ســایر مدیران ســازمان ملی اســتاندارد 
مدعی بودند اســتانداردی تدوین کردند که اروپا دو سال بعد به  آن 
می رسد، تصور داشتند بسیار کارشناس هستند. تمام خودروهای که 
در گمرک انباشت شده بودند ،  ناشی از تعریف و تدوین استانداردهای 
غیر منطقی توسط افراد مذکور بود. قوانین و مقررات سو جریان  ساز 
در کشور نیز این شرایط را ایجاد می کند، عده ای تخصص دارند که 
چالش ایجاد کنند . اگر براساس  آیین نامه اجرایی واردات خودرو قرار 
باشد محصولاتی با قیمت ۱۰ هزار دلار یا کمتر از این مبلغ به  کشور 
وارد شود، می توان گفت خودرو با کیفیت را نمی خواهند وارد کنند، 
شــاید نظر دارند که موتور  سه چرخه با ۲۰ استاندارد وارد کنند. در 
تمام دنیا انواع خودرو سه چرخ و اقتصادی و گران دارند، اما  در کشور 
ما قانون وضع می شود که خودروها حتما باید استانداردهای۸۵ گانه 
داشته باشد و استاندارد  آلایندگی یورو۶ را پاس کند. در حقیقت توقع 
دارند آخرین مدل تکنولوژی روز دنیا به واســطه  خودروهای وارداتی 
به کشور راه یابد، این درحالی است که اگر تولید داخل استانداردهای 

وضع شده را  پاس نکند، چندان اهمیتی ندارد.  

بانک ها از بخش مسکن گریزانندجامعه کارگری اسیر بازی های سیاسی نخواهد شد

به 

اینترنتی  و کارهای  عقیده کارشناسان توسعه کسب 
محور اصلی اقتصاد دیجیتال در کشــور اســت. از 
 سوی دیگر طی یک دهه گذشته دولتمردان مختلف 
بر توســعه تجارت الکترونیک در کشور تاکید بسیار 
 کرده اند. مطابق برخی آمارهای غیر رســمی، اقتصاد 
دیجیتال در کشور افراد زیادی را به عنوان مشتری 
 و یا فروشــنده به خود مشغول کرده است . موضوع 
کندی یا قطعی دسترسی به اینترنت علاوه بر کسب 
و  کارهای اینترنتی در شبکه های اجتماعی به صورت 
محســوس کســب و کارهای اینترنتی که به صورت 
 رسمی در سایت ها به فعالیت مشغول هستند را هدف 

قرار داده است.

فیلترینگ اینســتاگرام و واتســاپ به  عنــوان دو پلتفرم 
رایج میان مردم و قطعی های مکرر اینترنت وارد بیســت 
و ســومین روز خود شــده و این  در حالی اســت که این 
اقدامات نه تنها کمکی به حل مشکلات نکرد که به گفته 
عضو هیات رئیسه اتاق  بازرگانی شیراز نیز خود به مشکلی 
جدی تبدیل شــد؛ به طوری که یلدا راهدار معتقد است 
در این بحبوحه  فعــالان اقتصادی نیز به جرگه معترضان 
پیوســته اند . یلدا راهدار، عضو هیات رئیسه سازمان ملی 
 کارآفرینــی و عضو هیات رئیســه اتاق بازرگانی شــیراز 
می گوید: در دو ســاله کرونا که برای اســتفاده از  تجارت 
الکترونیک آموزش زیادی داده شــد، در این شرایط همه 
دود شــده و رفته هوا و جز فشــار عصبی  و روانی که به 

همه وارد می شود قطعی های اینترنت هیچ عایدی دیگری 
ندارد . او ادامه داد: هرچند اینترنت را قطع کردند تا جلوی 
انتشــار یک ســری اخباری که مدنظر قطع کنندگان یا 
 فیلترکنندگان پلتفرم های خارجی اســت، گرفته شــود، 
ولی آن کسی که می خواهد اطلاعات را بفرستد بلد  است 
چطور آن را از راه های مختلف به دست مخاطبان برساند؛ 
این در حالی اســت کــه از فیلترینگ تنها  مــا که فعال 
اقتصادی هســتیم آسیب می بینیم. ما باید چکار کنیم؟ با 
ادامه این وضعیت ما هم داریم به  ناراضیان و معترضان به 

وضع موجود اضافه می شویم . 

کشاندند گردشگری را به نابودی  صنعت 

عضو هیات رئیســه ســازمان ملی کارآفرینی با اشاره به 
اینکه فشــاری که در این  چنــد روز به دلیل  قطعی های 
اینترنت و فیلترینگ واتســاپ و اینستاگرام روی ما بوده 
نگفتنی اســت، گفت: اگر سری به  بیمارســتان ها بزنید، 
می بینید که بسیاری از بستر های پزشکی و درمانی دچار 
مشکل شــده، زیرا در  بیمارستان ها کل اطلاعاتی که بین 
پزشــک و پرســتار و رزیدنت و... انتقال پیــدا می کند از 
طریق پلتفرم  واتســاپ بوده اســت. صنعت گردشگری و 
آموزش و اطلاع رســانی های درون سازمانی دچار مشکل 
شــده  اســت . راهدار با ابراز تاســف از اینکه در این مدت 
کسی پاســخگوی ضرر و زیان کسب و کار ها نبوده  است، 
ادامه داد: همه این موارد باعث شده فشار رواحی و روانی 

بر مردم و کسب و کار ها بسیار زیاد  شود . 

ج شد کارت بازرگانی از دسترس خار سامانه 

به گفته عضو هیات رئیســه اتاق بازرگانی شــیراز، افراد 
زیادی اوقات فراغت خود را در اینستاگرام  می گذراندند یا 
فیلم و سریال از طریق اینترنت روی گوشی می دیدند؛ اما 
در شــرایط حال حاضر اینترنت  ثابت و همراه در بسیاری 
مواقع دچار اختلال است. این ها موجب تجمیع فشار های 
روحی روانی است که  یک جایی که فیلترکننده انتظارش 
را ندارد نمود پیدا می کند . راهدار معتقد اســت: وضعیتِ 
حــال حاضر،  وضعیت بســیار بســیار بدی اســت و تنها 

می توانم از کلمه »افتضاح« استفاده کنم.
 آموزش هــای موسســات  آموزشــی در دوره کرونا همه 
آنلاین شــدند و اطلاع رســانی آن ها معمــولا از طریق 
واتســاپ، اینســتاگرام یا  پیامک بوده که در حال حاضر 
علاوه بر فیلتر اینســتاگرام و واتساپ، پیامک هم در حال 
حاضر دچار  مشــکل است و اگر حاوی لینک باشد ارسال 
نمی شــود . وی ادامــه داد: حتی ســامانه کارت بازرگانی 
هم در  شــرایط حاضر در دسترس نیســت. این در حالی 
اســت که اطلاعات بسیاری از کســب و کار ها در اختیار 
 پلتفرم های اینســتاگرام و واتساپ بوده و به یک باره ۲۰ 
روز اســت که کســب و کار ها به دلیــل فیلترینگ به  آن 

دسترسی ندارند . 

مردم با اجبار به پیام رسان های داخلی 
چ نمی کنند کو

عضو هیات رئیسه سازمان ملی کارآفرینی می گوید: وزیر 
ارتباطات می گوید از پلتفرم های داخلی اســتفاده  کنید. 
شــما نمی توانید مردم را مجبور کنیــد به پلتفرم داخلی 
روی بیاورنــد. این همه آموزش برای اســتفاده از  تجارت 
الکترونیک دادیم که همه دود شده رفته هوا . راهدار ادامه 
داد: با وضع حال حاضر، فعالان  اقتصادی هم به معترضان 
و ناراضیان اضافه می شــوند؛ و فشــاری که روی فعالان 

اقتصادی در این چند   روز است، نگفتنی است. 

نقش بازرســان کار در لــزوم توجه به اجرای 
و  کارگــری  محیط هــای  در  کار  قوانیــن 
پیشگیری از وقوع  حوادث و آسیب های شغلی 
حیاتی و ضروری اســت . بحث پیشــگیری از 
حوادث کار و پیروی از  آیین نامه های قانونی از 
جمله اهداف بازرسان کار به شمار می رود که 
در کاهش هزینه های اضافی ناشی  از حوادث 

موثر اســت. بازرســان کار به منظور نظارت 
بر اجرای صحیح قانــون کار و آیین نامه های 
 حفاظت فنی و بهداشت کار از طریق مراجعه 
مســتقیم به کارگاه های مشمول قانون کار و 
بازرسی از آن  در حفظ و صیانت از نیروی کار 
و محیط های کار تاثیرگذارند . در همین راستا، 
علی حســین رعیتی فرد -  معاون روابط کار 

وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی از فعالیت 
بیش از ۸۰۰ بازرس کار در سطح  کشور خبر 
داده و گفته اســت: "حفظ و صیانت از نیروی 
کار برعهده وزارت کار اســت و موضوع ایمنی 
 قبــل و حین کار از اهمیــت بالایی برخوردار 
است لذا باید ایمنی را سرلوحه کار قرار دهیم، 
چراکه با  ارتقای حــوزه ایمنی، بهره وری نیز 

افزایش می یابد ". وی با اشــاره به تشکیل ۲۱ 
هزار کمیته حفاظت فنی  در صنایع کشــور، 
معتقد اســت: با بهره منــدی از ظرفیت این 
کمیته ها، می توان به اهداف کلان حوزه روابط 
 کار در صیانت از نیروی کار بیش از گذشــته 
دســت یافت؛ هرچند که بروز حــوادث کار، 
کاهش آسیب های  شــغلی را تحت تاثیر قرار 
داده است . رئیس شورای عالی حفاظت فنی از 
تلاش برای اســتفاده از تجربیات  جهانی برای 
بروز کردن حوزه ایمنی و بهداشــت کار خبر 
داده و می افزایــد: در حال حاضر بیشــترین 
 حوادث ناشــی از فوت به میــزان ۴۸ درصد 

اســت . به  کارگاه های ســاختمانی  به  متعلق 
موجب گزارش مرکــز  برنامه ریزی و اطلاعات 
راهبردی وزارت کار، تعداد آسیب های شغلی 
در فاصلــه ســالهای ۱۳۹۸ تــا   ۱۴۰۰ روند 
کاهشــی داشته اســت؛ به نحوی که در سال 
۱۴۰۰ تعداد آســیب های شغلی برابر ۸۹۳۱ 
نفرـ  حادثه گزارش شد.در اوایل استقرار دولت 
ســیزدهم، اقدامات موثری در باز مهندســی 
حوزه ایمنی و  سلامت شغلی مبتنی بر تحول 
ساختاری در سطح کلان ملی در حوزه ایمنی 

و بهداشت کار شکل گرفت.  

با فیلترینگ اینستاگرام و واتساپ  

تجارت الکترونیک دود شد، رفت هوا

فرار از سونامی کمبود مسکن با شعار فراهم نمی شود
دبیر کانون سراســری انبوه سازان کشور با اشاره به کمبود حدود پنج میلیون 
واحد مســکن در کشور گفت:  فرار از ســونامی کمبود مسکن با شعار فراهم 
نمی شود . فرشــید پورحاجت اظهارکرد: در خوشبینانه ترین  حالت حدود پنج 
میلیون واحد کمبود مســکن در کشــور داریم که برای رهایی از این سونامی 
کمبود مسکن  باید از مباحث پروپاگاندایی و شعاری فاصله بگیریم. وی گفت: 
در شــرایط امروزی و در بهرتین حالت  بخش خصوصی مشغول ساخت 300 
هزار واحد مسکونی در کشوراســت؛ وقتی این عدد و رقم نسبت به  یک دهه 
گذشــته قیاس می شود بیانگر کاهش شدید سرمایه گذاری در بخش مسکن 
و به زبان ســاده تر  فرار سرمایه ها از صنعت ساختمان است .   تجربه سال های 
اخیر بیانگر آن اســت که همه دولت ها از  جناح ها و احزاب مختلف، شــعار 
مســکن را به عنوان یکی از اصلی ترین شعارهای خود مطرح کرده اما  هنگام 
عمل هیچ تدبیر و رویکرد عملی خاصی دیده نمی شود . پور حاجت بیان کرد: 
با وجود آنکه بارها  شــعار برون سپاری و توجه به بخش خصوصی و تخصصی 
مطرح می شــود اما هرگز این موضوع  محقق نمی شــود و دولت ها به دلایل 
زیادی علاقه مند به تصدی گری در بخش مســکن هستند که این یک  آفت 

و چالش بزرگ است . 

نگاه روز

اخبار  کوتاه

میناسادات حسینی/  گروه  اقتصادی  

  سهمیه قرعه کشی مالکان خودرو های فرسوده ۱۰ درصد افزایش یافت
رئیس انجمن صنفی مراکز اسقاط خودرو گفت: سهمیه قرعه کشی مالکان خودرو های فرسوده ۱۰ درصد  افزایش داشته و اکنون به 
۲۰درصد رسیده است . مشهدی شریف گفت:طبق بند ۳ تبصره ۷ قانون بودجه   ۱۴۰۱ قرار شد ۱۰درصد قرعه کشی ها به صاحبان 

خودرو های فرسوده اختصاص داده شود. با توجه به  این که در مرداد ماه باید به این وعده عمل می شد، ولی در شهریور اجرا شد وزارت 
صمت به خاطر  جبران ۱۰ درصد را به ۲۰ درصد افزایش داد. 

معاون روابط کار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار  کرد: 

کاهش آسیب های شغلی با حضور بازرسان کار

کارشناس بازار سرمایه مطرح کرد؛

بورس، بازاری برای پیشبرد اهداف مقطعی دولت

خبر ویژه 
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نایب رئیس انجمن »ام اس« با اشــاره به وضعیت بیماران ام اس در کشــور، گفت: در 
حال حاضر  طبق آخرین آمار ثبت شده در مجموعه انجمن های ام اس در کشور،   حدود 
۹۷ هــزار بیمار مبتلا به  ام اس در کشــور داریم.محمدعلــي صحراییان درباره تصویب 
صندوق حمایت از بیماران خاص و  صعب العلاج در مجلس و درخواســت انجمن ام اس 
ایران برای حمایت از بیماران ام اس از طریق این  صندوق، گفت: بیشــترین درخواست 
ما حمایت های دارویی و حمایت های توانبخشی و کاردرمانی  برای بیماران ام اس است؛ 
بــه طوری که به کاردرمانــی در منزل و کاردرمانی برای بیماران ام اس  توجه شــود و 
همچنین برخی داروهای ام اس که اکنون پوشــش بیمــه ای کافی را ندارد، مورد توجه 
قــرار  گرفته و از محل اعتبارات ایــن صندوق بودجه ای برای حمایت از این بخش ها در 
بیمــاری ام اس تعلق  گیرد.صحراییان درباره وضعیت توانبخشــی بیماران ام اس، گفت: 
توانبخش در منزل از سوی برخی  بیمه های پایه برای بیماران ام اس پوشش خوبی داده 
می شــود، اما برخی بیمه ها هم این خدمات را  پوشش نمی دهند. به عنوان مثال تامین 
اجتماعی این خدمات را پوشش می دهد، اما پوشش بیمه سلامت  در این حوزه محدود 
اســت. باید توجه کرد که مجموعه هزینه های کاردرمانی و توانبخشی و مراقبت  کامل 
برای یک بیمار ام اس وابســته به ویلچر بدون پوشش بیمه ای رقمی بین ماهانه شش تا 

۱۰  میلیون تومان است. 

هستند  اجتماعی  معظل  کار  کودکان 
که در سال های اخیر بسیار افزایش 
اگر چه  نهادهای  اســت،  کرده  پیدا 
مختلــف متولــی دم از کنترل و یا 
ســاماندهی این کودکان می زنند اما 
تاکنون این برنامــه ها در  حد حرف 
باقــی مانده و در عمل کار مطلوبی را 
شاهد نیستیم. به عبارت بهتر استفاده 
از این کودکان  در گذشته تنها توسط 
مالی  بضاعت  که  هایشــان  خانواده 
خوبی نداشته اند صورت می گرفت در 
ساماندهی  صورت  به  امروز  حالی  که 
می  مدیریت  افرادی  توسط  هم  شده 
شوند که شاید بتوان گفت در  برخورد 
با این کودکان بدور از انسانیت به هر 
نحوی برای کســب پول بیشتر رفتار 
می کنند. تغییر  شیوه های مختلف اما 
وضعیت این کودکان را بدتر می کند، 
آنها برای داشتن جای خواب، غذا و یا 
به خانواده هایشان مجبور می   کمک 
شوند تن به کارهایی دهند که صاحب 
کارشان از آنها می خواهد.  شاید این 
روزها همه ما کودکانی را که در مغازه 
ها به ویژه سوپرمارکت و غذا فروشی 
ها هستند را  دیده ایم، در حین گذر 
از در واحد صنفی و یا خرید از آنها با 
این کودکان کار مواجه می شویم که 
 درخواست دارند خریدی را برای آنها 

انجام دهیم. 

درصد بالایی از کودکان مقابل 
پول  از کسبه  ماهانه  ها  مغازه 

دریافت می کنند

یکــی از فعالین حوزه بــازار در این خصوص 
اظهار داشــت: واحدهای صنفی برای ســود 
بیشــتر و یا  فروش بیشتر چند کودک کار را 
استخدام می کنند تا مقابل مغازه او بایستند 
و مــردم را ترغیب به خرید  کالایی کنند. وی 
با بیــان اینکه درصد بالایــی از این کودکان 
ماهانــه و یا روزانــه از مغازه دار دســتمزد 

 دریافت می کنند، افزود: به طور مثال کودک 
از مشتری درخواســت خرید روغن می کند، 
فرد پــول را  پرداختن می کنــد و کالا را به 
کودک مــی دهد، پــس از آن همان کالا به 
مغــازه باز می گردد نهایتــا یا  درصد کمی از 
پول آن کالا به کودک می رســد و یا ماهانه 
حقــوق ثابتی را دریافت می کند. علی کیانی 
 در ادامــه تاکید کرد: مــردم اگر قصد کمک 
دارند با دقت بیشتری این کار را انجام دهند 
و یا این کار را  به موسسه های معتبر بسپارند. 

برابر  چندیــن  آدامس  یک 
قیمت خود توســط کودکان 

کار به فروش می رسد

یکی دیگــر از فعالیــن حوزه بــازار در این 
خصوص بیان کرد: یکی از شــیوه های دیگر 
اســتفاده برخی  واحدهای صنفی از کودکان، 
دادن اجنــاس کوچــک ماننــد آدامس و یا 
دســتمال کاغذی جیبی است که  کودکان با 
استفاده از شــگردهای مختلف چندین برابر 
قیمت اصلی کالا به مشتری می فروشند. وی 

با  اشاره به اینکه مردم از سر دلسوزی به این 
کــودکان کمک می کنند، بیــان کرد: اما در 
ایــن بین درصد  واقعا ناچیــزی از مبلغی که 
این کودکان توســط مــردم دریافت می کند 
به او می رســد و صاحب مغازه  تمام آن پول 
را از کــودک می گیرد. احمد امینی با عنوان 
اینکه برای ســامان دادن این کودکان برنامه 
 درست و کارشناسی شــده ای تا کنون اجرا 
نشده اســت، خاطر نشان کرد: امیدوارم عزم 
جدی در این  خصوص وجود داشــته باشــد 
تا این کــودکان در وضعیت بهتــری بتوانند 
زندگی کنند. بر اســاس مشــاهدات  میدانی، 
یک کــودک کار از یک رهگذر درخواســت 
خریــد روغن یا برنج دارد، می گوید: من این 
مواد  غذایی را برای خانواده ام می خواهم. اما 
در کمتر از نیم ســاعت وسایل را به فروشگاه 
برده و به جای  آن کیک و شیر می خرد. نکته 
جالب اینکه برخی از کودکان متکی که لباس 
دخترانه به تن کرده اند  عموما پســر هستند 
تا احساسات مردم را بیشتر تحریک کنند. با 
این حال همه این ها نشان از نبود  برنامه ای 
جامع برای ســاماندهی کار کودکان و تامین 

اجتماعی خانواره های بی بضاعت اســت ولو 
 آنکه این خانواده ها، از اتباع بیگانه باشند. بنا 
بر این گزارش در همه کشــورها بی خانمان 
ها و یا  افراد بد سرپرســت و بی سرپرســت 
وجود دارند اما برنامه ای جامع و دقیق برای 
آنها طراحی شــده تا  به جای ترویج فرهنگ 
تکدی گری و ایجاد فرصت های سو استفاده 
از کــودکان کار فرصت رشــد و  بالندگی انها 
فراهم شــود و یا دســت کم این گروه های 

خاص روندی افزایشی به خود نگیرند. 

هویتی  اطلاعــات  ثبــت 
اسکن  با  کشور  کار  کودکان 

عنبیه

بر اســاس این گزارش، بهزیستی در تازه 
تریــن برنامه خــود جهت ســاماندهی و 
شناســایی کــودک های  کار طــرح ثبت 
اطلاعات هویتی کودکان کشور با استفاده 
از اسکن عنبیه چشم را عنوان کرده است، 
 در این طرح که تا کنون در چند اســتان 
محدود انجام شــده بنا است تا حدود سه 

ماه آینده زیر ســاخت  های آن فراهم شود 
و به صورت سراسری در کشور اجرا شود.بر 
اســاس اطلاعات آماری سازمان  بهزیستی 
کشــور پیش از ورود اتبــاع جدید حدود 
شــش هزار کودک کار در کشــور وجود 
داشــت که بالغ  بر ۸۰ درصد این کودکان 

را اتباع خارجه تشکیل می دهند. 
یکــی از برنامه های بهزیســتی برای این 
 کودکان در موازات شناســایی آنها بررسی 
وضعیــت درســی ایــن کودکان بــوده و 
ایرانی،  مراکزی برای آموزش  کودکان کار 
اتبــاع دارای مجوز و فاقد مجوز راه اندازی 
شــده که بتوانند تحصیــل کرده و مدرک 

 تحصیلی دریافت کنند. 
دیدگان  آســیب  امــور  دفتر  سرپرســت 
اجتماعی ســازمان بهزیستی کشور عنوان 
 کرده اســت کــه ســازمان بهزیســتی با 
برگزاری طرح های مختلف به طور سالانه 
تلاش مــی کند که آمار  کودکان کار را در 
سطح کشور کاهش و یا به حداقل برساند.
 با توجه به وضعیت تورم و اقتصاد  کشــور 
علیرغــم تلاش های صــورت گرفته برای 
کاهش و یا به حداقل رساندن آمار کودکان 
کار اما  متاســفانه این آمــار رو به افزایش 
است و بعید اســت از خانه خارج شوی و 
در چهــار راه ها و یا مقابل  مغازه ها با این 
کودکان مواجه نشــوید که به شــیوه ای 
خواســتار دریافت کمک از مردم هستند. 
باید  علاوه بر شناســایی این کودکان کار 
افرادی که آنها را استخدام کرده و مجبور 
بــه انجام هــر کاری با هــر  ترفندی برای 
کسب پول بیشــتر می کنند نیز شناسایی 
شوند. برخی از فعالین اجتماعی در توصیه 
به  مردم از آنها می خواهند با توجه به قرار 
گرفتن این کــودکان کار در معرض گرما، 
ســرما و آلودگی  بهتر است که مواد غذایی 
مقوی به آنها داده شود، همچنین با توجه 
به اینکه درصد بالایی از این  کودکان سوء 
تغذیه دارند، بهتر اســت برای کمک یک 

وعده غذا گرم به آنها هدیه کنند. 

بعد از »ازدواج« می توان با دوستان 
دوران »مجردی« مثل قبل وقت گذراند؟

وانشــناس دکتر محمد ابراهیم تکلو ، ر
.............................................................................................................

در پاسخ به این ســوال که آیا زوجین می توانند پس از ازدواج یک 
یا چند شــب در هفته یا مــاه را با  دوســتان دوران مجردی خود 
ســپری کرده و حتی برای خوابیدن منزل نیاینــد؟، باید گفت که 
این  موضوع بســتگی به توافق افراد با همسر دارد و نمی توان نسخه 
واحدی برای تمــام زوجین پیچید  چراکه یــک امر واحد در مورد 
همه افراد صدق نمی کند. در واقع بســیار مهم است افراد هم پیش 
از  ازدواج و هــم پــس از ازدواج در خلال زندگی مشــترک درباره 
مســائلی نظیر مورد یاد شده با همســر  خود به تفاهم برسند و یک 
جانبه تصمیم نگیرند، برای مثال بعضا ممکن اســت برای افراد یک 
ســفر  تحصیلی یا دانشــجویی و کاری پیش آید که تنها یک بار در 
ســال امکان دارد رخ دهد و ممکن اســت  افراد بــرای یک یا چند 
شــب منزل و در کنار همسر نباشند. حتی چنین مواردی که علت 
نیامدن افراد  به منزل تفریحی هم نیست، باید با اطلاع همسر انجام 
شــود.در چنین مواردی افراد باید کامل و واضح  همســر خود را در 
جریــان برنامه کاری یا تحصیلی و... قرار دهند. شــاید برای برخی 
همسران این  موضوع قابل قبول نباشد و یا باشد. در چنین مواردی 
با شفاف ســازی و بیان تمام ابعاد و جزئیات سفر  می توان با همسر 
به توافق رســید.چرا که او حق دارد این مسائل را بداند.اینکه افراد 
بدون جلب توافق  همســر و با خودرایی یک یا چند شــب را منزل 
نیایند و درباره این رفتار خود به همســر شفاف سازی  انجام ندهند، 
مغایر با زندگی زناشــویی است چرا که بعد ازدواج اغلب کارها باید 
به صورت مشــترک  باشد. رابطه زناشویی و تشکیل زندگی مشترک 
به این معنا نیســت کــه پس از ازدواج محدود بــه زندگی  متاهلی 
شــویم بلکه باید ارتباطات خود را حفــظ کنیم اما حد و اندازه این 
ارتباطات بــا دوران مجردی  فرق می کند.زیرا پــس از ازدواج تنها 

نیستیم و مسئولیت زندگی مان فقط با خودمان نیست.  

معاون وزیر آموزش و پرورش: 

گزارشی از عدم بازگشایی 
مدارس شبانه روزی نداشتیم

متوســطه  آموزش  معــاون 
آموزش وپــرورش   در  وزارت 
پیرامون  پرسشــی  به  پاسخ 
ســرانه  مدارس  واریز  »عدم 
مشکلاتی  بروز  و  شبانه روزی 
این مدارس  از  برخــی  برای 
که به دلیل ناتوانی در تامین 
 هزینه های لازم جهت بیتوته 
دانش آموزان، هنوز به صورت 
کامل بازگشــایی نشده اند« اظهار کرد:  تاکنون گزارشی دال بر عدم 
بازگشــایی کامل مدارس شــبانه روزی به دلیل عدم واریز اعتبارات 
بیتوته  شبانه روزی به دست بنده نرسیده است.محمدمهدی کاظمی  
افزود: ضمن آنکه در شــهریورماه و طی دو  مرحله، ســرانه ای ویژه 
مدارس شــبانه روزی واریز شــد که بابت تغذیــه دانش آموزان بود. 
امکانــات و  تجهیــزات خوابگاهی که از قبل وجود داشــته و بحث 
تامین هزینــه برای تغذیه مطرح اســت کــه  پیش بینی های لازم 
همانطور که گفته شــد، انجام شده اســت.معاون آموزش متوسطه 
وزارت  آموزش وپــرورش با بیان اینکه البته منابع جوابگو نیســت و 
باید از ظرفیت های دیگر نیز اســتفاده کنیم  اظهار کرد: لازم است 
مشــارکت خیرین را برای جذب منابع داشــته باشیم. همچنین از 
دولت پیگیر  هســتیم که منابع مازادی دریافــت کنیم تا در پایان 
سال تحصیلی با مشــکل مواجه نشویم.کاظمی افزود:  فعلا اعتباری 
که پیش بینی شــده، برای شــروع سال تحصیلی، مشــکلی ایجاد 
نمی کند، اما چون توســعه  مدارس شبانه روزی را هم داشتیم، برای 
ادامه ســال به منابع جدید نیــاز داریم و باید پیش بینی لازم را  در 

این زمینه داشته باشیم

جامعه

انتقال بودجه تعرفه پرستاری از وزارت بهداشت به بیمه سلامت
معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت بهداشــت گفت: برنامه ما در سال جاری این اســت که ردیف  تعرفه گذاری خدمات پرستاری را از وزارت بهداشت به بیمه سلامت منتقل 
کنیم. در حال حاضر  نزدیک به هزار میلیارد تومان منابع را ســازمان برنامه و بودجه اختصاص داده اســت و این کار در  قالب ۱۷ بسته و بیش از هفت میلیون ثبت خدمت انجام 
شــده است. با محاسبه و پرداخت به دانشگاه ها  توسط بیمه ســلامت منطبق با دستورالعمل های ابلاغی، پرداختی به پرستاران انجام می شود.به گفته  بهروز رحیمی، قانون تعرفه 
گذاری خدمات پرستاری نزدیک به ۱۴ سال است که در مجلس مصوب  شده است؛ اما آئین نامه اجرایی و دستورالعمل محکمی نداشته است.وی افزود: در سال جاری با  همکاری 
شــورای عالی بیمه ســلامت، تعرفه های خدمت مشخص شده به تصویب و تأیید رسید و  دستورالعمل در هیئت دولت مصوب شده است. منابع اجرای این طرح پنج هزار میلیارد 
تومان در  ســال گذشته در قالب ردیف های وزارت بهداشت دیده شده اســت.رحیمی افزود: یکی از موضوعات مهم  دولت، اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری است و با 
هماهنگی با ســازمان برنامه و بودجه و  ســازمان بیمه سلامت، تفاهم نامه بین معاونان درمان، توســعه و پرستاری امضا شد. منابع مالی در  اختیار دانشگاه های علوم پزشکی قرار 

گرفته و پرداختی ها از اول دی ســال گذشته در قالب خرید  خدمت انجام می شود. 

یادداشت

وقتی از کودکان کار برای رونق واحد صنفی استفاده می شود

فروش بیشتر با کودک کار

سال

ک نیاز دارید؟
 علائمی که نشان می دهند به عین

ک 
ت با مشاهده  علائم ذکر شده، هرچه سریع تر به چشم پزش

ک با چه نشانه ها و علائمی درگیر می شوند؟ بهتر اس
آیا می دانید افراد نیازمند به عین

ک نیاز دارند  یا خیر؟
ص شود آیا به عین

مراجعه کنند تا مشخ
منبع: ایمنا

اینفوگرافیک

تک خبر

نساء کروندی / گروه جامعه 

رئیــس ســازمان مــدارس و مراکز 
غیردولتــی و مشــارکت های مردمی 
در مورد طرح محاســبه ســاعت کار 
 معلمــان مدارس غیردولتی به صورت 
۲۴ ســاعته، گفــت: ایــن طــرح را 
مشــترک با مجلس پیگیری  می کنیم 
مرتبــط مصــوب  در کمیســیون  و 
شده و منتظر هســتیم که در صحن 
نیز مصوب شــود تا مشــکلات  حل 
و فصل شــود. طرح هنــوز به صحن 
نرفته و منتظر نوبت هســتیم. احمد 
محمــودزاده در خصوص  زمان مطرح 
شــدن این طــرح در صحــن علنی 
مجلــس و نتیجه تصمیــم گیری در 
مــورد آن گفت: فکــر  می کنم همین 
ماه نوبش برســد. پیش بینی ما این 
اســت که نظر نمایندگان نســبت به 
این طرح در صحن  علنی مثبت باشد.

وی افزود: همکاران مدارس غیردولتی 
فعلا براساس قانون کار، کار می کنند 
و قانون  کار در حال حاضر ۴۴ ساعت 

در هفته است. پیشــنهادی که ما در 
این طرح آورده ایم ۲۵ ســاعت کار  در 
هفته برای معلــم مقطع ابتدایی، ۳۰ 
ساعت کار در هفته برای معلم مقطع 
متوســطه و ۳۶ ســاعت کار  در هفته 
مانند  مــدارس  اداری  کارکنان  برای 
مدیــر و معاونین و… اســت. اجرای 
این طرح کمک می کنــد  معلمی که 

مثلا ۲۵ ســاعت در هفته کار می کند 
قانــون کار به صورت کامــل برایش 
اجرا و پرداخت  شــود. اگر این قانون 
تصویب شود از نظر منزلت و معشیت 
وضعیت معلمان ما بهتر خواهد  شــد.
بنابراین استاندارســازی هــم از نظر 
ســاعت کار اتفاق می افتد هم حقوق 
معلمــان غیردولتی متناســب با  این 

ســاعت کار جدید پرداخت می شود. 
با توجه به نقش فرهنگیان در اجرای 
ســند تحول بنیادیــن و  تاکیدی که 
رهبر انقلاب به معیشت و منزلت این 
قشــر داشته اند و هر ســال نیز بر آن 
تاکیــد دارند،  امیدواریــم با همراهی 
مجلس و دولــت این فضای خوب در 
کشور ایجاد شود. اجرای طرح مذکور 
 نیازمند اعطای اعتبــار لازم از طرف 
صندوق حمایت از مدارس غیردولتی 
اســت تا با کمک موسسان  به صورت 
مشــترک بار مالی اجــرای این طرح 
تامین شــود. محمودزاده در خصوص 
احتمال اجــرای  این طرح در ســال 
تحصیلی جاری، اظهار کرد: پاسخ این 
ســوال را باید از کمیسیون بپرسید و 
من  نمی توانم در مورد اتفاقات مجلس 
پیــش بینی کنــم، امــا می دانم که 
مجلس به ایــن طرح ها عنایت دارد و 
 کمک می کند و ما هم پیگیر هستیم 

و به ما هم قول هایی داده اند. 

از  طرح اصلاح ساعت کار معلمان غیرانتفاعی چه خبر؟

نایب رئیس انجمن »ام اس« مطرح کرد؛

لزوم حمایت  از بیماران ام اس  
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قزوین – مصطفی مــرادی، خبرنگار 
یادگار امروز : شــهردار قزوین گفت: بعد 
از بررسی دستگاه های نظارتی و کارشناسان 
رسمی دادگستری ۹۰۳ میلیارد تومان بدهی 
شهرداری قزوین به بانک حدود ۴۰۰ میلیارد 
تومان کاهش یافته و به ۵۲۶ میلیارد تومان 

رسیده است.
مهــدی صباغی در چهل  و دومین جلســه 
علنی شورای شهر قزوین که در تالار مردم 
شورای شهر قزوین برگزار شد، با بیان اینکه 
یکی از معضلات ما بدهی به بانک شهر است، 
اظهار داشت: سال 1396 شهرداری قزوین 
به دلیل مشکلات مالی 114 میلیارد تومان 
از این بانک وام می گیــرد و در کنار آن هم 
پیمانکاران شهرداری 123 میلیارد تومان وام 

از بانک یادشده می گیرند.
وی اضافــه کرد: بنابراین جمع بدهی بانکی 
اولیــه به ایــن بانک 237 میلیــارد تومان 
اســت. از تاریخ یک شهریور 1396 و بعد از 
تغییر شهردار وقت بانک و شهرداری درباره 
میزان بدهی اختلاف پیدا می کنند که البته 
این بدهی برای 2 شهرداری بعدی اهمیت 

نداشته است.
صباغی ادامه داد: بعدها هم بانک که متوجه 
فضای حاکم بر شــهرداری می  شود، اعداد 

مختلفی را برای بدهی شــهرداری به خود 
اعلام می کند و مدام عدد بدهی شهرداری به 

خود را بالاتر می برد.
وی تصریح کرد: از وقتی که ما وارد شهرداری 
شدیم، یکی از تعهدات ما صفر کردن بدهی 
شهرداری به نهادهای مختلف تا پایان سال 
1401 بوده اســت. بنابراین برای تســویه 
بدهی های شــهرداری قزوین دست به کار 
شــدیم، اما وقتی به موضوع بدهی به بانک 
شهر رســیدیم، دیدیم که اسناد و مدارک 
کافی نداریم. به همین خاطر 10 ماه است که 

بدون وقفه پیگیری تسویه بدهی شهرداری 
به این بانک هستیم.

شهردار قزوین در بخش دیگری از سخنان با 
بیان اینکه در اوایل پیگیری ها و رایزنی های 
خود با مســئولان بانک به نتیجه نرسیدیم، 
گفت: به همین خاطر دست به دامان اداره کل 
بازرسی استان قزوین شدیم و به صورت فعال 
نقش ایفا کردیم و از بازرسی کل خواستیم 
که از شــهرداری در حــوزه بدهی به بانک 
بازرسی کنند و اسناد و مدارک موجود خود 

را در اختیار آنها گذاشتیم.

صباغی افزود: البته قبل از این 2 خبره بانکی 
را به کار گرفتیم که جزو کارشناسان رسمی 
بانک مرکزی هستند. حدود 2 هزار صفحه 
اســناد و مدارک صحافی  شده را در اختیار 
ایــن 2 خبره بانکی قرار دادیم و بعد متوجه 
شدیم که این مدارک هم باز متقن نیستند. 
در نهایت وقتی این بررسی ها صورت  جلسه 
شد، 903 میلیارد تومان بدهی به بانک شهر 

را احصا کردیم.
وی ادامه داد: اما بعد از بررسی دستگاه های 
نظارتی و کارشناســان رسمی دادگستری 
903 میلیارد تومان بدهی شهرداری قزوین 
به بانک شــهر حــدود 400 میلیارد تومان 
کاهش یافته و به 526 میلیارد تومان رسیده 

است.
رئیس شورای شهر قزوین هم در این جلسه 
از موافقت شورای شــهر قزوین با برگزاری 
مناقصه بــرای واگذاری خدمات ســازمان 
پارک ها و فضای سبز شهر قزوین به بخش 
خصوصــی خبر داد و گفت: بر این اســاس 
خدمات حفظ و نگهداری، توسعه فضای سبز، 
اپراتوری دستگاه های کشاورزی و خاک ورزی 
و خدمات نظارت بر تأسیسات بعد از برگزاری 
مناقصه به شــرکت های خصوصی سپرده 

می شود.

مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه:

المپیاد استعدادهای برتر مسیر توسعه ورزش 
قهرمانی و حرفه ای را تسهیل می کند

کرمانشاه – عادل زرافشانی،خبرنگاریادگارامروز : مدیرکل ورزش و 
جوانان استان کرمانشاه: المپیاد استعدادهای برتر مسیر توسعه ورزش قهرمانی 

و حرفه ای را تسهیل می کند.
مدیرکل ورزش و جوانان استان کرمانشاه با اشاره به برگزاری سومین المپیاد 
استعدادهای برتر ورزشی کشور گفت:برگزاری این رقابتها که ویژه استعدادهای 
برتر ورزش کشــور در سنین پایین است،می تواند تضمین کننده توسعه و 

موفقیت ورزش قهرمانی در آینده باشد.
صابر رحیمی افزود: این المپیاد انگیزه و شور و نشاط را در بین قشر نوجوان 
و دانش آموزان ایجاد و مســیر ورود به ورزش قهرمانی را برای انها تســهیل 

می کند.
وی اظهار کرد: با توجه به این مهم که اســتعدادیابی از اصلی ترین پایه ها و 
اســاس ورزش قهرمانی و حرفه ای است، پرداهتن به استعدادیابی ورزشی و 

برگزاری مسابقات در این سطح از رده های سنی بسیار با اهمیت است.
مدیــرکل ورزش و جوانان اســتان کرمانشــاه؛فعال تر شــدن هیات های 
ورزشــی،ایجاد انگیزه در بین نوجوانان و مربیان،آشــنا شدن استعددادهای 
ورزشی با فضای رقابتی و ایجاد امید و انگیزه و تلاش از دیگر ثمرات برگزاری 

المپیاد استعدادهای برتر ورزش کشور است.
وی در پایان گفت: مشارکت در رویدادها و برنامه های اینچنینی انگیزه دانش 
آموزان را برای هدف گذاری و موفقیت های ورزشــی برانگیخته و به توسعه 
و تکامل روانی،جســمانی آنان کمک کرده و مسیر موفقیت های آتی ورزش 

قهرمانی و حرفه ای را هموار می سازد.

 باهدف تأمین بازار داخل، جلوگیری از واردات و خروج ارز صورت گرفت؛

رشد ۲۶ درصدی تحویل 
محصولات فولاد مبارکه در بازار داخل

اصفهان-مریم مومنی،خبرنگاریادگارامروز : آمارهای ثبت شده در فولاد 
مبارکه از ابتدای ســال جاری تا پایان شهریورماه سال 1401 نشان می دهد 
رکوردشــکنی ها، افزایش تولید و رشــد فزاینده بهره وری نیروی انســانی و 
تجهیزات به ثمر رسیده اســت؛ چراکه در همین بازه زمانی نسبت به مدت 
مشابه سال قبل، میزان تحویل انواع محصولات این شرکت در بازار داخل نیز 

26 درصد رشد داشته است.
معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه با بیان مطلب فوق گفت: این شــرکت 
در شــش ماهه ابتدایی ســال ۱۴۰۱ حدود 3 میلیون و 750 هزار تن انواع 
محصولات فولادی تخت را به بازار داخل تحویل داده و این در حالی اســت 
که در مدت مشابه سال گذشته مقدار 2 میلیون و 978 هزار تن محصولات 

تولیدی شرکت به بازار داخل تحویل شده بود.
طهمورث جوانبخت با اشاره به اهمیت ارزش تحویل این میزان محصول اظهار 
کرد: افزایش عرضه محصول وقتی بیشتر می شود که مشاهده می کنیم فولاد 
مبارکه توانسته است طی ۶ ماه اول سال جاری در مقایسه با مدت مشابه سال 
قبل درمجموع رشــد ۲۰ درصدی را در ارزش محصولات تحویلی رقم بزند 
که این مهم ناشی از عرضه بیشتر محصولات نهایی و با ارزش افزوده بالاتر به 

بازار بوده است.
وی در ادامه از حمایت شــرکت فولاد مبارکه از صنایع پایین دستی و تأمین 
حداکثری نیاز مشــتریان به عنوان یکی از مهم ترین عوامل مؤثر در کاهش 

واردات محصولات فولادی تخت و جلوگیری از خروج ارز از کشور یادکرد.
عرضه تمامی محصولات شــرکت در بورس کالا با مکانیسم شفاف عرضه و 

تقاضا
معاون فروش و بازاریابی فولاد مبارکه خاطرنشان کرد: این دستاورد همچنین 
با عرضه تمامی محصولات شرکت در بورس کالا با مکانیسم شفاف عرضه و 
تقاضا محقق گردیده اســت که به موازات آن عرضه های اختصاصی برای دو 
گروه استراتژیک خودروسازی و لوازم خانگی باهدف تأمین حداکثری نیاز آن ها 

انجام شده است.
جوانبخت در بخش دیگری از سخنان خود از تحویل ۱۰۸ میلیون تن انواع 
محصولات فولاد مبارکه به بازار از ابتدای بهره برداری شرکت تاکنون خبر داد 
و گفت: با تحویل این میزان محصول در صنعت زیربنایی فولاد کشور به نقش 

مهم و بی بدیل فولاد مبارکه بیش ازپیش پی می بریم.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان : 

نخستین تصفیه خانه فاضلاب روستایی 
مازندران آماده بهره برداری است

ساری – خبرنگاریادگارامروز : مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مازندران 
گفت: نخستین تصفیه خانه فاضلاب روستایی این استان در روستای »شورکا« 

از توابع شهرستان جویبار تکمیل شد و آماده بهره برداری است.
بهزاد برارزاده افزود: برای راه اندازی این تصفیه خانه فاضلاب روستایی تاکنون 
یکصد میلیارد ریال هزینه شده است و با بهره برداری از این طرح بخشی از 

جمعیت روستا از خدمات آن بهره مند شدند.
وی ادامه داد: روســتای شــورکا یک هزار و ۲۰۰ نفر جمعیت دارد و در فاز 

نخست این طرح حدود ۲۵۰ خانوار روستا به شبکه فاضلاب متصل شدند. 
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مازندران گفت: در این مرحله از اجرای طرح 
هفت کیلومتر شبکه گذاری جمع آوری فاضلاب اجرا شده و ایستگاه پمپاژ 
نصب شــده اســت. برارزاده از اجرای فاز دوم طرح تصفیه خانه فاضلاب این 
روستا در آینده نزدیک خبر داد و افزود: ۱۲۰ میلیارد ریال اعتبار برای اجرای 
این فاز درخواست شده است که با تخصیص آن عملیات اجرایی آغاز می شود.

وی ادامه داد: با تخصیص اعتبار مورد نیاز ۲۵۰ متر خط انتقال و ایستگاه پمپاژ 
دوم ایجاد می شود و بیش از ۵۰۰ خانوار دیگر به شبکه فاضلاب متصل می 
شوند. مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب مازندران بیان کرد: سابقه اجرای طرح 
تصفیه خانه فاضلاب این روستا به بیش از ۱۰ سال قبل باز می گردد که طی 

این سال ها به دلیل عدم تخصیص اعتبار اجرای طرح با کندی پیش رفت.
برارزاده به اجرای طرح تصفیه خانه روستای »اوجامحله« از توابع شهرستان 
ساری به عنوان دیگر طرح فاضلاب روستایی مازندران اشاره و خاطرنشان کرد: 

۱۸۰ میلیارد ریال اعتبار برای شبکه گذاری طرح هزینه شده است.
وی ادامه داد: چهار کیلومتر شبکه گذاری اجرا شده و ۲ دستگاه پمپاژ آب نیز 
نصب شده است. به گفته مدیرعامل شرکت آبفای مازندران، تصفیه خانه این 
روستا ماه آینده به بهره برداری می رسد و ۱۵۰ خانوار روستا به شبکه فاضلاب 
متصل می شوند. برارزاده از اجرای طرح فاضلاب روستای »موزی بن« توابع 
شهرستان ساری خبرداد و گفت: تاکنون ۱۸۰ میلیارد ریال اعتبار برای اجرای 
این طرح هزینه شده است که ۱۲۰ خانوار به شبکه فاضلاب متصل می شوند. 
وی ادامه داد: پیش بینی می شــود این طرح تا اواخر امسال به بهره برداری 

برسد.

شهردار:

بدهی بانکی شهرداری قزوین 400 میلیارد تومان کاهش یافت

کرج-خبرنگاریادگارامروز : نماینده عالی دولت در استان 
البرز از آغاز عملیات اجرایی ساخت سالن اسکان کارگری در 
شهرک صنعتی اشــتهارد خبر داد و گفت: یکی از مشکلات 
اساسی کارگران شهرک های صنعتی، محلی برای اسکان است 

که ایجاد این امکان در دستور کار قرار گرفته است.
مجتبی عبداللهی در مراسم آغاز عملیات اجرایی ساخت سالن 
اســکان کارگری که روز چهارشــنبه ۲۰ مهرماه در شهرک 
صنعتی اشتهارد برگزار شد، ضمن تبریک هفته وحدت، افزود: 
تمامی شهرک های صنعتی استان به حجم بالایی از نیروی کار 
نیاز دارند ولی یکی از مشکلات اساسی کارگران، محلی برای 

اسکان است.  وی ادامه داد: بر این اساس درصدد هستیم که 
با همراهی واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی و دستگاه 
های متولی این امر، نسبت به ساخت و راه اندازی محل هایی 
برای اســکان کارگران و نیروهای متخصص به منظور صرفه 

جویی در هزینه های اسکان و تردد، اقدام کنیم.
عبداللهی گفت: این ســالن با ظرفیت اسکان برای ۳۰۰ تن 
ظــرف مدت ۶ ماه مورد بهره برداری قرار می گیرد و در کنار 
این موضوع نیز درصدد هستیم مکان هایی برای اسکان خانواده 

های کارکنان شهرک های صنعتی نیز ایجاد شود.
وی با اشاره به بازدید از یک واحد تولیدی در شهرک صنعتی 

اشتهارد، افزود: این واحد بخش بزرگی از نیاز روغن کشور را با 
استفاده از تمامی ظرفیت خود، تامین می کند.

استاندار البرز گفت: این واحد در شرایط مطلوبی به لحاظ تولید 
و ذخیره روغن مورد نیاز کشور بسر می برد.

وی افزود: ایــن واحد تولیدی به امکان مهم تصفیه خانه نیز 
مجهز اســت و آب و فاضلاب تولیدی شــده در کارخانه طی 
مراحلی، قابل شــرب است. اســتاندار البرز با اشاره به بازدید 
از تصفیه خانه شــهرک صنعتی اشتهارد، گفت: امید است با 
تدابیری که اتخاذ می شود، فعالیت این تصفیه خانه با توجه به 

استقرار تیم جدید، موجبات نگرانی مردم را از بین ببرد.

استاندار البرز خبرداد؛

آغاز عملیات اجرایی ساخت سالن اسکان کارگری در شهرک صنعتی اشتهارد

یزد-دره شیری،خبرنگاریادگارامروز : چهارمین رویداد 
اجلاس ملی سازندگان حرفه ای مسکن و ساختمان همراه 
با نمایشــگاه جنبی  ۲۷ و ۲۸ مهر ماه ۱۴۰۱ در یزد برگزار 
می شود. محورهای چهارمین رویداد اجلاس ملی سازندگان 
حرفه ای مسکن و ساختمان شامل سازنده ذیصلاح و مقررات 
ملی ســاختمان، بهبود کیفت ساختمان و مصالح استاندارد 
همچنین بهره گیری از فناوری های نوین ساختمان، ایمنی 
پایدار ساختمان ها در بـحران، تاثیر بیمه تضمـین کیفیـت 

ســاختمان، کارگاه های آموزشی و پنل های تخصصی می 
باشد.

 این رویداد تخصصی با اهداف بررسی معیارها و شاخص های 
سازنده ذیصلاح از نگاه قانون ملی مقررات و کنترل ساختمان، 
معرفی و تشــریح پــروژه های با تکنولوژی صنعتی ســازی 
همچنین آشنایی سازندگان ذیصلاح با بیمه تضمین کیفیت 
ســاختمان، معرفی و نمایش مصالح ســاختمانی استاندارد، 
فرهنگ سازی و ایجاد مطالبه گری در جامعه در راستای بهره 

گیری از سازندگان ذیصلاح در ساخت و ساز های شهری برگزار 
می شود. گفتنی است: این رویداد با همکاری استانداری یزد، 
اداره کل راه و شهرسازی استان یزد، دانشگاه یزد، شهرداری یزد  
و صدا و سیما برگزار می شود که ریاست آن برعهده سازمان 

نظام مهندسی ساختمان استان یزد است.
لازم به ذکر است: محل برگزاری این رویداد دانشگاه یزد می 
باشد و علاقه مندان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر به 

آدرس سایت http://yazdejlas.com مراجعه کنند.

طی روزهای  ۲۷ و ۲۸ مهر ماه برگزار می شود؛

اجلاس ملی سازندگان حرفه ای مسکن و ساختمان در یزد

با اعتباری بیش از ۸۵۰ میلیارد ریال؛

بزرگترین خط تولید رنگ E.D کشور
 در ارومیه به بهره برداری رسید

ارومیه -مینا اصلانی،خبرنگاریادگارامروز :  بزرگترین و مدرن ترین خط 
تولید رنگ E.D کشور در ارومیه با اعتباری بیش از ۸۵۰ میلیارد ریال توسط 
بخش خصوصی در شرکت محورسازان چی چســت به بهره برداری رسید. 
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان غربی در آیین بهره برداری از این 
خط تولید رنگ،  با بیان اینکه این مجموعه در شرکت محورسازان چی چست 
ارومیه راه اندازی و افتتاح شد، افزود: دولت تمام تلاش خود را برای حمایت 
از تولید در بخش خصوصی به کار گرفته است. عبدالحمید سرتیپی در رابطه 
با خط رنگ افتتاحی اظهار کرد: طبق اذعان کارشناســان، این خط رنگ در 
سطح بهترین های جهان قرار دارد و یکی از مقاوم ترین رنگ آمیزی قطعات 
کامیون های ترانزیتی را در برابر زنگ زدن دارد. وی ادامه داد: به دلیل صادرات 
محور بودن محصولات تولیدی این شرکت، برای جلوگیری از  زنگ زدگی و 

آسیب به رنگ در کشورهای مقصد، این خط تولید راه اندازی شده است.
سرتیپی با اشــاره به تمام اتوماتیک بودن همه مراحل این خط تولید رنگ، 
گفت:  خط تولید شرکت محور سازان چی چست با بهترین  برندهای جهان در 
حال رقابت است. مدیرکل صمت آذربایجان غربی با بیان اینکه جذب سرمایه 
گذار برای توسعه اقتصادی استان ضروری است، اضافه کرد: دولت تمام تلاش 
خود را برای رفع موانع تولید و جذب سرمایه گذار به کار گرفته که در همین 
راستا باید قدردان استاندار آذربایجان غربی برای تلاش شبانه روزی و حساسیت 
در این حوزه باشیم. شرکت تولیدی و صنعتی محورسازان چی چست در سه 
محور از جمله واحد انوع تولیدی تریلر با ظرفیت تولید سالانه ۱۴۰۰ دستگاه، 
اکسل عقب تریلر با ظرفیت تولید ۱۵ هزار عدد و قطعات زیر بندی کفی تریلر 

با ظرفیت ۱۵ هزار عدد نیمه اول سال ۹۵ افتتاح شد.

 مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای استان مطرح کرد؛ 
حضور مؤثر بنگاه های اقتصادی 

مازندران در مهارت آموزی
ساری-امیری فر،خبرنگاریادگارامروز : مدیرکل آموزش فنی و حرفه 
ای مازنــدران گفت: هدف از تأمین نیروی انســانی ماهر مورد نیاز در حوزه 
صنایع ایجاد زمینه های اشتغال است. سید حسین درویشی مدیرکل آموزش 
فنی و حرفه ای مازندران با اعلام این خبر اظهار داشت: اینکه یکی از اهداف 
اصلی ســازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، برگزاری آموزش های مهارتی 
در واحدهای صنعتی برای بالا بردن سطح مهارت نیروی کار بوده که ارتباط 
مستقیم با افزایش تولید و بهره وری دارد. وی با اشاره به عملکرد شش ماهه 
سالجاری در بخش صنایع و صنوف، ادامه داد: 1003 نفر از شاغلین بنگاه های 
اقتصــادی آموزش های ضمن خدمت را کســب کردند و این اداره کل برای 
آموزش 200 نفر از مهارت آموزان مراکز دولتی، از ظرفیت تجهیزاتی صنایع 
و صنوف اســتان در قالب آموزش دوگانه مهارت و کار بهره جست. مدیرکل 
آموزش فنی و حرفه ای مازندران گفت: جهت تربیت نیروی کار ماهر توسط 
بنگاه های اقتصادی، مجوز ایجاد 18 مرکز آموزش جوار کارگاه صنایع و صنوف 
صادر شــد و در طول شــش ماهه اول ســال جاری با مساعدت این مشاغل 
1067 نفر آموزش در محیط کار واقعی را کســب کردند. وی در پایان گفت: 
آموزش های مهارتی با موضوعیت ارتقاء مهارت شاغلین، عامل تأثیرگذار در 
ایجاد امنیت و پایداری شاغلان در واحدهای تولیدی می باشد و بنابراین برای 
رفاه حال کارگران جهت جلوگیری از نگرانی های بیکاری، آموزش ها باید در 

حوزه های مختلف مهارت محور باشد.

شهردار:
۵۵ دستگاه اتوبوس جدید به ناوگان 

اتوبوسرانی ارومیه اضافه می شود
ارومیه -مینا اصلانی،خبرنگاریادگارامروز :  شهردار ارومیه گفت: مدیریت 
شهری با همت اعضای شورای اسلامی شهر در کمتر از یک سال، ۵۵ دستگاه 
اتوبوس جدید خریداری کرده که تا پایان سال به ناوگان حمل و نقل عمومی  
کلانشــهر ارومیه اضافه می شود.  حسین مهدی زاده با تاکید بر اینکه باید به 
توسعه حمل و نقل عمومی نگاه ویژه شود، اظهار کرد: توسعه ناوگان حمل و 
نقل عمومی دارای کاستی هایست که در کلانشهر ارومیه بیشر احساس می شود 
بطوری که از سال ۹۳ هیچ اتوبوس جدیدی به ناوگان اتوبوس رانی ارومیه اضافه 
نشده است. وی افزود:  براساس نرم های تعیین شده کشوری، ناوگان حمل و 
نقل عمومی کلانشهر ارومیه با توجه به آمار جمیعتی آن باید از ۷۰۰ دستگاه 
اتوبوس برخوردار باشــد درحالیکه که کمتر از ۳۰۰ دســتگاه اتوبوس دارد و 
برنامه ریزی برای خرید ۵۵ دستگاه اتوبوس جدید با لحاظ همین نیازسنجی 
در دستور کار مجموعه مدیریت شهری قرار گرفت. شهردار کلانشهر ارومیه با 
بیان اینکه باید با تغییر نگرش ها به سمت توسعه های انسان محور در حوزه های 
مختلف حرکت کرد، افزود: در حال حاضر یکی از الزامات توســعه در سطح 
کشورهای دنیا توسعه مبتنی بر حمل و نقل عمومی است؛  توسعه ای که بتواند 
در لایه های مختلف تقسیم بندی شهری به شهروندان ارایه خدمات کند. وی به 
احیاء سازمان مدیریت و مهندسی شبکه حمل و نقل این شهرداری اشاره کرد و 
گفت:  با راه اندازی این سازمان، انتظار می رود اثرات آن در ماه های آتی بصورت 
یک ســازمان کاربردی و اجرایی با هم افزایی با پلیس راهنمایی و رانندگی به 
شکل تحقق اهداف خود در حوزه ترافیک و حمل و نقل شهری بروز پیدا کند.

مدیرکل کمیته امداد استان خبرداد؛
اهدای 5هزار جهیزیه به نوعروسان 

تحت پوشش کمیته امداد لرستان
خرم آباد-اعظم پاپی،خبرنگاریادگارامروز : مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی )ره( لرستان گفت: تا پایان امسال ۵۰۰۰ جهیزیه به نوعروسان تحت 
پوشــش اهدا می شود. جلال شیخ پور اظهار کرد: به مناسبت میلاد پیغمبر 
اســلام )ص( توفیق حاصل شد که ۸۰۰ جهیزیه را تقدیم نوعروسان تحت 
حمایــت کمیته امداد کنیم. وی اضافه کــرد: ارزش تقریبی این جهیزیه ها 
بیش از ۱۸ میلیارد تومان تخمین زده شده است. مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی )ره( لرســتان گفت: بنا داریم تا پایان امسال ۵۰۰۰ جهیزیه را تهیه 
و به نوعروســان تحت پوشش مددجویان اهدا می شود. شیخ پور عنوان کرد: 
در آینده نزدیک تدارک دیدیم که ۲۰۰۰ سری جهیزیه را تقدیم نوعروسان 
کنیم. وی افزود: این جهیزیه ها شامل پنج قلم اساسی است که امیدواریم این 
اقدامات به انجام ازدواج آسان جوانان کمک کند. مدیرکل کمیته امداد امام 
خمینی )ره( لرستان بیان کرد: این اقلام شامل یخچال، تلویزیون، لباس شویی، 
جاروبرقی و گاز اســت. شــیخ پور گفت: از ابتدای امسال تاکنون نیز ۳۸۰۰ 
لوازم ضروری در قالب ماشــین لباس شویی، فرش، کولر گازی به مددجویان 

داده شده است.

سنندج- خبرنگاریادگارامروز :  مدیرکل بیمه 
سلامت کردستان گفت: در راستای حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت و افزایش حمایت از درمان زوج های 
نابارور، طرح عقد قرارداد بــا مطب های مامایی این 

استان وارد مرحله اجرایی شد.
انور اسماعیلی اظهار داشت: با اجرایی شدن این طرح 
تمــام ماماهایی که مطب فعال و دارای پروانه معتبر 
دارند، می تواند برای عقد قراداد با بیمه سلامت استان 
اقدام کنند. وی با بیان اینکه طرح در راستای اجرای قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت انجام 
می شــود، افزود: ماماهای واجد شرایط می توانند به سامانه بیمه سلامت ایرانیان و یا ادارات بیمه 
سلامت در استان و شهر محل سکونت خود مراجعه کرده  و اقدامات لازم را برای این همکاری انجام 
دهند. مدیرکل بیمه ســلامت کردستان اضافه کرد: پس از انجام مراحل ثبت نام و بررسی مدارک 
توسط کارشناسان اداره کل، در صورت کامل بودن مدارک و تایید مطب توسط کارشناسان، قرارداد 

همکاری منعقد شده و ماماها می توانند به بیمه شدگان خدمات ارائه دهند.
به گفته وی براساس این قرارداد بیمارانی که به مطب های مامایی زیرپوشش این بیمه مراجعه می 
کنند در دریافت خدمات از جمله مراجعه به داروخانه، آزمایشــگاه و غیره از بیمه سلامت استفاده 
خواهند کرد. اسماعیلی با بیان اینکه تاکنون با ۱۰ مطب مامایی در استان قرارداد منعقد شده است، 
یادآور شد: بر این اساس ۷۰ درصد هزینه های درمانی این بیماران توسط بیمه سلامت و ۳۰ درصد 

نیز توسط خود فرد پرداخت خواهد شد.
وی تاکید کرد: همچنین افرادی که از ســال ۱۴۰۰ بــرای درمان نازایی به مراکز خدمات ناباروری 
مراجعه کرده اند می توانند با مراجعه به بیمه سلامت مابه التفاوت تعرفه آزاد و دولتی خود را دریافت 

کنند.

سمنان-فاطمه دامغانیان،خبرنگاریادگارامروز : 
رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری دامغان گفت: 
عملیات آبخیزداری احداث بند ســنگ و ملات در 
حوضه آبخیز معلمان برای مهار پنج هزار مترمکعب 
سیلاب در دســت اجرا است.  علی اکبر عباسی راد  
گفت: به منظور رسیدن به اهداف آبخیزداری، عملیات 
احداث بندهای ســنگ و ملات  بــا اعتباری بالغ بر  
۲۰۰ میلیون تومان از محل اعتبارات معاونت حفاظت 

و حمایت در منطقه معلمان دامغان از ابتدای مهرماه آغاز شــد و در حال اجرا است.  وی افزود : در 
این طرح با هدف حفظ و احیای عرصه های منابع طبیعی و کاهش اثرات منفی ناشی از فعالیت های 
معدنی احداث یک بند ســنگ و ملات با حجم عملیات ۱۷۰ مترمکعب  در حال انجام است که تا 
پایان مهرماه به اتمام می رسد. وی خاطرنشان کرد: هدف از احداث این بندها مهار بخشی از سیلاب 
های مخرب و خسارت بار سنوات اخیر منطقه حسینان- معلمان- سینگ، کنترل فرسایش و رسوب 
تولیدشده از فعالیت های معادن بالادست حوضه آبخیز و تغذیه سفره های آب زیر زمینی منطقه است 
که با توجه به حجم مخزن ایجاد شده، امید است  ظرفیتی بالغ بر پنج هزار مترمکعب سیلاب را مهار 
کند. عباسی راد بیان کرد که این طرح ضمن تغذیه سفره های آب زیرزمینی از خسارات احتمالی 
سیلابهای فصلی در پایین دست جلوگیری می کند. وی یادآور شد: اجرای این طرح تاثیر بسزایی در 
حفاظت از منابع آب و خاک و جلوگیری از اثرات مخرب وقوع سیل و فعالیت معدنی دارد و همچنین 
با کاهش سرعت جریان سطحی موجب افزایش نفوذ آب به لایه های زیرین خاک و تقویت و احیاء 
پوشــش گیاهی می شود. ۴.۱۴  هکتاراز مجموع ۴.۱۵ هکتار مساحت دامغان را عرصه های منابع 
طبیعی دربرگرفته است که ۹۶.۴ درصد از کل مساحت این شهرستان را شامل می شود و وسعت 

حوضه آبخیز معلمان حدود ۲۰ هزار هکتار است.

در راستای حمایت از خانواده و جوانی جمعیت؛
همکاری بیمه سلامت با مطب های مامایی 

در کردستان وارد مرحله اجرایی شد

رئیس اداره منابع طبیعی و آبخیزداری دامغان خبرداد؛

اجرای عملیات آبخیزداری معلمان دامغان 
برای مهار 5هزارمترمکعب سیلاب

مدیرکل    : گرگان-خبرنگاریادگارامروز 
اســتاندارد گلستان با اشــاره به نقص فنی و 
سخت افزاری ۳۰ درصد نازل های جایگاه های 
سوخت مایع اســتان، خواستار برطرف کردن 
این نواقص توسط شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی شــد. سیدمهدی حسینی  
در حاشــیه بازدید از یک واحــد تولیدی در 
شــهرک صنعتی گنبدکاووس به مناسبت ۲۲ 
مهر روز جهانی استاندارد به خبرنگاران گفت: 
این نقص ها ســبب شده تا امکان بررسی فنی 
آن نباشــد با ایــن حال بازرســان ما با نصب 
برچسب )خارج از خدمت( مانع فعالیت آن نازل 
می شوند ضمن اینکه متولی رفع نواقص سخت 
افزاری نازل های ســخت، شرکت ملی پالایش 
و پخش فرآورده های نفتی گلســتان است که 
باید نســبت به رفع آن اقدام نماید. حسینی، 
نظارت بر نازل های جایگاه های سوخت مایع را 

از وظایف ذاتی استاندارد دانست و اضافه کرد: 
حداقل سالی ۲ بار به منظور جلوگیری از ضرر 
مصرف کننده و جایگاه دار، توسط کارشناسان 
اســتاندارد بر نازل ها نظارت می شود که در ۶ 
ماه نخست امسال افزون بر هزار نازل در سطح 
گلستان مورد بررســی فنی قرار گرفتند و تا 
۲ برابر این آمار هم در حال بررســی هستند. 

مدیرکل اســتاندارد گلســتان از صدور پروانه 
کاربرد اســتاندارد برای ۶۴۰ محصول تولیدی 
این اســتان در بخش های مختلــف خبر داد 
و گفــت: ۴۳۰ واحد تولیدی و محصولات آن 
در گلســتان تحت نظارت اداره کل استاندارد 
قرار دارد. وی با تبریک روز جهانی اســتاندارد 
و برخــی برنامه های پیش بینی شــده هفته 

استاندارد از جمله همایش سراسری باحضور 
رییس جمهور روز ۲۴ مهر در تهران و همایش 
استانی استاندارد روز ۲۸ مهر در گرگان، افزود: 
رعایت استاندارد برای بهتر زیستن است و همه 
واحدهای تولیدی مکلف به رعایت آن هستند. 
حسینی افزود: در ۶ ماه نخست امسال و خارج 
از کمیســیون ماده ۴۲ هم تعداد ۱۰ پرونده 
مربوط به کالاهای فاقد علامت اســتاندارد یا 
استاندارد جعلی با حجم بالا مانند »نمک، بستی 
و زعفران« در گلستان تشکیل و با اعلام جرم 
شد که با دستور مقام قضایی کالاها جمع آوری 
و معدوم شدند. وی نظارت بر کیفیت کالاهای 
صادراتی و وارداتی را از دیگر وظایف استاندارد 
دانســت و اضافه کرد: از مهر پارســال تا مهر 
امســال برای ۶۰۰ محصول صادراتی گلستان 
و ۱۰۰ محصول وارداتی به این اســتان توسط 
این اداره کل گواهی انطباق استاندارد صادر شد.

مدیرکل استاندارد استان:

۳0 درصد نازل های سوخت مایع گلستان خراب است
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عباس دارایی/ تیم ملی فوتسال ایران از رسیدن به عنوان قهرمانی رقابت 
های فوتسال قهرمانی  آســیا بازماند. این تیم در حالی در دیدار فینال با 
نتیجه ســه بر دو برابر چشــم بادامی های ژاپنی  شکست را پذیرا شد که 
پیــش از این در مرحله گروهی با پیروزی های پنج بر صفر برابر اندونزی 
،   10 بــر یک برابر چین تایپه و 9 بر صفر برابــر لبنان راهی مرحله یک 

چهارم نهایی شده بود. 
در مرحلــه یک چهارم نهایی نیز ایران بــا نتیجه پرگل و قاطع 8 بر یک 
ویتنام نماینده فوتســال  آســیل در جام جهانی 2021لیتوانی را در هم 
کوبیــد و در نیمه نهایــی نیز با پیروزی 5 بر صفر برابــر  تایلند به دیدار 

نهایی راه یافت . 
حکایت دیــدار پایانی اما متفاوت از 5 دیدار قبلی ایران در این رقابت ها 
بود ، ژاپنی ها در دیدار  پایانی بســیار بــا نظم و هدفمند بازی کرده و با 
ارائه یک بازی صدرصد بسته توانســتند از روی  غفلت بازیکنان استفاده 
کرده و ضمن بسته نگه داشتن دروازه خودی برابر حملات بسیار گسترده 
 ایرانی ها با نتیجه ســه بر دو ایران را شکســت داده و برای چهارمین بار 
در شــانزده دوره اخیر عنوان  قهرمانی فوتسال آسیا را به خود اختصاص 

دهند. 
ایــران که در مرحله نیمه نهایی تیم مدعــی تایلند را با نتیجه ۵ بر صفر 
شکســت داد تا بــرای حریف  خود در دیدار نهایی یعنــی ژاپن با به ثمر 
رســاندن ۳۷ گل خط و نشــان بکشــد اما در دیدار نهایی   ملی پوشان 
فوتســال ایران اسیر اســتراتژی و فرمول تکراری سامورایی ها شد و خط 

حمله ایران از  کار افتاد. 
تیم ملی در دیدار فینال به نظر می رسید که از حیث هماهنگی در حمله 
و دفاع  جنســش جور  نیســت ، در کارهای تیمی تنوع تاکتیکی نداشته 

و ایــن موضوع عملا ژاپنی ها را در خراب کردن  بازی ایران یاری داد ،  
ایرانی ها در این دیدار در ضربات آخر مشــکل داشتند به گونه ای که هر 
چه زدند به در بســته  خورد و ژاپنی که می توانســت در این دیدار یک 
شکست ســنگین متحمل شود استادانه حملات  ایرانی ها را مهار کرده و 

به هدف خود رسید و عنوان قهرمانی را بدست آورد. 
ایــران  تا پیــش از دیدار  فینال، از هیچ تیمی عقــب نیفتاد و به همین 
دلیل، با خــوردن گل دوم از  ژاپن، تمرکز خود را برای برگرداندن نتیجه 
از دســت دادو تا آخر بازی نتوانست این تمرکز را به  دست آوردند، پاس 
اشتباه و رو به عقب سعید احمدعباسی که منجر به یک گل به خودی شد 
 نمونه بارزی از این اســترس و عدم تمرکزی بود که شیرازه تیم ایران را 

از هم پاشید . 
در بازی فینال، ژاپن به خوبی شاگردان شمسایی را آنالیز کرده بود، ابتدا 
بــا یک گل از تیم وحید  شمســایی عقب افتاد امــا در ادامه با ارائه بازی 
منطقی و به دور از هیجان و احســاس، سه گل به  ثمر رساند و در نهایت 

۳ بر ۲ پیروز شد. 
وحید شمســایی که با تیمی جوان شده پا به این مسابقات گذاشته بود، 
با اشــتباهات فردی عجیب  شــاگردانش، در فینال فوتسال آسیا به ژاپن 
باخت اما نباید از این موضوع غافل شــد که تیم جوان  شــده ایران نوید 
روزهای بسیار خوبی را می دهد ، شمسایی می توانست بازیکنان باتجربه 
و پا به  ســن گذاشته فوتسال ایران را راهی کویت کرده و عنوان قهرمانی 
را کســب کند اما او تیم را جوان  کرد ، هر چنــد این تیم هنوز از حیث 
میانگین ســنی یک تیم جوان محســوب نمی شــود اما در  قیاس با تیم 
حاضر در جهانی لیتوانی یک تیم جوان اســت و به طور قطع جوانتر نیز 

خواهد شد . 
شمســایی با کنار گذاشتن ســتارگانی چون علی اصغر حسن زاده، فرهاد 
توکلی و مهدی جاوید،  سعی داشت تا در تیم جوانگرایی کرده و با حضور 
ســتارگان جوان تیمش بتواند در کویت موفق  شــود که در این راه ناکام 
ناماند ،  ســرمربی تیم ملی ایران در یک چشم انداز چهار ساله قهرمانی 
 آســیا در جام بعدی و همچنین راه یابی به جمه چهار تیم برتر جهان را 
ترسیم کرده است و برای  نیل به این موضوع نیازمند جوانگرایی وسیع تر 
، تدارکات قوی و حضور در تورنمنت های مهم و  رویارویی با قدرت های 

برتر فوتسال جهان است . 

خواب عمیق مهدی ترابی؛

ترس نیمکت نشینی 
بیخ گوش ملی پوش پرسپولیسی

هافبک ملی پوش پرسپولیس بی آنکه تاثیری در پیروزی تیمش مقابل مس رفسنجان 
داشته  باشد در این مســابقه تعویض شد .   تیم فوتبال پرسپولیس با کسب پیروزی 
یک بر صفر مقابل مس رفسنجان به امتیاز ۱۸ رسید تا  صدرنشین رقابت های لیگ 

برتر در هفته نهم شــود . تک گل این دیدار را یورگن لوکادیا از روی نقطه پنالتی به 
ثمر رساند تا فعلًا با پنج گل زده در  رأس گلزنان لیگ برتر قرار بگیرد. برد اقتصادی 
پرسپولیس در حالی رقم خورد که مس رفسنجان  تا حالا هیچ شکستی را در فصل 
جاری روبروی اســم خود نداشت اما استراتژی یحیی گل  محمدی باعث کسب سه 
امتیاز خانگی برای این تیم شــد . با وجود اینکه پرسپولیس توانست اولین شکست 
فصل حریف رفسنجانی را رقم بزند اما همچنان  زیر تیغ انتقادات برخی پیشکسوتان 
خود قرار گرفته اســت. آنها در مصاحبه های خود معتقدند  انتقال توپ از هافبک به 
خط حمله به کندی و با درصد اشــتباه بالا در حال انجام اســت. شاید  تفکری که 
گل محمدی در دقیقه ۶۰ دیدار پنجشنبه گذشته مقابل مس رفسنجان نیز به آن 
 رسید. سرمربی پرسپولیس پس از گذشت دو سوم از زمان بازی هافبک های بازیساز 

خود نظیر  سروش رفیعی و مهدی ترابی را بیرون کشید تا محمد عمری در کارهای 
دفاعی کمک بیشتری به  پرسپولیس کند و امید عالیشاه نیز به عنوان مهاجم سایه 

پشت سر لوکادیا برای استفاده از ضد  حمله ها قرار بگیرد . 
خروج ترابی از میدان مسابقه زنگ خطر جدی برای هافبک ملی پوش پرسپولیس 
محسوب  می شود. اثر گذاری او نه تنها در پنج برد فصل جاری پرسپولیس بسیار کم 
بوده است بلکه عامل  اصلی شکست این تیم مقابل تراکتور تبریز محسوب می شود . 

هافبــک مورد علاقه کارلوس کی روش حالا در آســتانه جام جهانی ۲۰۲۲ قطر با 
عدم تمرکز در  تیم باشگاهی روبرو است و کمترین نشانه های بازیکن خلاق گذشته 

را دارد . 

هیچ زمانی بهتر از فصــل پاییز برای خرید مواد 
غذایی رنگارنگ و مغذی برای قلب نیست . 

گیاهــان نه تنهــا مملــو از ویتامین هــا و مواد 
معدنی هســتند بلکه دارای مــواد مغذی مانند 
 فیتوکمیکال هایی هستند که خواص ضدالتهابی 

و کاهش دهنده کلسترول دارند . 
در ایــن جا  درباره فوائد مصرف برخی از میوه ها و 
سبزیجات برای بهبود سلامت قلب در فصل  پاییز 
می پردازیمکلم غنچه ای یا بروکسل:کلم بروکسل 
یک سبزی چلیپایی سرشار از آنتی اکسیدان ها از 
جمله  گلوکوزینولات است که بدن در طی هضم، 
آن را به ایزوتیوسیانات )ترکیبات مفید برای قلب( 
 تبدیل می کنــد. آنتی اکســیدان ها می توانند به 
کاهش التهاب در بدن کمک کنند. به عنوان مثال، 
بر  اســاس مطالعــه ای که در ماه مــه ۲۰۲۲ در  
  Food Chemistryمنتشــر شــد، مصــرف 
سبزیجات  چلیپایی سرشار از ایزوتیوسیانات ها - 
مانند کلم بروکسل - با کاهش ۱۰ درصدی خطر 
 مرگ ومیر ناشــی از همه علل مرتبط است. کلم 
بروکســل منبع خوبی از فیبر است. طبق گفته 
 کلینیــک مایو، غذاهای غنی از فیبر می توانند به 
کنترل قند خــون و وزن کمک کنند، که هر دو 

 خطر بیماری قلبی را کاهش می دهند . 
نــام  بــه  حلوایی:آنتی اکســیدان هایی  کــدو 
کاروتنوئیدها رنگ قرمــز، نارنجی و زرد به کدو 
حلوایی  می دهند. بتاکاروتن، آلفاکاروتن، لوتئین 
و زآگزانتیــن همگی در این گــروه از ترکیبات 
قرار دارند.  یــک متاآنالیز کــه در آوریل ۲۰۲۲ 
در مجله  Frontiers in Nutrition  منتشــر 
شد، نشــان  داد که این ترکیبات ممکن است به 

مبارزه با اســترس اکســیداتیو که با بروز التهاب 
و چندیــن  بیماری مزمــن از جمله بیماری های 
قلبی عروقی، دیابت نــوع ۲، بیماری های عصبی، 
برخی  سرطان ها مرتبط است، کمک کند. نصف 
فنجان کدو حلوایی ۲۲۰ درصد از نیاز روزانه شما 
به  ویتامین  A  را تامین می کند. ویتامین  A  دارای 
خواص آنتی اکســیدانی است که از بیماری قلبی 

 محافظت می کند . 
حلوایــی،  کــدو  شــیرین:مانند  ســیب زمینی 
سیب زمینی شیرین سرشــار از بتاکاروتنِ مفید 
برای  سلامت قلب است. بر اساس مطالعه ای که در 
ماه اوت ۲۰۲۲ در مجله  Antioxidants  منتشر 
 شــد، سیب زمینی شــیرین دارای اسپورامین ها، 
آنتی اکســیدان های قوی منحصربه فرد است که 
بــرای  اثرات مثبتشــان بر ســرطان روده بزرگ 
مورد بررســی قرار گرفته اند. این سیب زمینی ها 
همچنین  مملو از فیبر هســتند. حتی اگر دیابت 
نــوع ۲ دارید، می توانید ســیب زمینی شــیرین 
بخورید چون  شــاخص گلیســمی پایینی دارد، 
به این معنی که قند خون را حتی در افراد مبتلا به 
عنوان  به   افزایش  نمی دهد . چغندر:چغندر  دیابت 
منبع طبیعی نیترات شناخته می شود که بدن آن 
را به نیتریت تبدیل  می کند تا شــریان های شما 
را ســالم نگه دارد. آب چغندر می تواند به کنترل 
فشار خون بالا کمک  کند. با این  حال، اگر بعد از 
خوردن چغندر ادرارتــان صورتی یا مدفوع قرمز 
شد، نگران نباشید . انار:اسید الاژیک موجود در این 
میوه ممکن است به جلوگیری از تجمع کلسترول 
در شریان ها  کمک کند. انار منبع خوبی از پتاسیم 
و برای کنترل فشــار خون بالا مفید است. سعی 
کنید از  دانه های انار در بلغور جو، ماست، غلات و 

سالاد استفاده کنید . 
لوبیــا ســبز:لوبیا و حبوبات یکــی از اصلی ترین 
غذاهایی هســتند که برای سلامت قلب توصیه 
 می شوند. آنها سرشــار از فیبر، ویتامین ها و مواد 
معدنی بدون چربی اشــباع هســتند. لوبیا سبز 
 همچنین منبع خوبی از فیبر و ویتامینB6    است 

که به بهبود سلامت قلب کمک می کند . 

زینک و کوتاه کردن دوره آنفلوآنزا
همزمان با آغاز فصول سرد سال یکی از بیماری هایی که همواره سلامت انسان ها 
را به خطر  می اندازد ابتلا به بیماری های تنفسی از جمله آنفلوآنزا، سرماخوردگی 
و... اســت، بر همین اساس  لازم است بدانید گزینه های غذایی سرشار از زینک 
)روی( منجر به کاهش علائم سرماخوردگی و  آنفلوآنزا و تقویت سیستم ایمنی 

بدن می شوند . 
ماده معدنی زینک برای رشد و ترمیم بافت ها ضروری است و در بسیاری از مواد 

غذایی که روزانه  مصرف می کنیم، یافت می شود . 
بنابر اعلام دفتر آموزش و ارتقای ســلامت وزارت بهداشت، مصرف مواد غذایی 
ذکر شده در ذیل  می تواند سبب کاهش علائم سرماخوردگی و آنفلوآنزا و تقویت 

سیستم ایمنی بدن شود : 
گوشــت گاو  : هر ۱۰۰ گرم گوشــت گاو حاوی ۸.۶ روی است. برای همین هم 
می توان گفت که  گوشــت گاو منبع طبیعی زینک محسوب می شود. در حالت 

کلی با داشتن یک برنامه  غذایی سالم  و متعادل مشکلی برای جذب نیاز روزانه 
به این ماده  معدنی پیش نمی آید . 

ماســت  : محصولات لبنی ضمن این که سرشار از کلسیم هستند، زینک فراوان 
دارند؛ به طوری  که یک فنجان شــیر کم  چــرب یا بدون چربی یک میلی گرم 
زینک دارد و ۱۷ درصد نیاز روزانه به  این ماده معدنی را تامین می کند. این در 
حالی است که یک فنجان ماست کم  چرب یا بدون  چربی ۲.۲ میلی گرم زینک 

دارد و ۲۰ درصد نیاز روزانه به این ماده معدنی را تامین می کند . 
لوبیــا  : یک دوم فنجان لوبیای قرمز تیره حاوی ۰.۹ میلی گرم روی اســت و ۶ 
درصد میزان نیاز به  این ماده معدنی را تامین می کند. لوبیا همچنین سرشار از 

آنتی اکسیدان ها و آهن است . 
غلات غنی شــده صبحانه  : به طور کلی یک وعــده از آنها ۳.۸ میلی گرم زینک 
دارد و ۲۵ درصد  نیاز روزانه به زینک را تامین می کند. برچسب پشت محصول 
را بررســی کنید تا متوجه شوید  غلات محبوب صبحانه  شما حاوی چه میزان 
مواد مغذی است. برای حصول نتیجه  بهتر، غلات  صبحانه ای را انتخاب کنید که 

حداقل حاوی پنج گرم فیبر باشد . 

بلغور جوی دو ســر  : یک دوم فنجان از بلغور جو حاوی ۱.۶ میلی گرم از روی 
است و منبع  خوبی از فیبر، ویتامین ها و سایر مواد معدنی محسوب می شود . 

شکلات تلخ  : شکلات هر چه تلخ تر باشد، زینک بیشتری دارد. حدود ۶۰ تا ۶۹ 
درصد از انواع  کاکائوها، حاوی ۰.۹ میلی گرم زینک است. ممکن است شکلات 
تلخ به محبوب ترین منبع تامین  زینک برای شــما بدل شود، اما باید به خاطر 
داشــته باشید که شــکلات تلخ نمی تواند به تنهایی نیاز  بدن را تامین کند، به 
علاوه اینکه باید میزان قند و کالری آن را دقیقا محاسبه کنید و روزانه فقط  یک 

تکه شکلات میل کنید . 
مرغ  : گوشت مرغ فقط حاوی پروتئین نیست بلکه منبع مفید برای تامین زینک 
نیز به حســاب  می آید. برای جذب حداکثر مواد مغذی آن، از مرغ بدون پوست 
اســتفاده کنید. فقط ۹۰ گرم مرغ  بدون پوســت کباب  پز شده می تواند زینک 

روزانه  افراد را تامین کند . 
آجیل و دانه ها  : مغزها و دانه ها یکی دیگر از منابع بزرگ زینک هستند. به عنوان 
مثال، مصرف  هر اونس دانه کدو تنبل، ۱۵ درصد نیاز روزانه شــما به زینک را 
برطرف می کند. یک قاشق از  دانه های چیا نیز حاوی ۰.۵ میلی گرم زینک است . 

شاهکار دختر وزنه بردار ایران

الهام حسینی در مسابقات قهرمانی زنان آسیا تاریخ سازی کرد و سه مدال 
طلای ارزشمند را برای  تیم ملی زنان ایران کسب کرد  . 

رقابت گروه  A  دسته ۸۱ کیلوگرم وزنه برداری زنان قهرمانی آسیا ۲۰۲۲ 
در بحرین برگزار شد و  نماینده ایران توانست سه مدال طلا کسب کند . 

الهام حســینی   با رکورد ۱۰۲ یک ضرب، ۱۲۵ دوضرب  و مجموع ۲۲۷ 
کیلوگرم ســه مدال  طلای یک ضرب، دوضرب  و مجموع را کسب کرد و 

توانست تاریخ ساز این مسابقات شود . 
حسینی برای اولین بار توانست مدال طلای بزرگسالان آسیا را کسب کند 

و مهم تر این که این  اتفاق سه مرتبه تکرار شد . 
به این ترتیب تیــم وزنه برداری زنان ایران برای اولین بار توانســت وارد 

جدول مدالی مسابقات  قهرمانی بزرگسالان آسیا شود . 
هفت وزنه بردار در گروه  A  دسته ۸۱ کیلوگرم به رقابت پرداختند . 

عملکرد نماینده ایران به شرح زیر است : حرکت یک ضرب
حســینی در حرکت اول وزنه ۹۷ کیلوگرم را بالای سر برد و در حرکت 
دوم نیز موفق به مهار وزنه   ۱۰۰ کیلوگرم شــد. او در حرکت ســوم یک 
ضــرب وزنه ۱۰۲ کیلوگرم را بالای ســر برد و به مدال  طلای یک ضرب 

رسید. او با کسب این مدال تاریخ سازی کرد . 
حرکت دوضرب:حســینی در حرکت دوضرب هم شروع خوبی داشت و 
در اولیــن حرکت وزنه   ۱۲۱ کیلوگرم را مهار کرد. او در حرکت دوم وزنه 
۱۲۵ کیلوگرم را نیز بالای ســر برد و توانست  مدال طلای دوضرب خود 
را مسجل کند . او در حرکت سوم پشــت وزنه ۱۲۸ کیلوگرم قرار گرفت 
که موفق به مهار آن شــد    . به این ترتیب حسینی با رکورد مجموع ۲۲۷ 

کیلوگرم قهرمان زنان آسیا شد . 

  آبی ها دوباره به پرسپولیس رسیدند  
شاگردان ساپینتو با گل به خودی مدافع ذوب آهن ۳ امتیاز مهم به دست 

آوردند و دوباره به  پرسپولیس رسیدند . 
تیم فوتبال استقلال در چارچوب هفته نهم لیگ برتر روز جمعه)22مهرماه( 
میهمــان تیم ذوب  آهن بود که در نهایت این دیدار با نتیجه یک بر صفر 

به سود آبی ها به پایان رسید . 
ذوب آهن که در ورزشگاه فولادشهر از استقلال پذیرایی می کرد، با شروع 
مسابقه برتری نسبی به  حریف خود داشت. ذوبی ها در دقیقه ۱۰ صاحب 
یک ضربه کاشــته شدند که ســجاد جعفری این  ضربه را از بالای دروازه 

استقلال به اوت زد . 
خطرناک ترین موقعیت نیمه نخســت در دقیقه ۳۶ رقم خورد؛ جایی که 
محمد محبی با نفوذ از  سمت چپ دفاع ذوبی ها خود را تا محوطه جریمه 
این تیم رســاند اما شوت داخل چارچوب  مهاجم آبی ها توسط حبیب فر 
عباسی دروازه بان ذوب آهن به کرنر هدایت شد. همچنین مهدی  مهدی 
پور هافبک اســتقلال در دقیقه ۴۴ شوت ســنگینی را به سمت دروازه 

حریف زد که  فرعباسی آن را به کرنر هدایت کرد . 
دو تیم در مجموع بازی سرد و کسل کننده ای را به نمایش گذاشتند و با 

نتیجه تساوی راهی  رختکن شدند . 
در نیمه دوم و در دقیقه ۶۱ محمدحســین اسلامی با حرکات دیدنی و 
یک پا، دو پا، خط دفاعی  اســتقلال را به هم ریخت و با پشت پا، توپ را 

در اختیار جعفری قرار داد که شوت او از بالای  دروازه به بیرون رفت . 
در ادامه  و در دقیقه ۷۵ حرکت خوب درویشــی از ســمت چپ و پاس 
در عرض او، روی نقطه  پنالتی به صدقی رســید و شوت او به بدن جعفر 
سلمانی خورد و این بازیکن با نجات دروازه  استقلال، مانع از گل خوردن 

تیمش شد . 
امــا در حالی که این دیدار می رفت با نتیجه بدون گل به پایان برســد 
روی ارسال مهدی پور در  یک  ضربه کاشته مدافع ذوب آهن با ضربه سر 
دروازه خودی را باز کرد تا استقلال به ۳ امتیاز  مهم در اصفهان دست پیدا 

کند و هم امتیاز با پرسپولیس شود . 
به این ترتیب پرسپولیس با ۱۸ امتیاز و به دلیل تفاضل گل بهتر در صدر 

و استقلال با همین  امتیاز در رتبه دوم قرار گرفت . 

ورزش - سلامت

حسرت شمسایی برابر چشم بادامی هاکوتاه از ورزش

آغاز معماری نو در فوتسال ایران  

چشم های ما می توانند مجموعه ای از مشکلات مزمن 
مربوط به ســلامت بدن را که شاید ندانیم و  به آنها 

مبتلا باشیم، نشان دهند . 
در حالی که ممکن است فکر کنید تغییرات چشمی 
فقط به مشکلات و عارضه های مخصوص به  این عضو 
حســاس و حیاتی محدود می شــود اما متخصصان 
ســلامت می گویند این تغییرات حتــی در  مواردی 
می توانند شــما را از ناراحتی ها و مشکلاتی در سایر 
اعضا مانند کلســترول بالا یا حتی  سکته مغزی آگاه 

کنند . 
در اینجا به برخی از این علائم و   

نشانه ها اشاره می کنیم : 
توده های سفید یا زرد در نزدیکی چشم:اگر توده های 
ســفید یا زرد در نزدیکی پلک ها یا بینی  دارید، این 
علامت می تواند نشانه کلســترول بالا باشد. به این 
رسوبات کلسترول، زانتلاســما  می گویند. شما باید 
در صورت وجود این علامت، ســطح کلسترول خود 
را با آزمایش خون بررســی  کنید. زیرا سطوح بالای 
کلســترول می تواند در دیــواره رگ ها تجمع کند و 

جریان خون را به قلب  کاهش دهد . 
چشــمان زرد:اگر ســفیدی چشم شــما زرد شده، 

معمولًا نشان دهنده سطوح بالای بیلی روبین در  خون 
شــما است یا این که شــما به زردی یا یرقان مبتلا 
شــده اید. دلایل مختلفی برای زردی وجود  دارد، از 
عفونت کبد گرفته تا سنگ کیسه صفرا و سرطان. در 
صورت وجود این علامت، فورا باید  به پزشک عمومی 

خود مراجعه کنید . 
کم رنگ شــدن پلک پایین:وقتی پلک خود را پایین 
می آورید، داخل پلک باید قرمز/صورتی  به نظر برسد. 
اگــر فردی دارای کم خونی باشــد، پلــک پایین او 

روشــن تر از حد معمول است. سایر  علائم کم خونی 
عبارتنــد از: خســتگی، تنگی نفــس، تپش قلب و 
احســاس ضعف. کم خونی که در  زنان شــایع تر از 
مردان اســت، اغلــب به دلیل کمبود آهــن ایجاد 
می شود. اگر کم خونی درمان نشود،  می تواند شما را 
مســتعد ابتلا به بیماری و عفونت کند، زیرا کمبود 
آهن بر سیستم دفاعی طبیعی  بدن تأثیر می گذارد. 
کم خونی ناشــی از فقر آهن شــدید ممکن اســت 
خطر ابتلا به عوارضی را کــه بر  قلب یا ریه ها تأثیر 

می گذارد، مانند ضربان قلب ســریع غیرطبیعی یا 
نارسایی قلبی، افزایش دهد . 

بینایی به خطر افتاده:آسیب به بخش های عقبی مغز 
)پس ســری( در نتیجه ســکته مغزی، فرد را  دچار 
نوعی کوری در بخش هایی از میدان بینایی می کند. 
بینایــی یک فرآیند عصبی پیچیــده با یک  منطقه 
اختصاصی در مغز و همچنین چندین اعصاب است 
که حرکات چشــم و مردمک ها را  کنترل می کنند. 
اگر در یکی از این نواحی دچار ســکته مغزی شوید، 
بینایی شــما تحت تاثیر قرار  خواهد گرفت. ســکته 
مغزی بسته به اینکه این آسیب در کجای مغز اتفاق 
می افتد، اثرات متفاوتی  دارد. از هر هشــت نفری که 
دچار ســکته مغزی می شوند، یک نفر در عرض ۳۰ 
روز می میرد،  بنابراین دریافت کمک های پزشکی در 

اسرع وقت ضروری است . 
چشم های برآمده:داشتن چشم های برآمده می تواند 
نشــان دهنده پرکاری تیروئید باشد. از هر سه  نفری 
که غــده تیروئید پرکار دارند، یــک نفر به بیماری 
تیروئید چشــمی )بیماری چشــم گریــوز(  مبتلا 
می شــود. در این بیماری، چشــم ها برآمده به نظر 
می رسند )اگزوفتالموس(، چشم ها احساس  خشکی 
و ســنگ ریزه می کنند و می تواند دید دوگانه داشته 
باشــد. بســیاری از موارد خفیف هستند  و با درمان 
پــرکاری تیروئید بهبود می یابند اما از هر ۲۰ تا ۳۰ 

مورد در یک مورد، خطر نابینایی  وجود دارد . 

چکاپ بدن از روی چشم ها میوه ها و سبزیجات مفید 
برای قلب در فصل پاییز

اینطــور که پیداســت باتوجه بــه اعتقاد کارلوس کی روش به اســتفاده از 
فوتبالیست های لژیونر در ترکیب  تیم ملی، تکلیف حدود ۱۵ بازیکن از ۲۶ 

بازیکنی که می توانند به قطر بروند مشخص است . 
  نخســتین دور تمرینات تیم ملی فوتبال ایران در حالی با بازیکنان داخلی 
پیگیری شــد که ۱۶ بازیکن  از سوی کارلوس کی روش به این اردو دعوت 
شــدند. ســرمربی تیم ملی ایران در حالی بازیکنان  منتخب خود را از دل 
بازی های لیــگ برتر ایران انتخاب کرد که به انــدازه همین تعداد نفرات، 

بازیکن  لژیونر انتخاب کرده است . 
کــی روش حالا با ۳۲ بازیکن بــرای موفقیت در جام جهانی ۲۰۲۲ قدم بر 
می دارد اما بر هیچکس  پوشــیده نیست او چاره ای جز انتخاب ۲۶ بازیکن 

نهایی برای سفر به قطر ندارد . 
ســرمربی تیم ملی ایران تصمیم قطعی خود مبنــی بر انتخاب ۱۵ بازیکن 
لژیونر را گرفته اســت تــا تنها  یک نفر از بین آنها در شــک و تردید برای 

حضور در تورنمنت ملی فوتبال دنیا باشد . 
کــی روش در حالی برای انتخاب بازیکنان بر آمده از باشــگاه های داخلی 
برنامه ریزی هفتگی تنظیم  کرده اســت که طبــق قوانین فیفا می تواند ۲۶ 
بازیکن را با خود به قطر ببرد. بنابراین با توجه به انتخاب  قطعی ۱۵ بازیکن 

داخلی، تنها ۱۱ نفر می توانند به این جمع از بین داخلی ها اضافه شــوند . 
بدون شک یکی از مؤلفه های مرد پرتغالی که در رأس امور فنی قرار گرفته 
غیر قابل پیش بینی بودن  اوســت اما بعید اســت این مربی در سه برنامه 

مینــی کمپ پیش روی بازیکنان داخلی فرصت به تازه  وارد بدهد . 

کــی روش در بین دروازه بان های داخلی علیرضــا بیرانوند، پیام نیازمند و 
سیدحســین حســینی را دعوت  کرده اســت اما با حضور امیر عابدزاده به 
عنوان تنها گلر لژیونر چاره ای جز خط زدن یکی از  ســنگربان های داخلی 

ندارد . 
اقدامی مشابه با آنچه در خط دفاعی با آن روبرو است. محمدحسین کنعانی 
زادگان، شــجاع خلیل زاده  و صادق محرمی گزینه های قطعی برای حضور 

در دفاع هســتند تا او در بین داخلی ها مجبور به خط  زدن چند نفر شود . 
بازگشــت کی روش حضور دوباره احسان حاج صفی و امید ابراهیمی را در 
خط میانی به همراه داشــته  اســت تا بازیکنانی همچون مهدی مهدی پور 

کار ســختی برای ماندن در لیست نهایی او داشته باشند . 
خــط حمله او نیز با وجود مصدومیت ســردار آزمون بــا گزینه های لژیونر 
همچــون مهدی طارمی، علی  قلی زاده و کریم انصاری فرد مجهز اســت تا 
احتمــال اینکه مهاجمی همچون مهدی قایدی را بار دیگر  در لیســت کی 

روش ببینیم کمتر از همیشه باشد . 
حال باید دید تیم داخلی کی روش چطور با لژیونرها گزینش می شــوند تا 
بتوانند رؤیای صعود از  مرحله گروهی جام جهانی را برای هواداران فوتبال 

ملی در کشور رقم بزنند . 

 ۱۵    بازیکنی که کی روش قطعا به جام جهانی می برد

سلامت 
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مدیر کل پیشین امور اوپک و ارتباط با مجامع انرژی وزارت نفت گفت: علیرغم 
هدف قرار گرفتن  هواپیمای جنگی روســیه توسط ترک ها روابط  شان را حفظ 
کردند و این نشــان می دهد روابط دو  کشــور اســترتژیک و بلندمدت است و 

جدید نیست  . 
ولادیمیر پوتین، رئیس جمهوری روسیه در پی آسیب دیدن ماه گذشته خطوط 
لوله نورد استریم،  پیشنهاد کرده است بخشی از جریان گازی که در مسیر نورد 
استریم متوقف مانده است، از طریق  ترکیه منتقل شود و این کشور به پایگاهی 
برای عرضه گاز به اروپا تبدیل شــود. اتحادیه اروپا که  پیش از این برای حدود 
۴۰ درصد از نیازهای گازی خود به روســیه وابســته بود، پس از حمله  نظامی 

مسکو به اوکراین در فوریه، به دنبال قطع وابستگی به انرژی روسیه است . 
این گزارش حاکی است؛ هر دو خط لوله گازی نورد استریم ۱ و ۲ که از روسیه 
به آلمان امتداد  دارد، ماه گذشــته آسیب دیدند و باعث نشت میزان زیادی گاز 
شــد. بنابراین روسیه به دنبال  افزایش صادرات از طریق ترک استریم است که 

می تواند گاز مسکو را از طریق بلغارستان و  رومانی وارد اروپا کند . 
جــواد یارجانی درباره پروژه روســیه و ترکیه و تاثیر آن بر برنامه های صادراتی 
ایران اظهار داشت:  روابط روسیه و ترکیه در این حوزه گسترده بوده و سال های 
طولانی اســت که ادامه دارد، حتی در  شرایط سخت سوریه که ترکیه و روسیه 
در دو جنــاح مخالف بودند حتی علیرغم هدف قــرار گرفتن  هواپیمای جنگی 
روســیه توسط ترک ها روابط  شان را حفظ کردند و این نشان می دهد روابط دو 

 کشور استرتژیک و بلندمدت است و جدید نیست  . 
وی افزود: ما نیز اگر بتوانیم نفت کشورهای حوزه خزر را به خلیج فارس برسانیم 
ارزش افزوده  ایجاد می کند،  باتوجه به موقعیت منطقه ای تلاش هم کردیم که 

هاب باشیم، اما متاسفانه در  دورانی به فراموشی سپرده شد. 

مدیر کل پیشــین امور اوپک و ارتبــاط با مجامع انــرژی وزارت نفت با بیان 
اینکه سازوکار صادرات  نفت کشورهای منطقه دریای خزر علاوه بر ایجاد ارزش 
افزوده اهمیت ما را به عنوان یک مسیر  ترانزیت نشان می دهد، گفت: اگر اکنون 
نیز در مســیر سواپ و ترانزیت انرژی کشــوری که هرچند  رقیب ما است، گام 
برداریم، چنانچه منافع اقتصادی ما تامین شــود،  قطعا یک برد خواهد بود. در 
 شرایطی که هم ما و هم روسیه در تحریم بسر می بریم، روسیه به بازارهای اروپا 
و شــرق نفوذ  کرده و این باعث نمی شود بگوییم بازاری را که ما قبلا هم از آن 

محروم بوده ایم تسخیر کردند.   
وی یادآور شــد: سال ها اســت که روســیه و ترکیه قراردادهایی باهم دارند و 
علیرغم مشــکلاتی که در  سوریه باهم داشتند، پروژه های خط لوله گاز را که از 
مسیر ترکیه عبور می کرد ادامه می دادند،  اکنون این احتمال وجود دارد باتوجه 
به شــرایطی که در اوکراین بوجود آمده هدف های روســیه که  به سمت شرق 

معطوف خواهد شد، سرعت بیشتری بگیرد. 
یارجانی تاکید کرد: به عنوان یک اصل اینکه کشــور ما به یک مســیر ترانزیت 
برای انواع انرژی  تبدیل شود، مثبت اســت، ما منافع و موقعیت استراتژیک را 
حاصل می کنیم البته به نوع  قراردادهایی که منعقد می شــود هم بستگی دارد. 
قبلا نیز خط لوله ای از خزر تا پالایشــگاه های  شــمال و تهران با سرمایه ای که 
از خارج آمد، کشیده شــد، اما برخلاف نظر امریکایی ها که هیچ  نفتی از ایران 

ترانزیت نشود به فراموشی سپرده شد. 
وی در ادامه بیان داشت: مشــکل صادرات گاز ما بیشتر داخلی است، اگر قرار 
اســت صادرکننده  باشیم باید تحولات بزرگ و سرمایه گذاری های زیادی انجام 
و مصرف بهینه شــود، در مورد نفت  هم علت اینکه صادرات ما مطلوب نیست 
و ســهم مان از بازار به عنوان دارنده ذخایر و سابقه  صادرات و ترانزیت بالا زیاد 
نیســت، رقبای ما کشورهایی هستند که تولیدشان را بالا بردند و با  استفاده از 
سرمایه گذاری خارجی در بازارهای اروپا و شرق جای ما را گرفتند، زمانی یکی 
از  نقش های اول را در بازار ژاپن، شرق و غرب داشتیم، اکنون چه اتفاقی افتاده 
اســت؟ بنابراین  مشــکل ما این نیست که نفت کشــور دیگری را با استفاده از 

امکانات و زیرساخت هایی که داریم  صادر کنیم. 

مدیر کل پیشــین امور اوپک و ارتباط با مجامع انرژی وزارت نفت با اشــاره به 
برنامه سواپ نفت  روســیه تا هند و تاثیر آن بر حذف ایران از این بازار تصریح 
کرد: هند علیرغم نداشتن نفت بخاطر  سرمایه گذاری هایی که با کمک خارجی 
انجام داد بزرگترین مراکز پالایشــی دنیا است و تبدیل به  قطب آن شده است، 
کشــورهای دیگر هم تلاش می کنند که به این کشــور صادرات داشته باشند. 
 اکنون نیز اگر ما در این کشور حضور نداریم به این خاطر نیست که رقبا حضور 
دارنــد بنابراین اگر  روســیه از طریق ایران هم به این کشــور نفت صادر نکند 
اینگونه نیست که محدودیت پیدا کرده و  نتواند، حتما باتوجه به تحولات اروپا 
به بازارهای شــرق نگاه ویژه خواهد داشت، بعبارت دیگر  سواپ نفت روسیه به 
هند نباید اینگونه تعبیر شود که ما این کشور را به سمت بازار خودمان  دعوت 
کرده ایم آنها به هر شــکل حضور خواهند داشت. آنچه مهم است اینکه بدانیم 
علت عدم  حضورمان در این بازارها این نیســت که ایران سواپ کننده است، ما 
برای خودمان رقیب  نتراشیده ایم، واقعیت اینکه رقبا با انواع راه ها صادرات خود 

را به حداکثر رسانده اند و ما حضور  نداریم. 

نفت تسلیم
 نگرانی های اقتصادی شد

قیمت نفت در معاملات روز جمعه)22مهرماه( تحت تاثیر نگرانی ها نسبت 
به رکود جهانی و  تقاضای ضعیف به خصوص در چین که دورنمای کاهش 
تولید اوپک پلاس را تحت الشعاع قرار  داد، بیش از سه درصد کاهش یافت 

و کاهش هفتگی چشمگیری را به ثبت رساند . 
بهای معاملات نفت برنت با دو دلار و ۹۴ سنت معادل ۳.۱ درصد کاهش، 
در ۹۱ دلار و ۶۳ ســنت  در هر بشــکه بسته شــد. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با ســه دلار و ۵۰ ســنت  معــادل ۳.۹ درصد 

کاهش، در ۸۵ دلار و ۶۱ سنت در هر بشکه بسته شد . 
هر دو شــاخص نفت برنت و وســت تگزاس اینترمدیت در طول معاملات 
جمعه بین کاهش و  افزایش در نوســان بودند اما برای کل هفته به ترتیب 

به میزان ۶.۴ درصد و ۷.۶ درصد، کاهش  پیدا کردند . 
نرخ تورم مبنا در آمریکا، بزرگترین افزایش ســالانه را در ۴۰ سال گذشته 
ثبــت کرد و ایــن دیدگاه  را تقویت کــرد که نرخهای بهــره برای مدت 
طولانی تری بالا خواهند ماند که با ریســک رکــود جهانی  همراه خواهد 
بود. تصمیم بعدی درباره نرخهای بهره آمریکا ۱۲ نوامبر گرفته می شود . 

نظرســنجی نشــان داد اعتماد مصرفی آمریکا در اکتبــر بهبود یافت اما 
انتظارات تورم مصرف  کنندگان اندکی وخامت پیدا کرد . 

فیلیــپ فلاین، تحلیلگر گــروه پرایس فیوچرز در این بــاره گفت: بهبود 
اعتماد مصرفی اندکی منفی  دیده شــد زیرا به معنای آن اســت که بانک 
مرکزی آمریکا باید اندکی روحیه مصرف کنندگان را  خراب کند و اقتصاد 
را آهســته تر کند و این باعث افزایش ارزش دلار شد و بازار نفت را تحت 

فشار  کاهشی قرار داد . 
شــاخص دلار آمریکا حدود ۰.۸ درصد رشد کرد. دلار قویتر، نفت را برای 

خریداران غیرآمریکایی  گرانتر کرده و تقاضا را کاهش می دهد . 
در بخش انرژی، شــرکت خدمات انرژی بیکرهیوز اعلام کرد شــرکتهای 
انرژی آمریکایی هفته  گذشــته هشت حلقه به شمار دکلهای حفاری نفت 
اضافه کردند و شمار دکلها را به ۶۱۰ حلقه  رساندند که بالاترین میزان از 

مارس سال ۲۰۲۰ بود . 
چین که بزرگترین واردکننده نفت در جهان اســت، پس از تعطیلات یک 
هفته ای، با شــعله ور  شدن مجدد کووید ۱۹ مبارزه می کند. آمار ابتلا در 
این کشور بر اساس اســتانداردهای جهانی  اندک است اما پایبندی چین 
به سیاســت کووید صفر، فعالیت اقتصادی و تقاضا برای نفت را به  شدت 

متاثر کرده است . 
آژانــس بین المللی انرژی در جدیدتریــن گزارش ماهانه خود پیش بینی 
تقاضای جهانی برای نفت  در ســال میلادی آینده را کاهش داد. اما بازار 
همچنان در حال هضم تصمیم هفته گذشــته اوپــک و  متحدانش برای 

کاهش تولید به میزان دو میلیون بشکه در روز است . 
بر اساس گزارش رویترز، آژانس بین المللی انرژی برآورد کرد تولید کمتر 
اعضای این گروه به  معنای آن اســت که کاهش واقعی تولید اوپک پلاس، 
یک میلیون بشکه در روز خواهد بود آمریکا  و عربستان سعودی بر سر این 

تصمیم درگیری پیدا کرده اند . 

اروپایی هــا با پیروی از آمریکا به خود ضربه زدند و اکنون با 
اقدام هــای یکجانبه و تحریکاتی که در  منطقه و ایران انجام 

می دهند، کار را برای خودشان مشکل تر می کنند  . 
احمد اســدزاده، معاون امور بین الملل و بازرگانی وزیر نفت 
ایران که بــرای حضور در همایش هفته  انرژی روســیه در 
مسکو به سر می برد، در گفت وگو با خبرگزاری اسپوتنیک از 
برگزاری مذاکرات با  بعضی از شــرکت های خصوصی روسیه 
و اظهــار تمایل این شــرکت ها برای همــکاری برای تولید 

 ال ان جی در حجم پایین در ایران خبر داد.
 مشروح این گفت وگو را در ادامه بخوانید . 

درباره توافق شرکت ملی نفت ایران با 
گازپروم توضیحاتی ارائه دهید؟

همکاری های ما با گازپروم در نقشه راهی بلندمدت تنظیم و 
۶ کارگروه فرعی با گازپروم برای  پیگیری نقشه راه تشکیل 

شده است. 
تبــادل اطلاعات در ۶ میــدان نفتی و دو میــدان گازی با 
گازپــروم  آغاز شــده اســت و امیدواریم بتوانیــم به زودی 
طرح جامع توســعه این میدان ها را تدوین کنیم و وارد فاز 

 قراردادی شویم. 
امیدواریم تا پایان امســال )۱۴۰۱( قراردادها بســته شوند، 
البته ایــن موضوع به جدیــت  طرف ها نیاز دارد. مســائل 
متنوعــی با گازپروم از جمله در حــوزه ال ان جی، تحقیق و 
توسعه میدان های  نفت و گاز در حال پیگیری هستند که به 
نظر ما این همکاری راهبردی اســت و به مراقبت، صیانت و 

 پیگیری جدی نیاز دارد . 

به  گاز  انتقــال  لوله  آیا درباره خــط 
پاکســتان و احتمالًا عمان هم صحبتی 

مطرح شده است؟

ایــن دو خط لوله از مســائل مورد علاقه ماســت و متوجه 
شــدیم روس ها نیز علاقه دارند در این دو  بخش کار کنند. 
مذاکــرات خوبی با عمانی ها داشــتیم، با پاکســتانی ها هم 
مراودات و گفت وگوهایی  داشــته ایم  . زیرســاخت های ایران 
برای صادرات گاز به عمان و پاکستان آماده است و نیازمند 
پیگیری و  جدیت در طرف های دیگر اســت. اگر روس ها هم 
تمایل داشــته باشــند در این بخش ها کار کنند که ما  هم 
متوجه شــدیم این موضوع مطرح است، می توانیم همکاری 
سه جانبه میان ایران، روسیه و  پاکستان یا عمان شکل دهیم 

تا صادرات گاز از مسیر شمال به جنوب راه اندازی شود . 

وزیر نفت ایران هفته گذشــته نکاتی را 

درباره علاقه مندی روس ها برای سرمایه گذاری 
در  پروژه ال ان جــی در ایران مطرح کرد، این 

موضوع به کجا رسیده است؟

دو طرح بــزرگ ال ان جی در ایران داریــم که در واقع یک 
کارخانــه بزرگ با دو ردیف عملیاتــی ۵ میلیون  تنی به نام 
ایران ال ان جی هســت که متأســفانه به دلیــل تحریم های 
ظالمانه آمریکا، تجهیزات و تأسیســات  مــورد نیاز این دو 
کارخانــه در حالی که پول آنها پرداخت شــده، از ســوی 
اروپایی ها مســدود شده اســت.  اگر این تجهیزات دریافت 
شــوند ما می توانیم این کارخانه هــا را راه اندازی و ال ان جی 

صادر کنیــم. در  خصوص همکاری ایران و روســیه درباره 
ال ان جی، روســیه نیــز دارای فناوری در این بخش اســت 
و  مذاکراتی نیز با برخی شــرکت های خصوصی روســیه در 
بخــش ال ان جی انجام و برای تولیــد در حجم  پایین اظهار 
تمایل نیز شــده اســت و ما نیز برای کار در حوزه ال ان جی 
بسیار علاقه مند هســتیم.  تأسیسات، زمین و خوراک ارزان 
در اختیار ســرمایه گذاران بخش ال ان جی قرار می دهیم تا 
بتوانند این  محصول را در شــرایط بــازار جهانی که اکنون 
مانند طلا می ماند، تولید کنند و این فرصتی بی نظیر  اســت 
و ایران به سرمایه گذاران روسیه برای ارائه تسهیلات لازم در 

این زمینه اعلام آمادگی می کند . 

نقش ایران در امنیت انرژی اروپا چگونه 
است و آیا قصد صادرات انرژی به اروپا 

را دارد؟

اروپایی هــا با پیروی از آمریکا به خود ضربه زدند و اکنون با 
اقدام هــای یکجانبه و تحریکاتی که در  منطقه و ایران انجام 
می دهند، کار را برای خودشان مشکل تر می کنند. اروپایی ها 
از یک ســو اجلاس  کاپ برای مسائل زیست محیطی برگزار 
می کنند و از ســوی دیگر  به علت اقدام های خود مجبورند 
 زغال سنگ بسوزانند و محیط زیست را آلوده کنند . ایران یک 
بازیگر قدرتمند در بازار انرژی است و اگر اروپایی ها به انرژی 
ما نیاز داشــته باشند که دارند  و به کار با ایران علاقه داشته 
باشــند می توانیم با آنها مذاکره کنیم، اما تجربه اخیر نشان 
داده است  اروپایی ها دنباله رو آمریکایی ها هستند و استقلال 
رأی ندارنــد و نمی شــود خیلی روی آنها حســاب باز  کرد. 
مــا بازارهای بزرگی در منطقه پیرامــون خود داریم که اگر 
بتوانیم همین بازارها را توسعه بدهیم  در گام نخست، برای 
ما اولویت بیشــتری دارند. اروپایی ها هــم باید برای امنیت 
انرژی خود فکری کنند  و هم بتوانند به یک تعامل ســازنده 

با ایران و روسیه برسند . 

توافق جدید نفتی ایران و قزاقستان؛  

احیای نقش ایران در سوآپ نفت منطقه  
طبق اعلام رئیس جمهوری، احیای ســوآپ نفت قزاقســتان از خاک ایران، 
موضوعی  است که در سفر اخیر دو روزه به این کشور، مورد توافق دو طرف 
قرار گرفته اســت  . ایران به دلیل موقعیــت منحصربه فرد جغرافیایی خود و 
همچنین با تکیه بر زیرساخت های ایجاد  شده در بخش انرژی، می تواند پل 
ارتباطی کشــورهای آسیانه میانه به بازارهای جهانی انرژی باشد.  پتانسیلی 

که فعال سازی آن نیازمند دیپلماسی فعال منطقه ای است . 
در جدیدترین دســتاورد این دیپلماســی فعال که در دولت سیزدهم شاهد 
تبلور آن هستیم، ایران و  قزاقستان برای آغاز دوباره سوآپ نفت پس از سالها 
توافق کرده اند . ســیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهوری عصر پنجشنبه )21 
مهرماه( در بازگشت از ســفر دو روزه به  قزاقستان در تشریح دستاوردهای 
این سفر  گفت: اجلاس سیکا با 28 عضو دائم از شرق تا غرب  آسیا گسترده 
شده اســت و به عنوان سازوکاری مهم در همگرایی، همکاری و امنیت آسیا 
نقش ایفا  می کند . وی اولویت توسعه روابط با همسایگان و تقویت همکاری با 
سازمان های منطقه ای و فرامنطقه ای  را پیام حضور هیئت ایرانی در نشست 
قزاقســتان دانست و افزود: در این اجلاس، تأکید داشتیم که  امنیت منطقه 
باید حتما درون زا باشــد و دخالت قدرت های بیرونی نه تنها راه حل مشکل 
نیســت،  بلکه بر مشــکلات دیگر می افزاید . رئیس جمهوری با اشاره به فصل 
تازه روابط ایران و قزاقســتان در دولت سیزدهم تصریح کرد  : آنچه  در دیدار 
با مسئولان قزاقستان بر آن تأکید شد، توسعه روابط اقتصادی و تجاری بود 
و در گام  نخســت مقرر شد رقم تجارت دو کشــور به 3 میلیارد دلار برسد 
که این هدف اقتضا می کند  مســئولان و فعالان اقتصادی کشور برای تحقق 
این مهم تلاش خود را مضاعف کنند . رئیســی موضوع از ســرگیری سوآپ 
نفتــی را از دیگر توافق ها بین ایران و قراقســتان در این ســفر  اعلام کرد و 
گفت: گرچه از حدود 10 ســال پیش این روند آغاز شــده بود، اما در ادامه 
به دلیل  مشــکلاتی متوقف شده بود که در این سفر برای ازسرگیری سوآپ 

نفتی توافق شد . 

مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان : 

افزایش ۳۰ هزار مگاواتی تولید برق
مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان گفت: برنامه داریم تا ۳۰ هزار مگاوات 

افزایش تولید داشته  باشیم . 
مهران امیری ، اظهار کرد: در بخش توزیع ظرفیت ســازی خوبی انجام شده، 
در حال حاضر مصرف  برق در لرســتان ۸۰۰ مگاوات بوده این درحالی است 

که ترانس های منصوبه ما تا ۱۲۰۰ مگاوات  جوابگوست . 
وی عنوان کرد: در بعضی نقاط اســتان آپارتمان سازی هایی صورت گرفته 
و با مشــکل روبرو شده  که بخشــی از آن می تواند به خاطر عدم پیش بینی 
به موقع ما بوده باشــد و بخشــی نیز ترانس هایی  کــه در آن محدوده داریم 

جوابگوی ما هستند . 
مدیرعامل شرکت توزیع برق لرستان ادامه داد: بخشی از تعمیرات مربوط به 
ترانس های برق که  مشــکل داشتند تابستان امسال به صورت جهادی انجام 
شــد و بخشی نیز که مشکلات کمتری  داشتند شناسایی شده که تا قبل از 

شروع پیک بار سال آینده تعویض شوند . 
امیری یســان کرد: مشکل اساســی که در صنعت برق داریم بیشتر مربوط 
به بخش حاشــیه شهرها و  در روستاهایی اســت که نزدیک شهر هستند و 
توسعه پیدا کردند و الان جزء طرح هادی نیستند و  امکان واگذاری خدمات 
و انشعاب به آن ها وجود ندارد ولی ساخت و سازها انجام شده است که  تنها 

راه آن به روز رسانی طرح های هادی است . 
مدیرعامل شــرکت توزیع برق لرســتان افزود: در این مناطق به دلیل منع 
قانونی نمی توانیم به  درخواســت کنندگان اشــتراک بدهیم و افراد به دلیل 
نیــاز خود اقدام به دریافت برق به صورت  غیرقانونی می کنند که برای آن ها 
نیز خطر داشته و از طرف دیگر روی ترانس های ما فشار خارج  از شبکه وارد 

شده و گاهاً باعث خارج شدن آن ترانس از شبکه می شود . 
وی تصریح کرد: تولید برق عمومی بوده و در ســطح کشــور به یک شبکه 
سراســری وصل شــده و  هر اســتان یک خروجی از آن می گیرد و استفاده 

می کند و برنامه داریم تا ۳۰ هزار مگاوات  افزایش تولید داشته باشیم . 

نفت و انرژی

حل جدول شماره 308

افقي:
  
 

 1 - نــام ســابق رامســر - از تیمهــای ورزشــی 
کردستان

 2 - شهری در فارس - نرم و سست شدن، 
سستی

 3 - عرصه بوکس - تخته، ســنگ نوشته، 
تخته نوشتاری

 4 - زبان مردم پاکستان - خدای دراویش، 
خدای قلندر - صد و یازده

 5 - سر باز زننده

 6 - اثر جان اشتاین بك
 7 - هنرپیشه زن
 8 - کاهنده جان

 9 - از انجیلهــا - نشــانه مفعولــی، علامــت 
مفعول بی واسطه - پوسیده

 10 - گذران سن - جلا دهنده کفش
 11 - احدیت - آشامیدن، کتان مصری

 12 - از مهاجمــان فرانســه - همــان شــلوار، 
نوعی پا پوش

عمودي :
 1 - بیماری ریوی، نت بیمار - انبوه مردم

 2 - جوجــه تیغــی، ســیخول - کوچکتریــن 
ذره، ذره تجزیه ناپذیر

 3 - پاره ای از پوست - شهری در فارس
 4 - یادداشــت، الفبــای موســیقی - تیــم 

فوتبالی در یونان - تکرار حرف
 - افروختــه  زغــال   - خــوراك  نوعــی   -  5  
ســودای ناله، نفس بلند، از دل پر ســوز بر 

آید
 6 - صنم ها

 7 - جفت
 8 - عضو بالا نشــین، راز - ســوری درهم - 

دیدن
 9 - صدای درد، کلام درد - بچه بازیگوش 

- من و تو، ضمیر جمع، آب تازی
 10 - دروغ ترکی - فیلمی از نیکی کریمی

 11 - پرنــده ای از نــوع مرغابــی - مکانــی در 
کاخ های شاهان

 12 - حق کسی را ضایع کردن، کار را بر کسی 
تنگ گرفتن، نقصان کردن - ریشه
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خبر

کرات تهران و مســکو برای توســعه و صادرات ال ان جی   مذا

پیشنهاد گازی روسی 
به ترک ها و آینده صادرات ایران  

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی تحریر ترکه
در خصوص دادخواســت خانم صبا عیدی نژاد با وکالت خانم نســترن بهداد طی پرونده  کلاسه 
140136920001296846  شــعبه دوم حقوقی شــورای حل اختلاف شهرســتان  پلدختر به 
طرفیت خواندگان 1 – تاج الدین 2 – عمادالدین 3 – محمدحســین                4 – فخرالدین 
5 – امین 6 – ســمیه  7 – مریم همگی شــهرتین عیدی نژاد همگی  فرزند داربلوط به خواسته 
تحریر ترکه اموال ) ماترک ( مرحوم داربلوط                تعیین و مقرر می گردد طرفین در مورخه 
1401/08/28 ســاعت 9 صبح در جلسه حاضر  و چنانچه شخص یا اشخاصی نیز نسبت به این 
موضوع ادعایی دارند در جلسه  رسیدگی حاضر یا اعتراض خود را حداقل یک هفته قبل از جلسه 

رسیدگی تقدیم  شورا نمایند .  

اردشیر بابایی نژاد
رئیس شعبه دوم حقوقی شورای حل اختلاف شهرستان پلدختر  

آگهی مفقودی
برگ سبز)شناســنامه( و کارت متعلق به خودروی پژو پارس   TU5  به شماره پلاک 934 و 13 
  NAAN11FEONH875477   139   و شماره شاسیB0281240   ایران 40 و شــماره موتور 

بــه  نام مهدیه عالی پور به شــماره ملی 4199820221 مفقود گردیــده و از درجه اعتبار 
ساقط می  باشد. 

رونوشت آگهی حصر وراثت
مریم احمدی با وکالت آقای منگوری دارای شناسنامه شماره ۴۱۰ به شرح دادخواست به 
کلاسه ۰۱۰۰۷۶۰ ش ۵ ح از این دادگاه درخواست گواهی حصر وراثت نمود ه و چنین توضیح 
داده که شادروان عظیمه قهرمانی به شناسنامه ۳۴۲ مهاباد در تاریخ ۲۳/ ۱۱/ ۱۴۰۰ در 
اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی گفته ورثه آن مرحوم منحصر است به: ،سه پسر، سه دختر

۱- فتاح احمدی فرزند عظیمه و علی دارای ش ش ۴۰۹ پسر متوفی ۲- طاهر احمدی فرزند 
عظیمه و علی دارای ش ش ۵۶۴ پسر متوفی ۳ – احمد احمدی فرزند عظیمه و علی دارای 
ش ش ۷۵۵ پسر متوفی ۴-زبیده احمدی فرزند عظیمه و علی دارای ش ش ۴۵۶ دختر 
متوفی ۵- مریم احمدی فرزند عظیمه و علی دارای ش ش ۴۱۰ دختر متوفی ۶. فاطمه 

احمدی فرزند عظیمه و علی دارای ش ش ۶۶۳ دختر متوفی
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست مزبور را در یک نوبت آگهی می نماید تا هرکسی 
اعتراضی دارد و یا وصیت نامه نزد او باشد از تاریخ نشر نخستین آگهی ظرف یک ماه به دادگاه 

تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.
ایوبی – رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف مهاباد

آگهی تحدید حدود اختصاصی
تحدید حدود اختصاصی مستندا به ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده ۱۴ قانون ثبت اسناد و املاک به طرح ذیل آگهی می گردد.
۱. پلاک ۶ فرعی از ۴۷ اصلی بخش ۲۱ مهاباد ششدانگ یک قطعه باغ آبی به نام عباس احمدی به 

مساحت ۳۵/۱۲۹۰۹ متر مربع واقع در بینگوین
لذا بدینوسیله از مجاورین و صاحبان حقوق دعوت می شود که در روز تعیین شده در محل حاضر و در 
صورتی که اعتراضی به حدود و حقوق ارتفاقی داشته باشند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی لغایت 
۳۰ روز اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان مهاباد تسلیم و رسید دریافت نمایند و از 
تاریخ تسلیم اعتراض و دریافت رسید لغایت ۳۰ روز به مرجع ذیصلاح قضایی مراجعه و نسبت به تنظیم 
دادخواست اعتراض اقدام نمایند و گواهی تقدیم دادخواست را از دادگاه اخذ و ظرف مهلت مقرر یک ماهه 
به اداره ثبت اسناد و املاک مهاباد ارائه نمایند در غیر اینصورت چنانچه متقاضی ثبت یا نماینده قانونی 
وی به دادگاه مراجعه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را اخذ و ارائه نمایند بدون توجه به اعتراض مطابق 

مقررات سند مالکیت بنام متقاضی ثبت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار دوشنبه :۲۷/ ۰۷/ ۱۴۰۱

تاریخ تحدید حدود: دوشنبه ۲۲ /۰۸ /۱۴۰۱ ساعت ۱۰
علی گلی- رئیس ثبت اسناد و املاک مهاباد



»منشور اخلاقی«
پایبنــدی بــه اصــول دینــی، توجــه بــه واقعیــت هــای عینــی، احتــرام 
بــه اســتقلال و حاکمیــت ملــی، پاسداشــت ارزشــهای انســانی، دفــاع از 
ــت و  ــار ؛دوری از ران ــور اخب ــدون سانس ــق وب ــار دقی ــم، انتش آزادی قل
ــراء و  ــت و افت ــود داری از تهم ــهروندی،  خ ــوق ش ــت حق ــاد، رعای فس

ــه ای ــورت حرف ــانه ای بص ــای رس فعالیت ه
روزنامه اقتصادى - اجتماعى از اهداف این رسانه است. 
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اپلیکیشناپلیکیشن #  # پـرند_من یک گام مهـمپـرند_من یک گام مهـم
 به سمت هوشمند سازی و خدماتِ الکترونیک به سمت هوشمند سازی و خدماتِ الکترونیک

شهردار پرند مطرح کرد؛

به همت شهرداری پرند صورت گرفت؛
نظافت و پاکسازی مدارس  در آستانه سال تحصیلی جدید

همزمان با نزدیک شدن به اول مهر ماه و آغاز سال تحصیلی جدید، طرح پاکسازی، نظافت و شستشوی 
مدارس پرند توسط معاونت خدمات شهری شهرداری در حال اجرا است. به گزارش روابط عمومی شهرداری 
پرند؛ این طرح با هماهنگی مدیران مدارس و شهرداری پرند  آغاز و تا نظافت کامل مدارس ادامه خواهد 

داشت.

ملاقات عمومی شهردار پرند با شهروندان
جلسه دیدار چهره به چهره دکتر اله یاری شهردار پرند با شهروندان گرامی،  با حضور معاونین و مدیران 
مربوطه در دفتر ایشان برگزار شد. به گزارش روابط عمومی شهرداری پرند؛ دکتر اله یاری در این جلسه 
ضمن استماع درخواست ها و مشکلات شهروندان گرامی، دستورات لازم را جهت پیگیری و رسیدگی به 
مباحث مطرح شده در چارچوب قوانین صادر نمود. دکتر اله یاری در این جلسه بر ارتباط رو در رو و بدون 
واسطه با مردم، جلب رضایتمندی شهروندان، رسیدگی به مطالبات و تکریم ارباب رجوع تاکید کرد و گفت: 
شهرداری پرند همواره خود را موظف به پاسخگویی و پیگیری امور شهروندان محترم می داند. شایان ذکر 
است، شهروندان گرامی می توانند برای بیان مشکلات، پیشنهادات و درخواست های خود و همچنین تعیین 
 http://Www.parandcity.ir  وقت قبلی جهت ملاقات عمومی با شهردار به نشانی سایت شهرداری پرند 

مراجعه نمایند.

عمران و آسفالت کوچه های خاکی در طرح نهضت آسفالت شهرداری پرند
نهضت آسفالت در پرند با سرعت و کیفیت بالا ادامه دارد و این بار خیابان نقش رستم در فاز صفر که تا پیش 
از این خاکی بود، رنگ آسفالت نو به خود گرفت. به گزارش روابط عمومی شهرداری پرند؛ آسفالت، ترمیم و 
لک گیری معابر سطح شهر جهت سهولت تردد خودرو ها و رضایتمندی شهروندان گرامی، یکی از مهمترین 
مطالبات مردمی و برنامه های شهرداری و شورای اسلامی شهر پرند است. در همین راستا از ابتدای امسال 
با تاکید دکتر اله یاری شهردار پرند، نهضت آسفالت در دستور کار معاونت عمران شهرداری پرند قرار گرفت 
و در محله های تحت مدیریت شهرداری به انجام رسیده و همچنان ادامه دارد. روکش آسفالت، ترمیم و 
لکه گیری محله های مختلف در فاز های صفر تا سه  و آسفالت کوچه های خاکی بخشی از تلاشِ جهادی 

شهرداری پرند برای نونوار نمودن معابر سطح شهر و رضایت شهروندان گرامی است.
در آخرین اقدامِ معاونت عمران در آسفالت و بهسازی معابر، خیابان نقش رستم در فاز صفر که تا پیش از این 

فاقد هرگونه آسفالت بود، رنگ آسفالت به خود گرفت.

یک گام مهم دیگرِ شهرداری پرند برای شفافیت و خدمات الکترونیک
سامانه شفافیت معاملاتِ شهرداری پرند راه اندازی شد

دکتر اله یاری شهردار پرند از راه اندازی سامانه شفافیت معاملات شهرداری )ستاد ایران( خبر داد و گفت: با 
راه اندازی این سامانه کلیه معاملات شهرداری به صورت الکترونیک در دسترس عموم قرار می گیرد. دکتر 
اله یاری با اعلام این خبر گفت: شفافیت و ارائه خدمات هوشمند از مهمترین قول های بنده به شهروندان 
عزیز پرند بود و امروز با توسعه زیرساخت ها از جمله #فیبر_نوری، امکان تحقق این مطالبه برای اولین بار 
در شهرداری پرند فراهم گردید. شهردار پرند با اشاره به جزئیات و قابلیت های این سامانه، گفت: از این پس 
کلیه معاملات شهرداری اعم از استعلام بهاء ، مناقصه ها و مزایده های شهرداری در این سامانه قابل مشاهده 
است و علاقه مندان می توانند مطابق قوانین و ضوابط، بدون مراجعه حضوری در معاملات شهرداری شرکت 
نموده و از نتایج آن نیز مطلع شوند. دکتر اله یاری اضافه کرد: این سامانه با دو هدف #شفافیت معاملات و 
همچنین #سهولت شرکت در معاملات بدون مراجعه فیزیکی به ساختمان شهرداری و در راستای توسعه 
#خدمات_الکترونیک راه اندازی شده است. گفتنی است؛ علاقه مندان و واجدین شرایط جهت اطلاع و 
شرکت در مناقصه ها و مزایده های شهرداری پرند، می توانند به سایت سامانه تدارکات الکترونیک دولت 

)ستاد ایران( به نشانی www.setadiran.ir مراجعه نمایند

برگزاری مراسم با شکوه تشییع پیکر شهید مدافع امنیت در پرند
مراسم تشییع پیکر ستوان یکم، »فرید کرم پور« از پرسنل جان بر کف نیروی انتظامی که در ناآرامی های 
اخیر به فیض شهادت نایل آمد، پیش از ظهر امروز با حضور انبوه مردم و مسئولان از چهارراه فدک تا میدان 
استقلال پرند، برگزار شد. در این مراسم جمع کثیری از مردم ولایت مدار، استاندار تهران، مقامات لشکری 
و کشوری، ائمه جمعه و جماعات، فرماندار رباط کریم، شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر پرند و سایر 
مسئولان استانی، شهرستانی و شهر پرند، حضور داشتند. دکتر محسن منصوری استاندار تهران، سردار قاسم 
رضایی جانشین فرماندهی کل فراجا کشور و حجت الاسلام والمسلمین دکتر کاظمی امام جمعه پرند، در 
این مراسم به سخنرانی پرداخته و ضمن تسلیت به مناسبت شهادت شهید کرم پور، آشوب های اخیر در 
سطح کشور را محکوم کردند. شهید »فرید کرم پور« از نیروهای یگان امداد شهرستان رباط کریم، روز ۳۰ 
شهریور در حین انجام ماموریت و مقابله با آشوب ها مجروح و پس از بستری در بیمارستان بر اثر شدت 

جراحت به مقام شهادت نایل آمد.

مراسم تجلیل از آتش نشانان پرند برگزار شد
خبر خوب شهردار پرند: آتش نشانی پرند به زودی سازمان می شود

مراسم تجلیل از آتش نشانان شهرداری پرند به مناسبت هفتم مهر روز آتش نشان، ظهر دوشنبه با حضور 
آتش نشانان پرند و خانواده های محترمشان، دکتر اله یاری شهردار، اعضای شورای اسلامی شهر پرند و 
خانواده شهیدان علی لندی و قانع در سالن ورزشی انقلاب برگزار شد.  در ابتدای این مراسم دکتر اله یاری 
ضمن خیرمقدم به آتش نشانان و خانواده های آنها، بیان داشت: آتش نشانی یکی از شغل های ارزشمند به 
شمار می رود که همیشه با ایثار و شهادت همراه است. شهردار پرند ضمن گرامی داشت یاد و خاطره شهدای 
آتش نشان، تصریح کرد: همکاران ما در آتش نشانی همیشه در معرض آسیب و خطر قرار دارند و این عزیزان 
با الگو گرفتن از مکتب امام حسین)ع( و آموزه های انقلاب اسلامی، در راه خدمت به مردم جان فشانی می 
کنند. دکتر اله یاری افزود: ما افتخار می کنیم که ملت امام حسین)ع( هستیم و در مکتبی قرار داریم که 
در آن نه تنها از شهادت ترسی وجود ندارد بلکه افتخاری بزرگ است به مانند شهید علی لندی نوجوانی که 
شجاعانه جان خود را در راه نجات هموطنانمان تقدیم کرد و به مقام والای شهادت رسید. سکاندار مدیریت 
شهری پرند در بخش دیگری از سخنانش با قدردانی از حمایت های بی دریغ اعضای شورای اسلامی شهر، 
گفت: از زمان مدیریتِ جدید شهر پرند، با جدیت دنبال رفع مشکلات پرسنل، تجهیز امکانات و توسعه آتش 
نشانی پرند بوده ایم و در همین مدت توانسته ایم آتش نشانی پرند را به نردبان بلند مرتبه، دو دستگاه خودرو 
و لباس نجات حریق هیدرولیک مجهز و همچنین دو ایستگاه آتش نشانی در فاز های مسکن مهر را راه 
اندازی و فعال نماییم . دکتر اله یاری در ادامه افزود: با حمایت و پیگیری های مستمر شهرداری و اعضای 
محترم شورا، به زودی سازمان شدن آتش نشانی پرند را جشن خواهیم گرفت تا بعد از چندین سال این امَر 
مهم و حیاتی برای شهر پرند تحقق یابد. حجت الاسلام والمسلمین محمدنیا رئیس شورای اسلامی شهر 
پرند نیز طی سخنانی از زحمات آتش نشانان پرند قدردانی و برای آنان آرزوی موفقیت و سلامتی نمود.  در 
ادامه این مراسم از خانواده شهید علی لندی و شهید علی قانع از شهدای آتش نشان، بهمن سعادتمند رئیس 
آتش نشانی شهرداری پرند، آقایان وحید جودکی و حسین پورمرادی پرسنل مدافع حرمِ آتش نشانی پرند و 
آقای سجاد دلفانی فاتح قله دماوند با اهدای لوح تجلیل به عمل آمد. در این مراسم برنامه های ویژه و مفرحی 
همچون موسیقی و پذیرایی برای آتش نشانان پرند و خانواده های محترمشان تدارک دیده شده بود و در 

پایان نیز با اهدای یادبودی از آنان قدردانی گردید.

به مناسبت هفته نیروی انتظامی صورت گرفت؛
دیدار شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر پرند 

با فرماندهی انتظامی رباط کریم
دکتر اله یاری شهردار پرند به اتفاق اعضای شورای اسلامی شهر به مناسبت گرامیداشت هفته نیروی 
انتظامی با حضور در مقر فرماندهی انتظامی شهرستان رباط کریم با سرهنگ علی زنگنه دیدار و هفته نیروی 
انتظامی را به ایشان و کلیه سبزجامگان تبریک گفتند. دکتر اله یاری و اعضای شورای اسلامی شهر در این 

دیدار از زحمات شبانه روزی نیروهای انتظامی قدردانی نموده و برای کلیه خادمان مردم آرزوی سلامتی 
و موفقیت نمودند.

تداوم طرح آبیاری غیر شربِ فضای سبز شهر پرند
طرح آبیاری عرصه های فضای سبز با آب غیر شرب در کلیه مناطق تحت مدیریت شهرداری به طور مستمر 

و منظم به اجرا می رسد.
معاونت خدمات شهری و فضای سبز شهرداری با هدف حفظ و نگهداری از عرصه های فضای سبز، از ابتدای 
فصل گرما آبیاری کلیه درختان با تانکر را در مناطقی که فاقد سیستم آبیاری قطره ای هستند به طور مستمر 

در دستور کار قرار داده است.

زورخانه پرند به همت مدیریت شهری تجهیز و راه اندازی شد
آیین بهره برداری از زورخانه مالک اشتر پرند با حضور مسئولان شهرستان رباط کریم و شهر پرند و جمعی 

از ورزشکاران در فاز ۳ برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری پرند؛ در این مراسم که با حضور حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
کاظمی امام جمعه پرند، دکتر احمدی فرماندار رباط کریم، دکتر اله یاری شهردار و اعضای شورای 
اسلامی پرند، مهندس صیادی سرپرست شرکت عمران و سایر مسئولان برگزار گردید، زورخانه شهر 

پرند به بهره برداری رسید.
دکتر اله یاری در این مراسم طی سخنانی ضمن خیر مقدم به مسئولان و ورزشکاران بیان داشت: نگاه 
شهرداری و شورای اسلامی شهر پرند یک نگاه خانواده محور و همه جانبه است و لازمه تحقق این رویکرد 

توسعه زیرساخت های ورزشی، فرهنگی، تفریحی، رفاهی و …در همه فازها و مناطقِ شهر می باشد.
سکاندار مدیریت شهری پرند تصریح کرد: یکی از دغدغه های مهم شهرداری و شورای اسلامی شهر پرند طی 
یک سال اخیر، تحویلِ پروژه ها از پیمانکاران و تجهیز و راه اندازی آنها بوده است تا شهروندان عزیز امکان 

استفاده از همه پروژها را داشته باشند.
دکتر اله یاری افزود: در همین راستا زورخانه مالک اشتر با رفع نواقص و تحویل از پیمانکار، تجهیز و راه اندازی 
شد و فضای مناسبی برای ورزشکاران باستانی کار فراهم گردید. شهردار پرند خاطر نشان کرد: مدیریت 
شهری پرند مصمم به توسعه متوازن و عادلانه محور و همچنین استفاده از تمامی ظرفیت ها است و از همین 
رو احداث پروژه های متعددی در فازهای مختلف مسکن مهر را در دستور کار قرار داده که تعدادی از آنها 

طی هفته آینده افتتاح و به بهره برداری می رسد

اجرای مستمر شستشوی انهار و پاکسازی نخاله های ساختمانی در پرند
روند تنظیف، شستشو و پاکسازی انهار و جمع آوری نخاله های ساختمانی به طور مستمر و منظم در مناطق 

تحت مدیریت شهرداری به اجرا می رسد.
در همین راستا کانال ها و جوی های آب در بلوار امام خمینی)ره( به منظور جلوگیری از انسداد مسیرِ انتقال 

آب و همچنین ارتقای سطح بهداشت شهری به طور کامل مورد لایروبی قرار گرفتند. پاکسازی نخاله های 
ساختمانی و شستشوی باکس های زباله در محله های تحت مدیریت شهرداری نیز از دیگر اقداماتی است که 

با تاکید دکتر اله یاری به طور مرتب از سوی معاونت خدمات شهری به انجام می رسد.

اصلاح جداول و انهار بلوار امام خمینی )ره( جهت جلوگیری از آبگرفتگی
با تاکید ویژه دکتر اله یاری شهردار پرند و حمایت اعضای شورا، پروژه اصلاح و بازسازی نقاط آبگیر شهری 
در کلیه مناطق تحت مدیریت شهرداری ادامه دارد و هم اینک نیز در لاین شمالی بلوار امام خمینی)ره( در 
دست اجرا است.  مشکل آبگرفتگی معابر در فصول بارندگی طی سال های اخیر یکی از معضلات شهر پرند 
به شمار می رفت و از همین رو شهرداری برای رفع این مشکل و اصلاح نقاط آبگیر شهری با جدیت وارد 
میدان شد. یکی از معابری که همیشه در هنگام بارش های آسمانی مشکل ساز می شد، لاین شمالی بلوار 
امام خمینی )ره( حدفاصل خیابان آسمان تا میدان استقلال بود که عملیات اصلاح این بلوار نیز پیش از آغاز 
فصل بارش ها در حال اجرا است. شایان ذکر است، طی یک سال اخیر بسیاری از نقاط آبگیر شهر پرند به 

همت شهرداری مورد بازسازی و اصلاح قرار گرفته است.

اجرای طرح رفع خاموشیِ محله به محله به همت شهرداری پرند
عملیات تعمیر چراغ ها، اصلاح روشنایی و رفع خاموشی در محله ها، میادین و بوستان های تحت مدیریت 

شهرداری اجرا می شود.
به دستور دکتر اله یاری شهردار پرند این طرح با هدف روشناییِ فضاهای شهری و در راستای همکاری با اداره 

برق به صورت محله به محله به اجرا می رسد و معابر عمومی را نیز شامل می شود.
گفتنی است، معاونت خدمات شهری شهرداری پرند در کنار رصد و اصلاح روشنایی در پارک ها و میادین 
که از وظایف اصلی شهرداری به شمار می رود، همکاری تگاتنگی با اداره برق جهت روشنایی معابر و محله 

ها نیز دارد.

عملیات کفپوش رفیوژ بلوار جمهوری پرند رو به اتمام
پروژه کفپوش بلوار جمهوری حدفاصل میدان آزادی تا میدان استقلال به طول تقریبی یک کیلومتر مراحل 

پایانی خود را طی می کند.
 این پروژه در راستای سامان دهی و زیباسازی بلوار ها و معابر سطح شهر توسط شهرداری پرند در دستور 

کار معاونت عمران قرار گرفت و در کمتر از ۲ ماه بیش قابل ملاحضه ای داشته است.
گفتنی است عملیات اجرایی کفپوش ابتدای بلوار جمهوری به اتمام رسیده و مابقی بلوار نیز با سرعت و 

کیفیت بالا در دست اجرا بوده و به زودی به پایان می رسد.

تداوم نوسازی و تعویض تابلوهای ترافیکی در شهر پرند
شهردار پرند از عملیات نوسازی و نصب تابلوهای ترافیکی و راهنمای مسیر در سطح شهر خبر داد و گفت: 

این طرح به منظور سهولت تردد خودروهای عبوری در دست اجرا قرار دارد.
دکتر اله یاری در این خصوص اظهار کرد: با توجه به نیاز برخی از معابر سطح شهر به تابلوهای ترافیکی 
و همچنین فرسودگی و شکستگی تابلوهای قدیمی، عملیات نوسازی، نصب و تعویض تابلوهای جدید در 

دستور کار سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قرار گرفته است.
شهردار پرند افزود: تابلوها راهنمای مسیر تاکنون در بلوار شهید باهنر، میدان بصیرت و چهارراه فدک نصب 

شده و در سایر معابر و میادین که نیاز به اجرای این طرح وجود دارند نیز به انجام می رسد.
دکتر اله یاری تصریح کرد: با نصب این تابلو ها که از کیفیت بالایی نیز برخوردار است، شهر جدید پرند به 

استاندارد لازم در خصوص تابلوهای ترافیکی و راهنمای مسیر دست خواهد یافت.

معابر فاز ۳ زیر غلطک آسفالت
دکتر اله یاری شهردار و مهندس پایدار رئیس کمیسیون عمران و برنامه و بودجه شورای اسلامی شهر 
پرند از عملیات روکش آسفالت در کوچه های غزالی واقع در فاز ۳ بازدید و از نزدیک بر روند اجرایی 

این پروژه نظارت نمودند.
 در جریان این بازدید که به صورت سرزده به انجام رسید، شهردار و رئیس کمیسیون عمران شورای شهر از 

عملیات روکش آسفالت بازدید و کیفیت اجرایی این پروژه را مورد بررسی قرار دادند.
آسفالت محله غزالی که از مدت ها پیش به عنوان یک مطالبه مهم ساکنان این محله به شمار می رفت، با 

واگذاری مدیریت فاز ۳ به شهرداری در دستور کار قرار گرفت و هم اینک رو به اتمام است.
همچنین دکتر اله یاری و مهندس پایدار از کوچه صبا ۹ واقع در فاز ۳ که فاقد هرگونه آسفالت است بازدید 

نموده و مقرر شد که عملیات آسفالت این کوچه نیز طی هفته جاری به انجام برسد.
شایان ذکر است با تاکید ویژه شهردار و اعضای محترم شورای اسلامی شهر بر خدمات رسانی مطلوب به 
شهروندان گرامی، نهضت آسفالت در پرند با جدیت در تمامی مناطق تحت مدیریت شهرداری)فازهای 
صفر تا ۳( اجرا می شود و از ابتدای امسال نیز قریب به ۲۱ هزار متر مربع از معابر سطح شهر، رنگ و 

بوی آسفالت جدید به خود گرفته است

از  رونمایی  مراسم  در   ، پرند  شهردار  یاری  اله  دکتر 
اپلیکیشن #پرند_من که با حضور دکتر احمدی فرماندار 
خبرنگاران  و  شهر  اسلامی  شورای  اعضای  کریم،  رباط 
برگزار شد، به تشریح اهداف و قابلیت های این اپلیکیشن 
داشت:  بیان  این خصوص  در  یاری  اله  دکتر  پرداخت.  
اپلیکیشن #پرندمن یکی از قول هایی بود که به مردم 
شریف پرند در این دوره از مدیریت شهری داده بودیم و 
در بحث هوشمندسازی شهر می بایست گام های اساسی 
برمی داشتیم بنابراین این موضوع را در دستور کار قرار 

داده و امروز شاهد رونمایی از این اپلیکیشن هستیم.
شهردار پرند با بیان اینکه این اپلیکیشن جامع دارای 
بخش های مختلفی است، اظهار کرد: سامانه ۱۳۷ که شامل 

پیام ها و درخواست های مردم و فوریت های شهری است 
بر روی این نرم افزار تعریف شده همچنین درخواست 
با  اپلیکیشن  این  فضای  در  مکالمات  و  مردمی  ملاقات 

معاونین و خود شهردار نیز طراحی شده است.
دکتر اله یاری با بیان اینکه قسمت مهم این اپلیکیشن 
اندازی  راه  با  کرد:  تاکید  است،  شهرسازی  حوزه  بحث 
این بخش، مراجعات شهروندان جهت خدماتی همچون 
صدور مجوز و پروانه و پایان کار به شهرداری به مراتب 
کمتر خواهد شد و حتی امضا الکترونیکی نیز در همین 

اپلیکیشن صورت می گیرد.
سکاندار مدیریت شهری پرند در ادامه گفت: اپلیکیشن 
#پرندمن مجهز به کلید sos و اتصال آن به سرور فوریت 

های آتش نشانی است و اگر شهروندی در نقطه ای دچار 
اپلیکیشن اقدام  این  از طریق  مخاطره شود، می تواند 
نموده و همکاران ما در آتش نشانی به سرعت وارد عمل 
یک  اپلیکیشن  این  کرد:  اضافه  یاری  اله  دکتر  شوند. 
قسمت پرسنلی دارد که بنده و معاونین به آن دسترسی 
داریم و با تحلیل داده ها در قسمت های مختلف امکان 
بررسی نقاط ضعف و نیاز های شهروندان را بیش از پیش 
خواهیم داشت. شهردار پرند در پایان خاطرنشان کرد: 
از  یکی  امروزه  الکترونیک،  و  هوشمند  رسانی  خدمات 
الزامات شهرهای توسعه یافته است و ما نیز در همین 
 راستا برای فراهم نمودن بسترهای شهر هوشمند تلاش 

خواهیم کرد.


